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Jöhet erzséBet?

A szeptember 11-i rendkívüli testületi 
ülésen felmerült, hogy tekintettel a 
családok romló anyagi helyzetére, az 
önkormányzatnak – összhangban az 
erzsébet-program céljaival – támo-
gatnia kell minden olyan megoldást, 
amelyik segíthet a családok és a 
gyermekek helyzetén. ennek jegyében 
rendkívüli támogatást kapnánaka rok-
kantsági ellátásban részesülők.

KoráBBAn nyit A PostA

Sokaknak okoz gondot, hogy munkába 
induláskor még többnyire zárva vannak 
a postahivatalok. Különösen a kerület 
külső részén élők számára jelent ez 
problémát. Jó hír számukra, hogy 
ughy attila polgármester közbenjárá s-
ára október 1-jétől fél órával korábban, 
7.30-kor nyit a béke téri posta, így a 
legsürgősebb ügyeket reggel is el lehet 
majd intézni.

Fő A Biztonság!

A szomszédok közötti kommunikáció 
és bizalom sokat javíthat a közbiz-
tonságon, és nagyon sokat tehet egy 
közösség a bűnmegelőzés érdekében. 
így lehet összefoglalni a Kandó isko-
lában a közbiztonságról szeptember 
17-én tartott lakossági fórum lényegét. 
a találkozót dámsa József, ganztelep 
és ganzkertváros önkormányzati kép-
viselője kezdeményezte. 

Az idősödő világ

A Zsigmond Király Főiskola nagyon ko-
moly hiányosságot fedezett fel néhány 
évvel ezelőtt: azt, hogy – ellentétben a 
nyugati gyakorlattal – magyarországon 
nem foglalkoznak az úgynevezett 50 
pluszos generáció továbbképzésével. 
szeptember 22-én rendkívüli érdek-
lődéstől kísérve, telt házzal indult a 
nyugdíjasok akadémiája a polgármes-
teri hivatal tanácstermében. 

vár A dél-Pesti 

Augusztus óta új főigazgató vezeti 
a Jahn Ferenc dél-pesti Kórház és 
rendelőintézetet. dr. ralovich zsolt 
egyik legfontosabb feladatának azt 
tekinti, hogy megőrizze az intézmény 
több évtizedes jó kapcsolatát a XVIII. 
kerületiekkel, akiknek – ha ragaszkod-
nak a jól bevált intézményhez – ezután 
sem kell máshova menniük a megfelelő 
egészségügyi ellátásért.

4. oldal 7. oldal 11. oldal 16. oldal

rendet
tesznek
A kerületi társasházak 
kezelésében megha-
tározó az önkormány-
zati tulajdonú th18 
létesítménygazdál-
kodási Kft. szerepe. 
tevékenységének, 
szolgáltatásainak 
minőségét számos 
pozitív visszajel-
zés mutatja, viszont 
heves, többségében 
politikai indíttatású 
támadások is érik a 
céget.

dr. tóth tibor józsef 
másfél éve vette át a 
tH18 Kft. ügyvezetői 
posztját. nehéz feladatot 
vállalt, mert már az első 
időszakban sok panasz 
érkezett hozzá a társa-
ság addigi működésével 
kapcsolatban. jelentős 
átszervezéseket kö ve tően 
annak ellenére egyre 
hatékonyabban működik 
a cég, hogy a koráb-
bi problémák felelősei 
megpróbálják a jelenlegi 
vezetőségre hárítani a 
gondokat.
– a társasházkezelés 
nem politikai tevékeny-
ség, még akkor sem, ha 
önkormányzati cégről 
van szó – szögezte le 
tóth tibor józsef. – igaz, 
hogy az országos mé diá-
ban egy társasház miatt 
kedvezőtlen színben tün-
tetik fel a céget, de ezt 
kezeljük, és megtaláltuk 
a megoldást az ominózus 
ház, a Csontváry utca 
30–38. problémájára. 
a cégvezető elmondta, 
hogy a társasház tulajdo-
nosaival olyan hitelkonst-
rukciót szavaztattak meg 
annak idején, amelynek 
a kötelezettségeit nem 
mérték fel.
– a megoldás érdekében 
az önkormányzat június-
ban 3,5 millió forint közös 
költséget fizetett be a 
társasház helyett, így 
sikerült elkerülni, hogy 
a lakók áram nélkül ma-
radjanak, és leálljon az 
épületben a lift. gondo-
lom, ennek fényében az 
már senkit sem lep meg, 
hogy január óta ingyen 
képviseljük ezt a házat, 
mert fizetni nekünk sem 
tudnak – mondta az 
ügyvezető.

Bővebben a 2. oldalon

�nagy sikerrel 
rendezte meg 
az önkormány-

zat szeptember 
15-én a sportízelítő 
– minden, ami sport! 
elnevezésű rendez-
vényét a bókay-
kertben. sokan 
voltak, jóval többen, 
mint tavaly, pedig 
reggel még úgy tűnt, 
az időjárás legyő-
zi a sportnapot. 
szerencsére végül 
azok győztek, akik 
oly sokat dolgoztak 
e nap sikeréért, s 
azok is, akik úgy 
döntöttek, itt szeret-
nek bele valamelyik 
sportágba. 

rótH ferenc   

Választási lehetőség bőven volt. 
Jószerével sem az érdeklődők, 
sem a sportágak nem fértek el 
Lőrinc fejlődő sportos központ-
jában.

Inkább őszi, mint nyár végi 
időjárás köszöntötte azokat, 
akik úgy döntöttek, dacolnak a 
felhőkkel, a hűvösebb idővel és 

az alacsonyabb hőmérséklettel.
Életbe lépett hát a „B-terv”, így 
Lévai István Zoltán alpolgármes-
ter megnyitó szavai is csak ké-
sőbb hangzottak el. De elhang-
zottak, s ezektől mintha a felhők 
is visszavonulót fújtak volna – 
ahogy jöttek, el is mentek.

szárazon  
és Vízen

– Nem sok jót ígért reggel az 
időjárás, de szerencsére dél óta 
már a visszatért nyárban élvez-
hetik a vendégeink ezt a sportos 
napot. Nagy öröm, hogy ilyen 
sokan jöttek el – mondta az al-
polgármester, miután megnyi-
totta a sportízelítőt.

Apropó, ízelítő… A magyar 
nyelvben ez a szó annyit tesz, 
hogy mindenből egy kevéske, 
csak kóstolónyi. Az idén látottak 
alapján akár az is elképzelhető, 
hogy új nevet kell választaniuk 
a szervezőknek, mert ez a nap 
bizony nemcsak a kóstolásról 

szólt, hanem a bőségről.
Kissné Baumann Gizella, az 
önkormányzat sport-, köz-
művelődési és ifjúságpoli-

tikai munkacsoportjának 
vezetője, a rendezvény fő-
szervezője mindenre ügyelt. 

– Tavaly körülbelül harmin-
can vettek részt a sportnapon, 
az idén viszont negyvennél több 
sátrat állíthattunk fel, ami jelzi, 
hogy mindenki a sajátjának érzi 
a rendezvényt, meg akarja mu-
tatni magát.

Mi tagadás, mutogatásban 
nem volt hiány, mert szárazon 
és vízen, szőnyegen és tatamin is 
bemutatkozhattak az egyesüle-
tek, amelyeknek valóban segíthet 
az ízelítő. Alapvetően azért, mert 
házhoz – sátorhoz – jönnek azok, 
akikért megalakultak, akiknek a 
segítségével győzteseket, bajno-
kokat nevelhetnek a jövőben is. 
Az érdeklődő gyerekek. A meg-

hívott vendégek, sztársporto-
lók pedig jó például szolgáltak 
arra, miért is érdemes belevág-
ni. A meghívottak között voltak 
a londoni sikeremberek is, akik 
a színpadon beszéltek a felejthe-
tetlen napokról. 

Forgalom 
az uszodában
Aki nem tudott dönteni, azon 
nyomban lelhetett kedvére valót, 
ha tett egy kört a sátrak erdejé-
ben. Az íjászattól kezdve a rög-
bin és a baseballon át egészen a 
titokzatos keleti küzdősportokig 
mindent, de mindent kipróbál-
hatott. s ekkor még csak a szá-
razföldet említettük… Az uszo-
dában is nagy volt a forgalom, 

mert egyesületek és úszóiskolák 
mutatták meg, hogyan lehet 
megtenni az első karcsapásokat. 

még délután  
Is JötteK
Nehéz feladatra vállalkozott az, 
aki teljes képet akart adni arról 
a színes, lendületes forgatag-
ról, amelyik e napot jellemezte a 
Bókay-kertben.

A gyermek birkózók Budapest-
bajnokságától a kosárlabdát töké-
letesen népszerűsítő Face Team 
hihetetlen ügyességén át a sOFI 
cselgáncsozóinak megszokottan 
fegyelmezett bemutatójáig, a kis-
pályás labdarúgástól a hihetetlen 
népszerűségre szert tevő zumbáig 
(hölgyek, figyelem, mondják, nem 

csupán szép, feszes alakot csinál, 
de fogyaszt is) mindenki mindent 
kipróbálhatott.

A látogatók még a délutáni 
órákban is folyamatosan érkez-
tek, s nem is egyesével, jelezve, 
hogy a rendezők már a máso-
dik ízelítő után kijelenthetik: a 
sportnap, ahogy mondani szo-
kás manapság, bejött. A többi 
meg már a gyerekeken múlik, 
akikért az egésznek a gondolata 
megszületett.

 

KAtA elégedett 
A londoni 
szerePléssel
nagy tapsot kapott 
az olimpiát megjárt 
vízilabdacsapat tag-
ja, a kerületben élő 
menczinger Kata. Az 
érdeklődők azt a 4. 
helyezést köszönték 
meg ezzel, amelyre 
büszke lehet a sportág 
is, Kata is.
Amikor azt mondtam 
neki, hogy akár a do-
bogóra is fölférhettek 
volna, rábólintott.
– egy kicsivel kellett 
volna jobbnak, 
koncentráltabbnak 
lennünk, s akkor most 
érmesként lehetnék 
itt. Bajnak baj, de 
mivel úgy tűnik, ez a 
csapat gyakorlatilag 
együtt marad, négy 
év múlva rióban majd 
megmutatjuk. Jól ment 
most is, de hiányzott 
az a plusz, amivel a 
kritikus pillanatokban 
helyesen dönthettünk 
volna. A válogatott 
átlagéletkora alacsony, 
négy év múlva már 
nagyobb rutinnal és 
önbizalommal ugrunk 
majd a medencébe.



3. oldal

negyvennél több egyesület és sportvállalkozás mutatkozott be a jövő bajnokainak

gazdagon 
terített asztal

lévai istván zoltán alpolgármester és egy sportos gyermek 
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2 Közélet Felelős döntésekkel a korábbi években nehéz helyzetbe hozott társasházakért
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Segítünk
Közérdekű

információk
és címek

Pestszentlőrinc-
Pestszentimre 

Polgármesteri Hivatal
Üllői út 400.
Tel.: 296-1300

Városháza u. 16.
Tel.: 296-1400
H.: 13.30–18, 

Sz.: 8–16, P.: 8–12
 ...............................................................................

KözérdeKű info.
ügyfélszolgálati irodáK 

nyitvatartási ideje
Üllői út 400.
Tel.: 296-1440
Ady E. u. 100.
Tel.: 297-5619

H.: 10–18, K.: 8–16, 
Sz.: 8–18, Cs.: 8–16, P.: 8–12.

 ...............................................................................

oKmányirodáK
Városháza u. 16.  

Tel.: 296-1450
Batthyány u. 80.  

Tel.: 296-1453
Ady E. u. 100.
Tel.: 297-5733

H.: 13.30–18, K., Sze.: 8–16, 
Cs.: nincs, P.: 8–12
12–13-ig ebédszünet

 ...............................................................................

Észrevételével  
keresse az irodát!

296-1300
Gyámhivatal:

dr. ternyáK Péter lajos
hivatalvezető

Okmányiroda:
Baier tiBor
irodavezető

Közigazgatási  
és Hatósági Iroda:

dr. HunyadKürti szilvia
irodavezető

 ...............................................................................

KözjegyzőK
Üllői út 423. I. em.

Tel.: 296-0809
Bartók L. u. 5. III. 6.

Tel.: 297-4110
Üllői út 365. I/1
Tel.: 290-0809

 ...............................................................................

zseBőK zoltán  
szaKrendelő
Thököly út 3.
Tel.: 297-1210

Pintér Kálmán  
szaKrendelő
Nemes u. 18

www.18euszolg.hu
Tel.: 297-1210

 ...............................................................................

rendőrKaPitányság
Üllői út 438.  

Tel.: 292-9212
 ...............................................................................

tűzoltó-ParancsnoKság
Üllői út 235. Tel.: 459-2319

 ...............................................................................

KözBiztonsági centrum
Kondor B. sétány. 1.

Tel.: 294-1011
 ...............................................

imre-Pont
Kisfaludy u. 68/B

Tel.: 291-4617
imrepont@pikhaz.hu

Képviselői fogadóórák:
Ughy AttilA
polgármester
Fidesz, 06-1-296-1330, 
polgtit@bp18.hu, előzetes 
egyeztetés alapján: 06-1-296-1330

Csomó tAmás
alpolgármester
KDNP, 06-1-296-1315, 
csomo.tamas@bp18.hu, minden 
hónap 2. hétfőjén 13.30–17.00 
között a hivatalban.

KUCsáK lászló
alpolgármester
Fidesz, 06-1-296-1318
kucsak bp18.hu, minden  
3. pénteken, 13.30–16.30-ig, 
előzetes egyeztetés alapján.

dr. lévAi istván zoltán  
alpolgármester
Fidesz, 06-1-296-1313
levai@bp18.hu, előzetes egyeztetés 
alapján: 06-1-296-1313

BAUer FerenC
Fidesz, 06-20-574-0678, 
bauerferenc@fidesz.hu, minden 
hónap 1. szerdáján 18 órától 
a PIK-ben.

CsABAFi róBert
Pvö-elnök 
Fidesz, 06-20-975-2749, 
csabafir@citromail.hu, minden 
hónap 1. csütörtökjén 18–20 óra 
között a Kastélydombi Iskolában

dámsA JózseF lAJos
Fidesz, 06-20-412-2850, 
jozsef.damsa@gmail.com, minden 
hónap első hétfőjén 18–19 óra 
között a Kandó téri iskolában

dömötör istván
Fidesz, 06-20-979-4554, 
keruletszel@freemail.hu, minden 
hónap 2. szerdáján 17–18 óra 
között a Vajk-sziget iskolában

Fehér gáBor
MSZP, minden hónap 1. keddjén
18–19 óra között a Gloriett 
iskolában és 19–20 óra között      
a Brassó iskolában

gAlgóCzy zoltán
Fidesz, 06-30-851-9059,  
gz777@freemail.hu, minden hónap 
1. hétfőjén 17–18 óra között a 
Darus iskolában és 18–19 óra 
között a Gloriett iskolában

gönCzöl András
Független, 06-70-379-9022, 
gonczol.andras@mailbox.hu, 
előzetes egyeztetés alapján: 
06-70-379-9022

KArdos gáBor
Fidesz, 06-30-575-3568, 
kardosgz@t-online.hu, minden 
hónap 1. szerdáján 18–19 óra 
között a Bókay Árpád iskolában 
vagy 06-30-575-3568

Kádár tiBor
Fidesz, kadar.tibor@fidesz.hu, 
minden hónap 1. péntekjén 17–19 
óra között a Vörösmarty iskolában. 
Minden hónap második péntekén 
délután 17–19-ig a Piros iskolában.

Kiss róBert
KDNP, 06-20-572-6681,  
kisrob@freemail.hu, minden hónap 
2. szombatján, 9–11 óra között 
a Kondor Béla Közösségi Házban

KoCzKA JózseFné
MSZP, 06-20-466-8363,  
aniko.koczka@mszp.hu, minden 
hónap utolsó szerdáján az MSZP 
székházban (1181 Budapest, Üllői 
út 337.) 16–18 óra között

Kőrös Péter
MSZP, havannakepviselo@
gmail.com, minden hónap utolsó 
szombatján 9–11 óra között a 
Kondor Béla Közösségi Házban

Kőszegi János
Fidesz, 06-30-989-4259, 
janoskoszegi@t-online.hu, 
előzetes egyeztetés alapján: 
06-30-989-4259

mAitz lászló
Fidesz, 06-20-562-2152,  
laszlo.maitz@gmail.com, előzetes 
egyeztetés alapján:  
06-20-562-2152

Pásztor János
Fidesz, 06-30-927-3339 
pasztorjanos@fidesz.hu Eötvös 
Lóránd Általános Iskola minden 
hónap első hétfőjén 16.30–18.00 
óráig, Fehéren-Feketén Galéria 
(1184 Bp. Teleki u. 26/b.) minden 
hónap első hétfőjén 18.00–20.00 
óráig.

PetrovAi lászló
LMP, 06-30-933-5025, 
petrovai.laszlo@lehetmas.hu, 
előzetes egyeztetés alapján: 
06-30-933-5025

szArvAs AttilA sándor
KDNP, 06-20-560-0650, 
szarvas.attila@freemail.hu 
előzetes egyeztetés alapján: 
06-20-560-0650 

ternyáK András
MSZP, minden hónap 1. szerdáján 
17–18.30 között a Piros iskolában

vilmányi gáBor
MSZP, 06-70-567-1976, 
minden hónap utolsó szombatján 
9–11 óra között a Kondor Béla 
Közösségi Házban
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PusKás attila   

Dr. Tóth Tibor József másfél 
éve vette át a TH18 Kft. ügy-
vezetői posztját. Nehéz felada-
tot vállalt, mert már az első 
időszakban sok panasz érke-
zett hozzá a cég addigi műkö-
désével kapcsolatban.

– Emiatt az elsődleges 
feladatom az volt, hogy fel-
mérjem a társaság helyzetét, 
áttekintsem a tevékenységét, 
leszűrjem a szükséges tanulsá-
gokat, és egyben hozzákezdjek 
a cég megújításához – emlé-
kezett a kezdeti nehézségekre 
az ügyvezető. – Az átvizsgálás 
eredményeként megállapítha-
tó volt, hogy jó néhány eset-
ben megalapozottak voltak a 
panaszok, mert a közös képvi-
seletet ellátó cég nem mindig 
tekintette partnernek az adott 
társasházat vagy éppen an-
nak tulajdonosait, ezért nem 
is alakulhatott ki jó viszony a 
képviselet és a társasház kö-
zött. Ennek következménye 
sok esetben a társasház műkö-
désében, például a rossz anya-
gi helyzeten is meglátszott. 

Képtelen 
helyzeteK
Az ügyvezető szolgálatnak és 
szolgáltatásnak tekinti a tár-
sasházak képviseletét. 

– Tisztelni kell minden 
egyes ügyfelünket! Erre pró-
báltam rávenni akkori kollégá-
imat is, akik közül sajnos nem 
mindenki tudta ezt a gondola-
tot magáévá tenni, mert volt, 
aki nemcsak az ügyfeleinket 
nem tisztelte, de még a mun-
kaadóját sem. 

Az a képtelen eset is elő-
fordult, hogy éppen a cég dol-
gozója uszította egy társasház 
tulajdonosait az őket képvise-
lő TH18 Kft. ellen, miközben 
nem járt be a munkahelyére. 
Egy másik alkalmazott pedig 
a saját zsebére dolgozott.

– Természetesen megvál-
tunk tőlük, mert hogyan tud-
na bárkit is tisztességesen kép-
viselni egy olyan ember, aki az 
efféle cselekedetektől sem riad 
vissza? Az első időszakban 
tehát nemcsak külső, hanem 
belső problémákkal is meg 
kellett küzdeni. A tavalyi év 
végéig zajló folyamat egyben 

egyfajta megtisztulás is volt, 
aminek nyomán ebben az év-
ben már újult erővel kezdhet-
tük meg a munkát.

Felelős 
döntéseKben 
segít a th18
A nehéz anyagi helyzeten túl 
jelentős problémát okoz a kö-
zös képviseletnek a társashá-
zak állapota is, amely egyben 
a tulajdonosokat is napi üze-
meltetési gondokkal szem-
besíti. A házak jelentős része 
immár korszerűtlen, sokba 
kerül a fűtésük, a fenntartá-
suk, és nemegyszer a ház ál-
laga sem kielégítő. A felújítás, 
mint ahogy egy családi házé 
is, sok pénzbe kerül, de egy 
társasházban azért a költségek 
megoszlása megkönnyítheti 
azok viselését.

– Mind a fűtéskorszerűsítés-

sel, mind az épületfelújítással 
kapcsolatban vannak tapasz-
talataink és projektjeink, 
amelyeket az adott igényekre, 
lehetőségekre tudunk szabni. 
Az ilyen beruházásokat azért 
is célszerű végrehajtani, mert 
ennek révén az egyes tulajdo-
nosok ingatlanainak ára, érté-
ke is számottevően emelkedik. 
Ugyanakkor az ilyen mun-
kálatokba csak akkor szabad 
belevágni, ha azok költségeit 
biztonsággal tudja vállalni a 
tulajdonosok közössége.  

FelKészült 
munKatársaK
Ebben az évben már lényege-
sen nyugodtabban folytathatta 
a munkát a TH18 Kft., bár ne-
hézségek továbbra is adódnak.

– Az átalakulás még tart, de 
idén több olyan új kollégával 
foghattunk hozzá a céljaink 
megvalósításához, akiknek 
nemcsak a szakmai felkészült-
sége, hanem az elhivatottsága 
és a hozzáállása is megfelelő. 
Végigvettük az összes képvi-
selt társasházunk gazdasági 
helyzetét, és elsődleges célként 
azt fogalmaztuk meg, hogy 
ahol gond van, ott azt ebben 
az évben megoldjuk – beszélt 
az ez évi célokról Tóth Tibor 
József. – Ebben a gazdasági 
helyzetben nyilván nem egy-
szerű véghez is vinni az elkép-
zelésünket. Tovább nehezíti 
a munkánkat, hogy sok eset-
ben a tulajdonosok csak most 
szembesültek a valós helyzet-
tel. Ez legtöbbször elégedetlen-
séget szült, deáltalunk kezelt 
75 társasház jelentős többségé-
nél már az elmúlt nyolc hónap 
is elég volt a dolgok rendbeté-
telére. Persze van néhány ház, 
ahol ez nehezen megy, de ezt is 
megoldjuk, legalábbis rajtunk 
nem múlik. Ilyen helyzetben 
ugyanis mindig szükség van 
a tulajdonosok együttműkö-
désére is, vagyis nélkülük nem 
megy, ezért számítunk rájuk, 
ők pedig számíthatnak ránk.

Rendet tesz a cég, 
mégis támadják

� piacvezetőnek számít a kerületi társasházak 
kezelésében az önkormányzati tulajdonú th18 
létesítménygazdálkodási Kft. tevékenységé-

nek, szolgáltatásainak minőségét számos pozitív 
visszajelzés mutatja, viszont heves, többségében 
politikai indíttatású támadások is érik a céget.

a megoldás érdekében az önkormányzat júniusban 3,5 millió forint közös költséget fizetett be a társasház helyett

Az önKormányzAt nyúJtott mentőövet
tóth tibor József azt tapasztalja, hogy a th18 Kft. ne-
gatív megítélésében a helyi politika egyes szereplőinek 
az aknamunkája is szerepet játszik.
– a társasházkezelés nem politikai tevékenység, még 
akkor sem, ha önkormányzati cégről van szó. Igaz, hogy 
az országos médiában egy társasház miatt kedvezőtlen 
színben tüntetik fel a céget, de ezt kezeljük, és megta-
láltuk a megoldást az ominózus ház, a Csontváry utca 
30–38. problémájára. a társaság azzal is szembesült, 
hogy néhányan tisztességtelenül eljárva módszeresen 
keltik rossz hírét a th18 Kft-nek.
– több tulajdonos jelezte nekem is, hogy jelenleg 
ellenzéki szocialista önkormányzati képviselő a társa-
ságunkat éppen a Csontváry utcai ház korszerűsítése 
kapcsán olyan cselekedetek miatt tette felelőssé, ame-
lyek megszavazására néhány éve ő és a társa agitálta 
legjobban a tulajdonosokat.  
a társasház tulajdonosaival olyan hitelkonstrukciót 
szavaztattak meg annak idején, amelynek a kötelezett-
ségeit nem mérték fel.
– a megoldás érdekében az önkormányzat júniusban 
3,5 millió forintos közös költséget fizetett be a társasház 
helyett, így sikerült elkerülni, hogy a lakók áram nélkül 
maradjanak, és leálljon az épületben a lift. gondolom, 
ennek fényében az már senkit sem lep meg, hogy 
január óta ingyen képviseljük ezt a házat, mert fizetni 
nekünk sem tudnak.
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� rendkívüli 
támogatásban 
részesítené 

az önkormányzat a 
rokkantsági ellátás-
ban részesülőket, 
az ellenzék pedig 
az erzsébet-utal-
vány elfogadását 
javasolja a kerület 
intézményeiben. 
többek között erről 
volt szó a képvise-
lő-testület szeptem-
ber 11-i rendkívüli 
ülésén.

KeréKgyártó györgy  

Tekintettel a családok romló 
anyagi helyzetére, az önkor-
mányzatnak – összhangban az 
Erzsébet-program céljaival – 
támogatnia kell minden olyan 
megoldást, amelyik segíthet a 
családok és a gyermekek hely-
zetén. Kifejezetten akkor, ha 
ez nem okoz további terheket 
a költségvetésnek, javasoljuk, 
hogy az önkormányzati in-
tézmények a közétkeztetéshez 
kapcsolódó díjak ellenében fo-
gadják el az Erzsébet-utalványt 
– áll abban az ellenzéki előter-
jesztésben, amelyet szeptember 
11-i rendkívüli ülésén tárgyalt a 
képviselő-testület. 

tartanaK tőle
Az Erzsébet-utalvány bevezetése 
azonban nagyon sok adminiszt-
rációs problémát vet fel az in-
tézményekben. Az ötlet már ko-
rábban is felmerült, és mint azt 
Bak Ferenc, az önkormányzat 
humánszolgáltatási irodájának 
vezetője elmondta, a megkérde-
zett intézmények többsége nem 
örül az ötletnek.

− A rendszer csak akkor 

működhet, ha az utalványt va-
lamennyi intézményben elfo-
gadják, így a bölcsődékben és 
az óvodákban is. Ezekben az 
intézményekben az ebédet min-
dig egy hónappal előre fizetik 
be. Mód van arra, hogy hiány-
zás, betegség esetén, vagy ha a 
gyerek más intézménybe megy, 
lemondják a befizetés egy részét, 
amit a hónap végén térítenek 
vissza. Az utalvánnyal fizetők 
viszont csak utalványt kaphat-
nának vissza, ami azért okoz 
gondot, mert addigra az önkor-

mányzat, amely szerződést kö-
tött a beváltóhellyel, már vissza-
váltja a pénzt – magyarázta az 
irodavezető.

− Képviselőtársaim felvetése 
fontos, erről beszélni kell – tette 
hozzá Ughy Attila polgármester. 
– Azt azonban figyelembe kell 
venni, hogy az ellátórendszer 
változás alatt áll. Jelenleg nem 
tisztázott, hogy a jövő évtől az 
ebédbefizetéseket ki és milyen 
módon fogja intézni. Ameny-
nyiben mindez világossá válik, 
megoldást kell találni azokra a 

kérdésekre, amelyeket az előter-
jesztés tartalmaz.

tárgyalnaK
a megoldásról
Az előterjesztők végül elfogad-
ták Ughy Attila válaszát. A pol-
gármester tárgyalásokat folytat 
a Klebelsberg Kuno Intézmény-
fenntartó Központtal és az ille-
tékes minisztériumokkal annak 
érdekében, hogy az Erzsébet-
utalvány elfogadható legyen a 
kerületi intézményekben is. 

Idén nyártól a tartósan egészség-
károsodott állampolgárok már 
nem rokkantsági nyugdíjat kap-
nak, hanem egészségkárosodásk 
mértékétől függő járadékot. A 
központi informatikai rendszer 
meghibásodása miatt a jogosul-
tak egy része nem kapta meg 
havi járandóságát.
Az önkormányzat szociális ren-
delete nem teszi lehetővé, hogy 
krízishelyzetben lévő kérelmező 
által benyújtott kérelem, majd 
jövedelem- és vagyonvizsgálat 
nélkül bármilyen szociális ellá-

tást folyósítsunk lakosaink ré-
szére. 
A rendelet nevesítve tartalmaz 
olyan krízishelyzetet, amikor a 
kérelmező rendszeres pénzellá-
tás folyósítását megelőző ellá-
tatlan időszak alatt – kérelemre 
– rendszeresen folyósított se-
gélyben részesülhet.
A képviselői felvetéssel kap-
csolatban fontos tudni, hogy a 
nyári időszakban ilyen indokkal 
senki nem fordult segély iránti 
kérelemmel a hivatalhoz.

elfogadnák az erzsébet-utalványt
 Rendkívüli ülést tartott a képviselő-testület

14 éves:
– Mivel éppen az előbb lőttünk 
íjjal, s pontosan a tábla közepébe 
találtam, most ez a kedvencem. 
Szeretem a sportot, ha lehetne, 
valamennyit kipróbálnám, bár 
ennyit azért képtelenség. A mai 
napot itt töltjük a barátnőmmel. 
Hallom, délután lesznek műsorok 
is, meg zumba, amire szintén na-
gyon kíváncsi vagyok. A szabad 
időmben nem járok rendszeresen 
sportolni, ezért most szeretnék 
választani egy olyan sportágat, 
amihez tényleg kedvem van.

13 éves:
– A baseball számomra új volt, 
tetszett. Érdekes sportág, bár 
ilyen rövid idő alatt nem tudtam 
pontosan megjegyezni, milyen 
szabályok szerint kell játszani. 
A magyarok olimpiai szereplé-
se után mégis a kézilabdázást 
választanám. Eddig is szerettem, 
most meg már végképp kedvet 
kaptam hozzá. Nagyon sok sport-
ágat ismerhetünk meg, jó kez-
deményezés ez. Szép ma az idő, 
biztosan ezért is jó a hangulat.

7 éves:
– Apukám azért hozott ki ben-
nünket a testvéremmel, hogy vá-
lasszunk magunknak sportágat. 
Én úszni szeretnék, bár mondják, 
nem könnyű sportág. Azért ki-
próbálnám, hogy bírom-e. Szere-
tem a focit, az atlétikában pedig 
a futószámok a kedvenceim. Jó a 
vízilabda is… Igazából még nem 
tudom, hogy melyik lesz az igazi, 
de az édesapám biztosan segít 
választani.

9 éves:
– Éppen most voltunk röplabdáz-
ni, fél órán át csináltuk, tetszett, 
csak nem könnyű átütni a labdát 
a háló fölött. Rendszeresen spor-
tolok, úszni járok a Malév-uszo-
dába, csak éppen a napokban 
mondta az apukám, hogy nagyon 
megemelték a tagdíjat… Az olim-
pián a ritmikus gimnasztikázó 
lányok gyakorlatai tetszettek a 
legjobban. Ha volna rá lehető-
ség, ezt is szívesen kipróbálnám. 
Nekem mindegy, csak sport, játék 
legyen.

Mi tetszett a legjobban 
a Sportízelítőn?

Pintér PetrA misKolCzi melindA Kiss BenedeK Kiss FrUzsinA FAnni

Megkérdeztük:

www.bp18.hu n varoskep@bp18.hu

TAKAríTOTTAK A 
DHL öNKÉNTEsEI
Kerületünk tisztaságáért dolgoztak szeptember 12-én 
a dhl globál szállítmányozási Kft. önkéntesei. A kis 
csapat az etalon iskola és a gloriett-lakótelep közötti 
erdős területet vette célba.

A szállítmányozási cég 16 lelkes munkatársa a szemétszedő ak-
cióra indulva a legrosszabra is fel volt készülve, így meglepődtek, 
amikor a helyszínen kiderült, hogy a területen a vártnál jóval ke-
vesebb a hulladék.

Egyeseket sajnos gyakran illegális szemétlerakásra csábító er-
dőről lévén szó, azért még így is volt mit eltakarítani, így a részt-
vevők egybehangzó véleménye szerint sikeres volt a környezet-
védelmi akció. Ezen felbuzdulva azt tervezik, hogy a jövőben is 
szerveznek hasonló, a kerületet szebbé varázsoló megmozdulást. 

A szemétszedéshez szükséges kellékeket, a zsákokat és a kesz-
tyűket az önkormányzat biztosította, az összegyűjtött szemetet 
pedig a Városgazda XVIII. kerület Nonprofit Zrt. szállította el. 

A rendKívüli 
ülésen  
született 
hAtározAtoK

1. a képviselő-testület 
12 igen szavazattal, 
6 ellenszavazattal és 
1 tartózkodással elfo-
gadta, hogy jogszabályi 
felhatalmazás hiányá-
ban nincs lehetősége 
annak felmérésére, hogy 
hány olyan bejelentett 
lakóhellyel rendelkező 
állampolgár él a kerület-
ben, aki az elmúlt hóna-
pokban a felülvizsgálatot 
követően ellátatlanul 
maradt, illetve hogy 
ezzel összefüggésben 
hány fő lenne jogosult 
átmeneti segélyre.  

2. a testület 19 igen sza-
vazattal egyhangúlag 
felkérte a polgármestert 
arra, hogy kezdemé-
nyezzen egyeztetéseket 
az illetékes szervekkel 
az erzsébet-program 
közétkeztetésre való 
kiterjesztése érdekében.

3. a megbékélés elősegí-
tése örményországgal 
napirendi pont tárgyalá-
sával a képviselő-testü-
let nem értett egyet. 

a rendszer csak akkor működhet, ha az utalványt valamennyi intézményben elfogadják
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Akiknek eddig 20-30 percen múlt, hogy munká-
ba indulás előtt elintézzék a postai ügyeiket, nagy 
segítséget jelenthet, hogy 8 óra helyett korábban 
nyit a Béke téri fiók.

– Németh Emillel, a posta üzemeltetési ve-
zérigazgató-helyettesével több kerületi fejlesztés 
lehetőségéről egyeztettem, s ennek egyik eleme 
volt, hogy lakossági igény alapján előbb nyisson 
a Béke téri posta – beszélt a változás okairól Ughy 
Attila. – A kerület külső részén élőknek ez a fél 

óra is nagy segítség lehet, hiszen miután a gyere-
keket elvitték az óvodába vagy az iskolába, mun-
kába menet még beugorhatnak a postára elintéz-
ni a legsürgősebb ügyeket.

Miként a Magyar Posta Zrt. sajtószóvivőjétől, 
Apáti-Tóth Katától megtudtuk, a cég igyekszik 
rugalmasan alkalmazkodni a lakossági igények-
hez. Mivel ezt a kérést munkaszervezéssel lehe-
tett teljesíteni, gyors megoldás születhetett. 

➜ s. n. zs.

Zöldre van a rács is festve
A Kandó téri iskola épülete kívül-belül megújult, csupán a kerítésének egy része 
vár még átfestésre. dámsa József lajos önkormányzati képviselő hívó szavára, aki 
csak tehette, ecsetet ragadott szeptember 9-én, vasárnap délelőtt, hogy az iskola 
gyergyó utca felőli kerítését lefesse.

Az új tanév kezdetére befejeződött a Kandó 
Téri Általános Iskola európai uniós támogatás-
sal megvalósított energetikai korszerűsítése. Az 
idei tanévet már egy kívül-belül megújult épü-
letben kezdhették meg a diákok és tanáraik.  
Azért, hogy még szebb legyen az intézmény környe-
zete, szeptember 9-én kicsik és nagyok munkához 
láttak, hogy „kizöldüljön” az iskola kerítése. Először 
a Gyergyó utcai oldalon mázoltak szülők, pedagó-
gusok, gyerekek és a Városgazda Zrt. több munka-
társa is.

– A Kandó Téri Általános Iskola épületének 
energetikai korszerűsítése kapcsán rendezett zá-
róünnepségen jutott eszembe az ötlet. A kerület 
szolgáltatócége az iskola Kandó tér felőli olda-
lán nemrégiben új kerítést épített, így már csak a 
Gyergyó utca és a Háromszék utca oldalán lévő 
kerítésszakasz maradt a régi – mondta Dámsa Jó-
zsef Lajos. – Ma a Gyergyó utcában festünk, leg-
közelebb pedig  az iskola Háromszéki utca felőli 
oldalán szervezünk majd festést. Jó hír, hogy a 
felújítással párhuzamosan, a nyári karbantartá-

si munkálatok részeként, a már évek óta nagyon 
rossz állapotban lévő kerítés Kandó tér felőli ré-
szét is kicserélték a Városgazda munkatársai. 
Banyár Lászlótól megtudtuk, hogy a kerítéscsere so-
rán a korábban idehordott építési törmelék miatt ha-
talmas betontömböket kellett kiemelniük a földből. 

– De nemcsak a régi kerítést cseréltük ki, ha-
nem új járdát is építettünk a Gyergyó utcai sza-
kaszon. Ha később lesz rá anyagi forrásunk, 
akkor a Háromszék utcában is megépítjük a jár-
dát az iskola előtt – mondta a vezérigazgató.  
Magyar Márta igazgatónő szintén nagy örömmel 
beszélt a közös munkáról:

– Úgy gondoltuk, hogy ha már egy ilyen gyö-
nyörűen felújított iskolában kezdhetjük a tanévet, 
legyen még szebb a környezetünk, tegyük rendbe a 
még fel nem újított kerítésrészeket is az iskola kö-
rül… szerencsére az iskolának nagy a szülői támo-
gatottsága, ha szükség van rá, szívesen jönnek segí-
teni, sőt néhány kisdiák és több pedagóguskolléga is 
részt vett a munkában. 

➜ fülep erzsébet

Korábban nyit a Béke téri posta
sokaknak okoz gondot, hogy munkába induláskor még többnyire zárva vannak a 
postahivatalok. Jó hír számukra, hogy Ughy Attila polgármester közbenjárására 
október 1-jétől 7.30-kor nyit a Béke téri posta.

Az idősödő világ
telt házzal indult a nyugdíjasok Aka-
démiája a polgármesteri hivatal ta-
nácstermében. 

− örülök annak, hogy ma jóval többen jöttek 
el, mint amikor a képviselő-testület közmeg-
hallgatást tart – kezdte Ughy Attila a köszöntő 
beszédét a Nyugdíjas Akadémia első előadásán. 
A polgármester félig tréfás megjegyzése nem 
volt túlzó: a polgármesteri hivatal ülésterme 
szeptember 22-én szó szerint dugig telt a kerü-
letből érkezett 60 fölöttiekkel.

A Zsigmond Király Főiskola (ZsKF) nagyon 
komoly hiányosságot fedezett fel néhány évvel 
ezelőtt: azt, hogy – ellentétben a nyugati gya-

korlattal – Magyarországon nem foglalkoznak 
az úgynevezett 50 pluszos generáció tovább-
képzésével. Nálunk úgy gondolnak az idősekre, 
mint a pihenést élvező, az unokákkal, kertész-
kedéssel és horgászással foglalkozó emberekre. 
Pedig – amint azt a nemzetközi tapasztalatok 
mutatják – az 50 fölöttiek nagyon is szívesen 
vesznek részt újabb és újabb képzéseken. Ezért 
indították el a III. kerületben polgármesteri 
támogatással a Nyugdíjas Akadémia című elő-
adássorozatot, amely azonnal döbbenetes sikert 
aratott.

Mint azt a szeptember 22-i előadó, Jászberé-
nyi József intézetvezető, főiskolai tanár (ZsKF) 
elmondta, azóta már szentendrén is indult ilyen 
képzés, és most Ughy Attila szorgalmazására 
kezdődött el a XVIII. kerületben is.

Az idősödő világ – számok és tények című 
előadásában Jászberényi József azokról a kihí-
vásokról beszélt, amelyekkel a nyugati világnak 
kell szembenéznie 2050-ig. A tények azt mutat-
ják, hogy a társadalmainkban addigra lényege-
sen megnő az idős emberek aránya a fiatalabb 
generációkhoz képest. Az átrendeződés számos 
kérdést vet fel, amelyekre a kutatók már most 
keresik választ.

A következő előadásokon többek között ar-
ról lesz szó, hogyan lehet az ember sikeres idős-
korban.

➜ K. gy.

 

Az első félévi 
program
Október 6.: Dr. Kovácsné Magyari Haj-
nalka: sikeres idősek  
(Mi a titka a sikeres időskornak?)
Dr. Jászberényi József: Időskori diszkri-
mináció – ageizmus
Október 20.: Prof. Dr. semsei Imre: 
A harmadik kor – az idős kor pszicholó-
giai problémái
November 10.: s. szabó Péter: Az időskor 
a nagy keleti kultúrákban
November 24.: Dr. Veresné Bálint Márta: 
Táplálkozás időskorban

Üzletről – 
asztal mellett
oldott hangulatban indította az évadot 
a BKiK tagszervezete: az új elnökség a 
Bókay-kertben rendezett bográcsozá-
son mutatkozott be.

A legjobb üzletek fehér asztal mellett köttet-
nek, mondják. Igaz, most elsősorban nem az 
üzletkötés végett gyűltek össze a Budapesti Ke-
reskedelmi és Iparkamara (BKIK) kerületi tag-
csoportjának tagjai, de a rövid gyűlésen azért 
fontos ügyeket kellett megbeszélni, ami után 
a Bókay-kertben tálalt marhapörkölt oldotta a 
hangulatot.

A tagcsoport még májusban választott új el-
nökséget, amely most, a nyári pihenő után mu-
tatkozott be Erdődi Viktor elnöklete alatt. 

Erdődi beszámolt arról, hogy július 27-én 
ülést tartott az elnökség, amelyen megválasz-
tották az önkormányzat bizottságaiba delegált 
tagokat. Fontos hír továbbá, hogy a kamarai 
tagcsoport az önkormányzat jóvoltából október 
1-jétől ingyenesen kap irodát a Téglagyári Meg-
álló udvarán lévő épületben. 

Az új elnökség a munkája kezdetén három 
probléma megoldását állította feladatként maga 
elé. 

sok vállalkozásnak gondot okoz – nemcsak 
a kerületben –, hogy a kamionok csak borsos 
úthasználati díjért közelíthetik meg a saját te-
lephelyüket. Ennek enyhítése érdekében más 
tagcsoportokkal közösen ülnek tárgyalóasz-
talhoz a főváros képviselőivel. saját koncepciót 
szándékoznak kidolgozni a helyi építmény- és 
telekadó sávosítására, továbbá szeretnék elérni, 
hogy az üzletek – ha alkoholt nem árusíthatnak 
is – 22 óra után is nyitva tarthassanak. A vál-
lalkozók remélik, hogy az okmányirodát átvevő 
kormányhivatallal is jó viszonyt tudnak kiala-
kítani.

Az ülésre meghívott Lévai István Zoltán 
alpolgármester úgy fogalmazott, hogy a vál-
lalkozók minden gondját biztosan nem tudja 
megoldani az önkormányzat, de ahogy eddig is, 
törekednek a legjobb kapcsolatok kialakítására.

➜ K. gy.

Takarékos 
medencetakaró 
Bevált a Kastélydombi uszoda vízfe-
lületének takarására szolgáló, már-
ciusban beépített szolártakaró, így 
szeptemberben a kerület másik két 
uszodája is megkapta a földgáz- és 
vegyszerfelhasználást, valamint a víz-
párolgást hatékonyan csökkentő be-
rendezést.

A féléves tapasztalatok alapján 20-25 százalékos 
energiamegtakarítást lehetett elérni a 600 mik-
ronos szolártakaró használatával. 

A Kastélydombi uszoda után szeptember 
első felében már a Bókay-kerti uszodában és a 
Vilmos Endre sportcentrumban is üzembe he-
lyezett ilyen takarót a Városgazda XVIII. kerü-
let Nonprofit Zrt., amely elkötelezett a környe-
zet megóvása és az energiatakarékosság iránt. 
Fontos tudni azt is, hogy a beruházás költsége 
gyorsan megtérül – számítások szerint egy éven 
belül.

Az energiatakarékosság jegyében mind-
három uszoda vizének hőmérséklete ideális, 
27 °C fokos lesz az úszáshoz. A Városgazda ve-
zetőségének az is a céljai közé tartozik, hogy 
megszüntesse az energiapazarlást, például a 
túlfűtést az általa kezelt létesítményekben, épü-
letekben. Minden intézményben kiépítenek egy 
hőmérséklet-visszajelző rendszert, amelynek se-
gítségével azonnal be lehet avatkozni a költség-
megtakarítás érdekében. A megtakarításból jut 
pénz egyéb korszerűsítésekre is, például a fűtési 
és a légtechnikai rendszer vagy a világítástech-
nika fejlesztésére. 

A nyári karbantartás során a Kastélydombi 
uszoda férfi- és női zuhanyzója is megújult, ki-
cserélték a gépészeti vezetékeket, elkészült az új 
vízszigetelés és burkolat, valamint lecserélték a 
régi csapokat, mosdókat és ajtókat is. A felújítá-
sok jövőre folytatódnak.



Városkép p 2012. szeptember 26. XXI. évfolyam 15. szám p www.bp18.hu p varoskep@bp18.hu
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Az oldalt összeállította: fülep erzsébet

� a honda green 
drive – honda 
autós és motoros 

tesztvezetési program – 
keretében a környe-
zettudatos közlekedési 
alternatívák népszerű-
sítésére három hibrid 
autót és két robogót 
adott át költségmentes 
tesztelésre a honda 
hungary Kft. a kerületi 
önkormányzatnak július 
közepén a városháza 
előtti parkolóban. 

    
A fővárosban ma a közlekedés 
számít a fő szennyezőnek, a 
káros anyagok 70 százalékát a 
gépkocsik juttatják a levegőbe. 
Ezért is fontos, hogy a környe-
zetvédelem ne csupán üres szlo-
gen legyen, hanem mindennap-
jaink fontos része.

a honda  
és a Kerület 
A Honda zöldprogramja tá-
mogatja az önkormányzat kör-
nyezetvédelmi szerepvállalását 
és gazdasági törekvéseit. Az 
együttműködés a közös cél első 
állomása, Magyarországon el-
sőként a XVIII. kerületben jött 
létre a partnerség.

Az előzményekhez hozzá-
tartozik, hogy a Honda Hun-
gary Kft., képviselve a Honda 
világméretű környezetvédelmi 
felelősségvállalását, társadalmi 
szerepet vállaló partnereket ke-
res járműveinek, környezettu-
datos és hibrid technológiáinak 
bemutatására, tesztelésére. A 
tesztprogram során a cég minél 

több környezetéért tenni aka-
ró, elhivatott emberrel szeretné 
megismertetni a Honda környe-
zetbarát, alacsony károsanyag-
kibocsátású modelljeinek palet-
táját. A program kapcsolódik a 
hivatal költségcsökkentési el-
képzeléseihez, hiszen a tesztidő-
szak alatt a hivatali autókat csak 
kivételes esetben kell használni. 
A Honda az egyes felhaszná-
lóktól kapott információk alap-
ján méri és publikálja a meg-
tett tesztutak alatt a járművei 
által kibocsátott káros anyagok 
mennyiségét, ezzel is bemutatva 

azt, hogy milyen különbségek, 
illetve megtakarítások érhetők 
el a hagyományos (benzin, dí-
zel) üzemű járművek fenntartá-
sához képest. 

hIbrIdeKKel 
tesztelneK
A kerületi önkormányzattal kö-
zösen elindított három hónapos 
tesztprogram a hibrid (benzin-
elektromos) autók tesztje mellett 
lehetőséget kínál a nagyvárosi 
közlekedés hatékony kétkerekű 
alternatívájának bemutatására, 

a start-stop rendszerrel ellátott 
PCX, valamint az Európában 
még nem forgalmazott – teszt- 
és kísérleti jelleggel futó – tel-
jesen elektromos hajtású EV-
neo robogó kipróbálására is. A 
Honda az önkormányzatnak 
felajánlotta a robogókhoz kap-
csolódó, általa támogatott tan-
folyam (safety-Hungary mo-
torkerékpár-vezetéstechnikai 
képzés) igénybevételét is. 
A Honda Hungary Kft. há-
rom hibrid autót és két robogót 
(125 köbcentiméteres PCX, 150 
köbcentiméteres PCX) adott át 

tesztvezetésre.  A későbbiekben 
két gépkocsival és egy elektro-
mos robogóval bővül a flotta. 

tIsztább 
üzemeltetés
– Négy gépkocsit és a robogókat 
három hónapos kipróbálásra 
kapta meg a kerület, s az egyik 
autót háromhetenként cseréljük 
– világosított fel Gazdag Ferenc, 
a Honda Hungary Kft. üzletág-
fejlesztési vezetője.
– A hibrid járművek különle-
gessége, hogy a hagyományos 

motor mellett egy elektromo-
tort is tartalmaznak – mondta 
Szabó Gábor, a Honda Hunga-
ry Kft. Pr-munkatársa. – Egy 
hibridautó fogyasztása ala-
csonyabb, mint egy hasonló 
méretű hagyományos benzi-
nes gépkocsié, ráadásul egész 
élettartama alatt jóval tisztább 
üzemű, vagyis lényegesen ki-
sebb a károsanyag-kibocsátása.  
A tesztelésre átadott Hon-
da Insightban és Honda Jazz 
Hybridben az elektromotor a 
benzines erőforrást segíti, vagy-
is gyorsításkor és egyenletes 
haladáskor kevesebbet kell „dol-
goznia” a benzines egységnek. 
Fékezéskor pedig az egyébként 
elvesző energia itt egy generátor 
segítségével akkumulátorokat 
táplál, így azokat nem szüksé-
ges konnektorról tölteni, hanem 
menet közben töltődnek fel.

Amikor egy ilyen autó áll 
vagy városi tempóban egyenle-
tesen halad, akkor a benzinmo-
tor automatikusan kikapcsol, 
a fogyasztást és a károsanyag-
kibocsátást nullára redukál-
va. Menet közben a benzines 
és az elektromos erőforrás 
ki- és bekapcsolása folyamatos 
és villámgyors, a vezető szá-
mára szinte érzékelhetetlen.  
szabó Gábor azt is elmondta, 
hogy a robogókban is van start-
stop rendszer, amelynek az a lé-
nyege, hogy három másodperc 
üresjárat után – például a piros 
lámpánál – automatikusan leáll 
a motor. 

– Amikor indulni akarunk, 
amit a gázmarkolat megmoz-
dításával tudunk jelezni, újra-
indul, és gond nélkül lehet to-
vábbmenni. Ezzel is kíméljük 
a környezetünket, csökkentve a 
károsanyag-kibocsátást és a ro-
bogó fogyasztását.  

takarékosságra 
optimalizálva
 Költségmentesen teszteli a járműveket az önkormányzat
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sPórolás
a magyarországon 
elsőként a XVIII. kerületi 
önkormányzattal 
közösen elindított 
tesztprogram három 
hónapja során hibrid 
(benzin-elektromos) 
autókat tesztel a 
kerületi önkormányzat 
költségmentesen, 
alátámasztva a 
környezetvédelmi 
szerepvállalását és a 
gazdasági törekvéseit. 

A kerületünkben a szerb kisebb-
ségi önkormányzatot (ma szerb 
nemzetiségi önkormányzat) 
Neducza Flórián alapította meg 
1998-ban, és 2005-ben bekövet-
kezett haláláig az elnöke is volt 
annak. Azóta Dimity Antalné 
(Emi néni) tölti be az elnöki 
tisztet. 

Dimity Antalné kicsi, töré-
keny asszony, akiről – ismerve 
aktivitását – nem gondoltam 
volna, hogy már a 90. életéve 
felé közeledik. Magyarcsanádon 
született, de már 60 éve él 
Pestszentlőrincen. Itt nevelték 
fel férjével – aki szintén szerb 
származású volt – három fiú-
gyermeküket.  A fiúk szerb tan-
nyelvű iskolába jártak, hogy az 
anyanyelvükön tanulhassanak. 

Emi néni a csapat kovásza. 
– A közösségünk kisszámú 

szerb származású lakosból és 
50-60, a kultúránk iránt ér-

deklődő emberből tevődik ösz-
sze, akik úgymond törzstagjai 
a rendezvényeinknek – mondta 
Dimity Miklós elnökhelyettes.  
– Az édesanyám 1958 óta a Ma-
gyar Vöröskereszt XVIII. szer-
vezetének lakóterületi titkára 
a Ganzkertvárosban. A kerületi 
szerb nemzetiségi önkormány-
zat a településrész vöröskeresz-
tes tagjaival együtt minden 
évben megemlékezik az idősek 
napjáról a Kandó téri iskola 
ebédlőjében. Ilyenkor sütemény, 
szendvics kerül az asztalra.  
A szerb önkormányzat meg-
vásárolja az alapanyagot, és a 
lelkes tagság finomabbnál fi-
nomabb falatokat készít belő-
le. (A kerületben egyedül aktív 
vöröskeresztes klubot Dimity 
Antalné vezeti.)

– Célunk a kerületben élő 
szerb közösség összefogása, 
nyelvünk ápolása, kulturális, 

gasztronómiai hagyományaink 
megőrzése és megismertetése a 
helyi lakosokkal, valamint ba-
ráti kapcsolatok fenntartása, 
fejlesztése a kerületi nemzetiségi 
önkormányzatokkal – vette át a 
szót Dimity Antalné. – A prog-
ramjaink nagy része a vallási és 
a nemzeti ünnepeinkhez kap-
csolódik. 

Januárban emlékezünk meg 

a szerb államalapítás évfordu-
lójáról, amely sveti sava (szent 
száva) nevéhez fűződik, aki az 
önálló szerb ortodox egyház 
megalapítója is volt. sajátos 
hagyományai vannak a szerb 
közösség életében a húsvéti 
ünnepkörnek, valamint szent 
György és szent Miklós nap-
jának. Csak érdekességképpen 
említem meg, hogy a szerb nép 

több mint 200 ünnepet tart 
nyilván. 

Emi néni elmondta, hogy a 
kerületi szerb önkormányzat 
idén is látogatást szervezett a 
Tolna megyei Grábóc községbe, 
a július 15-i falunapra és a szerb 
ortodox búcsúra. Több százan 
vettek részt az ünnepségen, 
amely a magyarországi szer-
bek legjelentősebb találkozója. 
De érkeztek hívek a településre 
a határon túlról, szerbiából és 
Horvátországból is.

A kerületi bolgár, horvát, 
szerb és szlovén önkormány-
zattal közösen idén májusban is 
megtartották a déli szlávok kul-
turális napját, amelyen felléptek 
a Magyarországi szerb színház 
művészei. s mind a négy nem-
zetiség a saját konyhája receptjei 
szerint sütötte, főzte az ételeket 
a Bókay-kertben. A többi kerü-
leti önkormányzattal közösen 
szervezett gasztronómiai na-
pon ugyancsak részt vesznek a 
szerbek. Ezt a programot a kez-
detektől a Csontváry iskola ud-
varán tartják. (Az iskola külön 
épületrészében található a Nem-
zetiségek Háza, a nemzetiségi 
önkormányzatok székhelye.) 

Az elnökhelyettes beszámolt 

arról is, hogy jelen vannak a 
kerületi önkormányzat által 
szervezett rendezvényeken, töb-
bek között a Havanna-napok 
keretében tartott nemzetiségi 
fesztiválon, föllépnek a magyar 
ünnepekhez kapcsolódó helyi 
megemlékezéseken, koszorú-
zási ünnepségeken.  A kerü-
letben élő, kiemelkedő tanul-
mányi eredményt elérő szerb 
nemzetiségű fiatalok számára 
létrehozták a sveti sava tanul-
mányi ösztöndíjat, támogatják 
a nyári nyelvi tábort és a Tabán 
néptáncegyüttest, amelynek tag-
jai viszonzásképpen színvonalas 
bemutatóval kápráztatják el ren-
dezvényeik közönségét.

Többéves hagyomány már, 
hogy a szlovén és a horvát ki-
sebbséggel közösen szerveznek 
nőnapi és anyák napi progra-
mot. A közmeghallgatásokon 
beszámolnak a megvalósított 
programokról, megbeszélik a 
következő év terveit, és egy kis 
ünnepi műsorral is kedvesked-
nek a résztvevőknek. 

– A nemzetiségi önkor-
mányzatok működési feltételei 
adottak, azonban a gazdasági 
nehézségek hozzánk is „be-
gyűrűznek”, ami elsősorban az 
anyagi támogatás mértékében 
érezhető. Ennek hatására ugyan 
nem csökkent a kulturális prog-
ramjaink száma, de szerényebb 
keretek között tudjuk azokat 
megvalósítani – mondta Dimity 
Miklós.

ÁTöröKíTETT HAGyOMÁNyOK
Szerbek, akik több mint 200 ünnepet tartanak nyilván

a Honda zöldprogramja támogatja az önkormányzat környezetvédelmi szerepvállalását

A Xviii. kerületi szerb nemzetiségi önkormányzat 
munkájában dimity Antalné elnökként, dimity miklós 
elnökhelyettesként vesz részt. A szerbek magyaror-
szágon viszonylag koncentráltan, egy tömbben élnek, 
egyrészt a határ menti területeken: Baranya, Bács-
Kiskun és Csongrád megyében, másrészt Budapesten 
és a környékén. 
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6 Különböznek a pestszentimrei fejlesztési programmal kapcsolatos ellenzéki véleményekKözélet

tervezett és egyeztetett
– Ha egyetlen dolgot kell megneveznem, akkor gondban vagyok. 
Nincs ugyanis ilyen elem. A legfontosabb az, hogy hosszas elő-
készítés után tervezett és egyeztetett módon jelentős változások 
indulnak meg a településrészen. Manapság ugyanis szerte az or-
szágban tapasztalhatjuk, hova vezet az egyeztetés hiánya, a kap-
kodó törvényalkotás.

A képviselő szerint a magyar városfejlesztési programok álta-
lános gyengesége, hogy a közvetlenül a polgárok által megvaló-
sított közösségfejlesztő, közösségi, oktatási, szociális, kulturális 
tevékenységek támogatása elenyésző – a teljes összköltség 10 szá-
zalékát sem éri el.

– A minőségi fejlesztésnek, így a városfejlesztésnek is az a ga-
ranciája, ha az ott élők aktívan bekapcsolódhatnak saját települé-
sük életminőségének javításába. A szóban forgó projekt kevésbé 
átgondolt – de potenciálisan az ott élők identitását meghatá-
rozó – kezdeményezéseinek önkormányzati támogatását is 
javasoljuk, kiegészítve azokkal az épp elindított civil pályáza-
tot. Ezzel együtt el kell ismerni, hogy a stratégiai gondolkodásban 
mindenképpen haladást hozott a program.

Petrovai László előrelépésnek tartja Pestszentimre városköz-
pontjának, azaz majdnem az egész fejlesztési akcióterületnek a 
védetté nyilvánítását. 

– Ez lehetőséget ad az önkormányzatunknak arra, hogy az itt 
tervezett magán- és közösségi beruházások fölött egységes szem-
lélettel előzetes kontrollt gyakoroljon. Fontos persze megemlíteni 
a PIK megújulását vagy a katolikus templomnak és környezetének 
a program keretei közé fogadott fejlesztését. Úgy gondolom, egy 
városközpont fejlettségét döntően a közterek állapotán, minősé-
gén és használhatóságán keresztül lehet a legjobban megítélni. 
E tekintetben azonban a fejlesztési programon nyomot hagyott az 
EU-s projektekre jellemző rugalmatlanság és az egyeztetési me-
chanizmusok kiforratlansága. 

Az LMP frakcióvezetője kifejtette, hogy a mai tudásunkkal 
bátrabban és következetesebben nyúlhattunk volna mind a közle-
kedésszervezéshez, mind a kereskedelemfejlesztéshez.

– Jelentős igény van egy minőségi termelői piacra, amely akár 
specifikus, jellemzően biotermékek árusításával foglalkozó piac is 
lehetne. Voltak már ilyen irányú kezdeményezések, amiket sze-
rencsére a városvezetés is felkarolt, így talán létre is jöhet a piac, 
ám az mindenképpen kívül esik a programban eredetileg rögzí-
tett tevékenységek körén. Ennek tükrében az eredeti kérdésre iro-
nikusan azt válaszolhatnám: azt tartom a legfontosabbnak, ami 
hiányzik belőle. Mégis bízom abban, hogy lesz piac, s ha lesz, ak-
kor már mindegy is, hogy a program részeként vagy azon kívül 
jön létre.

tartalommal kell 
megtölteni
Gönczöl András független képviselő elsősorban arról beszélt, hogy 
mekkora felelősséggel jár a mindenki által várva várt projekt 
megvalósítása.

– A tárgyi feltételek, a PIK korszerűsítése, a katolikus templom-
nak és környezetének a fejlesztése egy régi adósság törlesztéseként 
valósul meg. A megújulás után a mi felelősségünk, az ott élőké, 
hogy tartalommal, élettel töltsük meg a megújult helyszíneket. A 
civil egyesületek már korábban is bizonyították, hogy jókedvű, 
sokak által látogatott programokat tudnak létrehozni.

A konzervatív képviselő szívesen látna olyan kulturális és kö-
zösségi programokat, amelyek segítenek megőrizni, illetve előse-
gíteni az emberek mindennapi lelki békéjét.

– Egy megújult PIK az eddigi színvonalas, gazdag programkí-
nálatára, munkatársainak tapasztalatára építve fejlődhet, és szol-
gálhatja továbbra is a helyi közösségi életet. A programok kialakí-
tása során gondolnunk kell minden korosztályra, össze kell hozni 
a különböző érdeklődésű embereket. Amikor Olaszországban él-
tem, nagy élmény volt egy-egy vasárnapi mise után a köztereken 
összeverődő, kisebb-nagyobb csoportokban beszélgető, eszmét 
cserélő emberek látványa.

Gönczöl András úgy véli, hogy nem mindig a nagy beruházá-
sokon múlik egy fejlesztési program sikere, de az alapok lerakása 
most megtörtént, és törekedni kell a tartalommal való megtöl-
tésre.

– Az önkormányzatra felügyelői feladat hárul, hogyha lesznek 
egyéni pályázatok, akkor a kapcsolódó kisebb-nagyobb beruhá-
zások illeszkedjenek az alapötletbe, és hogy tiszteletben tartsák 
annak irányelveit. Nem mellékes, hogyha már kialakultak a tárgyi 
feltételek, akkor találjuk meg egymást ebben a számítógép által 
irányított világunkban. Törekednünk kell arra is, hogy ingyenes 
minőségi programokkal segítsük az egyre kevesebb pénzből gaz-
dálkodó, így sajnos leginkább a kultúrán spórolni kénytelen em-
bereket.

A helyi politikus örülne egy olyan, képletesen szólva „falusi 
délutáni” hangulatnak Pestszentimrén, amikor az öregek kiülnek 
a házak elé és beszélgetnek.

– Vissza kellene hozni a hétköznapjainkba a beszélgetés fon-
tosságát, mert ez egyrészt enyhíthetné az egymással szembeni kö-
zönyt, a sokszor tapasztalható egoizmust, másrészt erősíthetné az 
egymás iránti bizalmat, aminek segítségével, a másikra való oda-
figyelés hatására a biztonságérzetünk is növekedne.

megvalósult csatornázás
Kőrös Péter, az MsZP kerületi frakciójának vezetője szerint 
Pestszentimre fejlesztésének kérdése a korábbi, szocialista irányí-
tású önkormányzat tevékenysége idején is kiemelt figyelmet ka-
pott.

– Elég, ha csak az önkormányzat beruházásában megvalósult 
csatornázásra, az új szakrendelőre vagy a sportkastélyra gondo-
lunk. Ugyanakkor a helyi összefogás legszebb példájaként kell 
megemlítenem az imrei vasútállomás felújítását, amely közada-

kozásból és két lokálpatrióta vállalkozó segítségével valósulhatott 
meg. A pestszentimrei pályázatot még az előző városvezetés ké-
szítette el és nyújtotta be. A nagyszabású fejlesztési terv elkészíté-
sének elsősorban a már meglévő közösségi funkciók megerősítése 
volt a célja, hiszen a városrészben mára aktív és sokrétű közösségi 
élet bontakozott ki. 

A szocialista politikus szerint nehéz meghatározni, hogy me-

lyik a legfontosabb az egyes projektelemek közül.
– Mivel a sok fontos megvalósuló projekt közül egy elemet kell 

kiválasztanom, a közösségi ház felújítására fokuszálok. Ez az épü-
let kulturális, használati, funkcionális és városképi szempontból 
is kiemelt szerepet tölt be. A PIK több évtizede szolgálja a kerü-
letrész lakosságát. A jól működő intézmény az igényeket tekint-
ve mára már kinőtte az épületet, továbbá a felépítmény korának 
megfelelően avult, és nemcsak külső, hanem belső felújításra is 
szorul. 

A képviselő megítélése szerint komoly veszélyben van a pest-
szentimrei fejlesztés megvalósítása. 

– Ennek oka az, hogy a projekt megvalósítása már most több 
mint hat hónapos csúszásban van. Napjainkban még a közbeszer-
zési eljárások sem zárultak le, holott jövő év közepén már nem-
csak az építési munkáknak, hanem a projekt teljes elszámolásá-
nak is be kell fejeződnie. A fejetlenségre jó példa, hogy a PIK-ben 
már márciusban felmondtak a bérlőknek, mivel a kerület vezetése 
úgy látta, hogy indulhat a kivitelezés. A helyzetet nehezíti, hogy a 
közreműködő szervezet, a Pro régió Ügynökség nem járult hoz-
zá a projekt befejezési határidejének módosításához, így könnyen 
veszélybe kerülhet a teljes pestszentimrei fejlesztés. Álláspontom 
szerint az imrei projekt is azt bizonyítja, hogy a városvezetés ré-
széről komoly felelőtlenség volt, hogy az önkormányzat és válla-
latai 2010–2011-es átszervezése során elküldték a kerületet és az 
egyes kiemelt projekteket jól ismerő szakembereket. Helyettük ma 
többségében nem helyi, sok esetben nem is budapesti alkalmazot-
taktól várják, hogy felelős, lokálpatrióta szemléletű munkával te-
gyenek a kerület gyarapodásáért. 

Kőrös Péter annak a véleményének is hangot adott, hogy a ke-
rület vezetősége az elmúlt két évben nem készített elő jelentősebb 
újabb beruházásokat, és pályázatok sem születtek. 

– Ennek később komoly hátrányai lesznek. A szocialista párt 
elkötelezett a kerület és Pestszentimre fejlődése iránt, és ahogy 
korábban is, a jövőben is mindent megtesz a kerület fejlődése ér-
dekében.

Van, aki bízik 
a fejlesztés 
sikeRében,  
és Van, aki nem
Zöldpárti és konzervatív bizalom, baloldali kritika
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� többségében igen, de nem egyöntetűen 
pozitív az ellenzéki önkormányzati képvise-
lők véleménye a pestszentimrei fejlesztési 

programról. arra voltunk kíváncsiak, hogy a 
képviselők mit tartanak a program legfontosabb 
elemének, s ennek kapcsán bizakodó és kritikus 
válaszokat egyaránt kaptunk. Petrovai László, az 
lmp kerületi önkormányzati képviselője kiemelte, 
hogy szerinte önmagában a fejlesztési program 
a pozitívum, így azon belül nem könnyű bármit is 
kiemelni.

CÁFOLJA  
Kőrös PÉTErT 
A CÉGVEZETő
megkérdeztük a témában a városgazda Xviii. 
kerület nonprofit zrt. vezérigazgatóját, Banyár 
lászlót is. A cégvezető határozottan cáfolta 
a táraságot és a projektben részt vevő többi 
szereplőt is mélyen érintő szocialista képvise-
lői véleményt.

– A pestszentimrei fejlesztési projekt elfogadott befeje-
zési határideje 2013. szeptember 22-e, és elmondhatom, 
hogy a közreműködő szervezet, a Pro régió Ügynökség 
a szeptember 5-ei helyszíni szemléjén a teljes projekttel 
kapcsolatban arányos előrehaladást rögzített. A tervezett 
és ugyancsak a közreműködő szervezet által elfogadott 
ütemezés szerint a közösségi ház befejezésének határideje 
2013. szeptember 3. A kivitelezés tervezett kezdete ez év 
szeptembere volt, ami a közbeszerzési eljárás elhúzódása 
miatt valóban csúszik, azonban az ajánlatok alapján, a je-
lenlegi ismereteink szerint van még lehetőség ennek beho-
zatalára. A későbbi ütemezésről a projektben részt vevők 
folyamatosan értesültek, így a közösségi ház saját bérlői-
nek márciusi felmondása kizárólag az ő döntésükön ala-
pult. Cégünk, a Városgazda XVIII. kerület Nonprofit Zrt. 
az épületben lévő három saját bérlőjének a mai napig is 
csak tájékoztató levelet küldött a projekt ütemezéséről és a 
várható időpontról, amikor szükségessé válik a bezárásuk, 
de cégünk semelyik bérlőjének nem mondott fel. 

Kőrös Péter azon véleményére válaszolva pedig, hogy a 
városvezetés az elmúlt két évben nem készített elő jelen-
tősebb újabb beruházásokat, és pályázatok sem születtek, 
Banyár László elmondta, hogy épp folyamatban van egy 
olyan munkacsoport létrehozása, amelynek feladata a ke-
rület általános városfejlesztési koncepciójának kimunká-
lása, illetve konkrét projektötletek pályázati beadásának 
vagy pályázaton kívüli megvalósításának az előkészítése. 
Pályázatok egyébként – bár valóban kis számban – van-
nak, jó példa erre az Attila utcai bölcsőde fejlesztéséről 
a napokban aláírt pályázat is. A cégvezető hozzátette, 
hogy a Városgazdánál dolgozó projektmenedzserek sze-
mélyének többsége a mai napig változatlan. 
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7KözbiztonságEgymásra figyelve javíthatunk környezetünk közbiztonságán

� az egy-
másra 
figyelés, 

a szomszé-
dok közötti 
kommunikáció 
és bizalom 
sokat javíthat 
a közbiztonsá-
gon, és nagyon 
sokat tehet egy 
közösség a 
bűnmegelőzés 
érdekében. így 
lehet összefog-
lalni a Kandó 
iskolában a 
közbiztonságról 
szeptember 
17-én tartott 
lakossági fórum 
lényegét.

PusKás attila   

A fórumot a Ganz Ábrahám ut-
cában júliusban elkövetett kése-
lés utáni lakossági petíció  miatt 
hívták össze. Dámsa József, 
Ganztelep és Ganzkertváros 
fideszes önkormányzati kép-
viselője akkor elmondta, hogy 
a hozzá érkező levelek szerint 
sokan úgy érzik, a betörések is 
egyre gyakoribbak a környéken, 
és a korábbinál ritkábban látnak 
rendőrjárőrt az itteni utcákon.

a betöréseK 
száma nem nőtt
Kékesi András, a XVIII. kerü-
let rendőrkapitánya a fórumon 
elmondta, hogy bár érthetően 
riadalmat keltett a késelés – egy 
rajtakapott betörőt üldöző tulaj-
donost sebesített meg a bűnöző 
társa –, és felkavarta az itt élő-
ket, mégsem szaporodtak a be-
töréses lopások a kertvárosban. 

– Az esetig öt betöréses lo-
pás volt a környéken, az azóta 
eltelt időszakban, szeptember 
17-ig bezárólag szintén öt, így 
elmondható, hogy kevesebb lett 
az elkövetés – tette hozzá Kéke-
si András. Megtudtuk, hogy a 
petíció átadását követően a ka-
pitányság az önkormányzattól 
korábban kapott három járőrau-
tóból egyet átcsoportosított éj-
szakai szolgálatra, és hogy a nap-

pali gyalogos és autós járőrözés 
is megfelelő. Az, hogy a lakosság 
ritkán találkozik a járőrrel, az 
alacsony létszám miatt van, és 
nem azért, mert nincsenek jelen 
az utcán a kerületi rendőrök. A 
rendőrségi pontokon megtalál-
hatók a szolgálatban lévő rend-
őrök, illetve ha éppen terepen 
vannak, akkor a közvetlen mo-
bilszámon hívhatók.

– A rendőrök kint vannak az 
utcán, de több jármű kellene ah-
hoz, hogy látványosabban tud-
ják ellátni a szolgálatot – mond-
ta a rendőrkapitány.

ne FélJünK 
beJelentenI
A fórumon a megoldásokat, le-
hetőségeket érintő kérdésekre 
adott válaszokban elhangzott, 
hogy minél hamarabb kap in-
formációt az intézkedő járőr, 
annál nagyobb az esély a sikeres 
felderítésre. A lakosság azzal tud 
a legtöbbet segíteni, hogy a lakó-
közösségek tagjai, a szomszédok 
megbíznak egymásban, és figyel-
nek egymásra.

A rendőrség munkatársai az 
elmúlt évben több alkalommal 
is tartottak közbiztonsági elő-
adást időseknek és iskolásoknak, 
mivel ez a két korosztály van 
leginkább kitéve a trükkös lopá-
soknak és az utcai rablásoknak. 
A rendőrkapitány elmondta, 
hogy számos esetben sikerült 
gyorsan elfogni a tettest lakos-
sági bejelentés alapján, de össze-
hangolt akciók keretében is értek 
el gyors eredményt.

– Ilyen volt a Lakatos-lakóte-
lepen tevékenykedő görkorcso-
lyás rabló esete, aki fényes nappal 
tépte le idős hölgyek nyakláncát. 
őt is egy összehangolt akció so-
rán sikerült elfogni.

Dámsa József szerint a lakók 
sokat tehetnek azért is, hogy 
valós kép alakuljon ki a kertvá-
ros közbiztonsági helyzetéről. 
– A legkisebb szokatlan esetet 
is jelentsék be. Bármennyire is 
kellemetlen, jelezzék, ha valami 
szokatlant észlelnek – mondta 
Dámsa József.

Kékesi András hozzátette 
még, hogy sok múlik azon, mi-
ként segítjük a gyermekeinket 
abban, hogy ne váljanak bűncse-
lekmény áldozatává, illetve olyan 
magatartásformára kell nevelni 
őket, amelyhez igazodva nem 
követnek el bűncselekményt.

nem nőtt a betörések 
száma ganzkertvárosban 
A látványosabb rendőri jelenléthez több jármű kellene
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dámsa józsef szerint a lakók sokat tehetnek azért is, 
hogy valós kép alakuljon ki a kertváros közbiztonsági 
helyzetéről
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 A munkavégzés tervezett helyszínei 

 
Január          

 
Gyula u. – Hangár u. – Felsőcsatári út – Álmos u. – Frangepán – Csévéző u. által határolt terület. 

 
Február 

 
 Üllői út – Kártoló u. – Malomkő u. – Nefelejcs u. – Lakatos út – Jegenyefasor – Liget u. – Fedezék - 
 Holló L. u. – Vág u. által  határolt terület. 

 
Március 

 
Vág u. – Üllői út – Nagybánya u. – Ferihegyi reptérre vezető út által határolt terület 

 
Április 

 
Nagybánya u. – Színyei Merse u. – Mednyánszky u. – Üllői út – Ferihegyi reptérre vezető út –  
Gyömrői út – Csap – Sajó u. által határolt terület, valamint az Üllői út páros és pártalan oldala. 
 

 
Május 

 
Üllői út – Esze Tamás – Kerékkötő – Boronás u. – Alacskai út – Flór F. u. – Kőrös u. által határolt  
terület. 

 
Június 

 
Ady E út - Nemes u - Bercsényi u. - Hunyadi u. - Szálfa u. által határolt terület. 
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( a kötelező közszolgáltatásokról szóló 1995. évi XLII. törvény és a 27/1996. (X. 30.) BM rendelet szerint)  

 

Kirendeltség címe, telefonszáma: Budapest,1181.Baross u. 13.  Tel.: 2 910-120 

  

 A munkavégzés tervezett helyszínei 

 
Július 

 
Szálfa u. – Oszkó u. – Kettőskörös, Hunyadi J. u. –   Táncsics – Dózsa Gy. u. .Ültetvény u. - Somberek 
sor - Szélső u., Rákóczi – Szálfa - Határ – Nemes u. által határolt terület. 
 

 
Augusztus 

 
Nemes u. – Tölgy u. – Péteri út – Határ út – Kapocs u. – Kisfaludy – Gesztenye – Szövet u. – Dózsa Gy. 
út  által határolt terület. 
 

 
Szeptember

 
Baross u. – Kolozsvár u. – Méta u. – Nagykőrösi út – Közdűlő – Gilice tér – Péterhalmi – Kőrös – 
 Fiume u. – Sallai út – Margó Tivadar u. által határolt terület. 
 

 
Október 

 
Baross u. – Margó Tivadar u. – sallai út – Üllői út – Liszt F. u. – Újtemető u. – Darányi Ignác u. – 
Kolozsvár u.  által határolt terület. 
 

 
November 

Üllői út – Esze Tamás – Kerékkötő – Boronás u. – Alacskai út – Flór F. u. – Kőrös u. által határolt  
terület. 

 
December 

Ady E út - Nemes u - Bercsényi u. - Hunyadi u. - Szálfa u. által határolt terület. 
 

 

néhány liter 
üzemanyag áráért 
a belvárosba
immár egy hónapja, hogy ismét megnyitotta 
kapuit a liszt Ferenc repülőtér 1. termináljá-
nak hosszú távú parkolója, amely a P+r rend-
szerű szolgáltatást nyújt. A Budapest Airport 
zrt. elsősorban a belváros és a Xviii. kerület, 
illetve az agglomeráció között naponta ingá-
zóknak kínál rendkívül kedvezményes parko-
lási lehetőséget a ferihegyi vasútállomás köz-
vetlen közelében. 

Az 1. terminál május végi bezárása óta a terminál parko-
lói teljesen kiürültek, a repülőtér üzemeltetője ezért más 
hasznosítási lehetőségeket keresett. A korábbi hosszú távú 
parkoló helyén Ferihegy megálló néven egy P+r rendsze-
rű parkoló nyílt meg, amelynek elnevezése az út túlolda-
lán lévő vasútállomásra utal. Az új szolgáltatás megfelelő 
választ adhat a környékbeli lakosság közlekedési igényei-
re. Egy ilyen típusú parkolási rendszer kialakítását már a 
XVIII. kerületi önkormányzat vezetése is sürgette, illetve 
fontolgatta.

A munkaidőhöz igazított tarifa szerint 14 óra parkolás 
mindössze 500 forint, ami egy kicsivel több, mint 1 liter 
üzemanyag ára. A tömegközlekedést is beleszámítva ez 
jóval kevesebb, mint amennyiből a 16 kilométerre lévő vá-
rosközpontig oda-vissza meg lehet tenni az utat autóval. 
24 órás parkolásért pedig csak 1000 forintot kell fizetni.

A Ferihegy megálló P+r parkolóban 128 férőhely áll 
az autósok rendelkezésére, innen 2 perc sétával lehet el-
jutni a vasútállomáshoz, ahol a BKV-bérlettel is igénybe 
vehető vonatokra lehet átszállni. A repülőtérről vasúttal 
10–25 perc alatt elérhetők Budapest olyan fontos közleke-
dési csomópontjai, mint Kőbánya-Kispest, Zugló, illetve a 
Nyugati pályaudvar. 

A Budapest Airport szerint a parkoló üzembe állítása 
környezetvédelmi célokat is szolgál, hiszen a P+r rendszer 
egyik fontos célja a város autóterhelésének, pontosabban 
szén-dioxid-szennyezettségének a csökkentése.
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� a havanna-la-
kótelep vezető 
szerepet tölt be 

a fenntartható városi 
fejlődést elősegítő 
urbaCt II (urban 
action) elnevezé-
sű európai uniós 
program re-block 
fantázianevű pro-
jektjében, amelynek 
megvalósulása újabb 
állomásához érkezett: 
megalakult a lakótelep 
támogatói csoportja.

PusKás attila   

A vegyes összetételű – szakem-
berekből, a Havanna-lakótelepen 
működő intézmények képvise lői-
ből, ott élő értelmiségiekből álló 
– csoport feladata az, hogy meg-
határozza a lakótelep speciális 
szociális és építészeti problé máit, 
amelyek megoldásához pályáza-
tok útján pénzt lehet nyerni.

azonos gondoK 
európa-szerte
A Havanna-lakótelephez ha-
sonló városrészek Európa-szerte 
küzdenek az elszegényedéssel, 
a társadalmi leszakadással. A 
program célja az, hogy javítsa az 
ilyen városrészekben lakók élet-
körülményeit. A XVIII. kerület 
mellett német, spanyol, román 
és görög városok is részesei a 
projektnek, és bár a települések 
gazdaságilag különböző hely-
zetben vannak, közös gondjuk, 
hogy a program által érintett te-
rületek mindegyikén leginkább 
vagy többségében valamilyen 
nemzeti, etnikai kisebbség él. A 
program segít innovatív megol-
dásokat keresni ezen városré-
szek felzárkóztatására.

– Az UrBACT projekt tulaj-
donképpen egy intézményesí-
tett ötletbörze – mondta Csomó 
Tamás alpolgármester. – A ha-
sonló helyzetben lévő városok, 
régiók képviselői megosztják 
egymással a problémáikat, illet-
ve azt, hogy ezeket miként pró-
bálják megoldani. A társadalmi 
támogatói csoport szerepe itt 
kezdődik.

zárt Közösség
A XVIII. kerület a Havanna-la-
kóteleppel került be a program-
ba. Az alpolgármester szerint 
az itt már korábban lezajlott 

szociális városrehabilitáció elle-
nére megmaradtak olyan, főleg 
szociológiai problémák, amelyek 
nehézzé teszik a valóságos reha-
bilitációt.

– Olyan egyszerű dolog-
ra kell gondolni, mint hogy a 
Havanna-lakótelepnek rossz a 
híre – mondta Csomó Tamás. – 
Ezenkívül a szegénység is eléggé 
szemmel látható. Harminc éve 
olcsó volt itt az élet, manapság 
viszont igen drága a megélhetés. 
A tervezése során mindent ki-
hoztak a telepből, amit a panel-
építészetből lehetett. Jól oldották 
meg, hogy egy központ köré 

épülve, mintegy falszerűen mű-
ködött, de ez az akkor jó meg-
oldás mára a hátránya is lett, 
mert ezáltal zárt világgá vált. A 
feladat tehát az, hogy kapcsoló-
dási pontokat találjunk a kerület 
többi részével.

FelúJításra Van 
szüKség
Az URBACT II Operatív Prog-
ramon keresztül, az Európai 
Regionális Fejlesztési Alap 
társfinanszírozásában megva-
lósuló projekt kitűnő alkalom 
arra, hogy a műszakilag le-

robbant házak átessenek egy 
tényleges felújítási folyamaton.  
– A problémák között nincsen 
különbség, és nagy a veszély, 
hogy egyszerre fognak tönkre-
menni ezek az épületek – muta-
tott rá Csomó Tamás. – Keres-
nünk kell a megoldást arra, hogy 
ne a korábbi panelprogramszerű 
felújítás történjen meg, amely 
csak arra volt jó, hogy elfedje a 
valódi gondokat. Az épületek 
teljes körű műszaki, gépészeti 
felújításra szorulnak, és ebben 
hátrányba kerülnek azok a há-
zak, amelyek az esztétikai felújí-
táson már átestek.

támogatói csoport 
a Havannáért
A program innovatív megoldásokat segít keresni

www.bp18.hu n varoskep@bp18.hu

A cég által közfoglalkoztatás kereté-
ben alkalmazott munkatársak szá-
mára kialakított egységes mozgóbér-
rendszer eredményeként havonta akár 
40 százalékos jövedelemnövekedés is 
elérhető, amennyiben a dolgozó meg-
felelő minőségben végzi a rábízott 
munkát. A bérek emelkedésére való 
tekintettel folyamatosan növekszik a 
munkára jelentkezők száma. szüksé-

ges is, hogy minél többen jelentkez-
zenek, mert az idén ősszel még több 
közfoglalkoztatottra lesz szükség. 
Az őszi programban való részvétellel 
további csaknem 200 munkanélküli 
helyzetét kívánják megoldani a kerü-
letben.

Az egyre nagyobb létszámban tör-
ténő foglalkoztatás a közfoglalkoz-
tatás-szervező kollégák feladatait is 

igencsak megnövelte. számos esetben 
előfordul, hogy egy ügyfél tekinteté-
ben személyes egyeztetésre van szük-
séges, de az önkormányzattal és a 
munkaügyi központtal kialakított ki-
tűnő együttműködés gördülékenyeb-
bé tette ezt a folyamatot. Ezenfelül a 
Városgazda Zrt. havonta beszámolót 
küld az önkormányzatnak, s abban 
személyre bontva tájékoztat az ügyfe-
leknél történő változásokról. 

Az idei év a téli közfoglalkoztatási 
programmal kezdődött. Ezt követően 
az év első felében négy ilyen program 
valósult meg a kerületben mind szel-
lemi, mind fizikai munkakörökben. 

– Milyen típusú munkára alkal-
maztak közfoglalkoztatottakat a tava-
szi–nyári hónapokban? 

– Az Országos Közfoglalkozta-
tási Program keretében megszer-
veztük a kerületben a folyamatos 
parlagfűirtást, amihez nagy örö-
münkre egy másik kerület is csat-
lakozott, így 87 hellyel bővítettük 
a közfoglalkoztatotti munkakörök 
számát. Az eredetileg augusztus 15-
ig szóló programot a munkaügyi 
központ meghosszabbította, aminek 
jóvoltából szeptember végéig tudunk 
munkát biztosítani – mondta el Pén-
tek Tamás, a Városgazda Zrt. Város-
üzemeltető Divíziójának vezetője. 

Nem csak a megemelt bér ösztönzi 
a cégnél közfoglalkoztatás keretében 
alkalmazottakat a jó munkára, ha-
nem az is, hogy az elmúlt időszakban 
a Városgazda kimagaslóan magas 
számban alkalmazott tovább, hatá-
rozott idejű szerződéssel, eredetileg 
közfoglalkoztatott státuszba felvet-
teket. Az önkormányzat szolgáltató 
társasága a kerületi munkanélküliek 
közül az idén 188 fővel kötött köz-

foglalkoztatási szerződést, akik közül 
jelenleg 21-et határozott idejű szerző-
déssel foglalkoztat tovább. 

– Munka pedig mindig akad. Idén 
ősszel és télen is nagy számban szá-
mítunk a közfoglalkoztatottakra. Az 
év hátralévő részében négy további 
programban összesen további 178 fő 
munkába állítását tervezzük. Ebben 
az időszakban nagyobb számban van 
szükség kertészeti munkát végzőkre, 
segédmunkásokra. Ezen túlmenően 
továbbra is folyamatos a járdaépítés 
a kerületben, és a kommunális részle-
günkhöz is várunk még jelentkezőket 
– mondta Péntek Tamás. – Ugyanak-
kor szeretnénk felhívni az érdekeltek 
figyelmét arra, hogy aki a foglalkoz-
tatást helyettesítő támogatásra való 
jogosultságának éves felülvizsgálata-
kor az azt megelőző egy évben leg-
alább 30 nap munkavégzést nem tud 
igazolni, annak támogatása a továb-
biakban nem folyósítható.

TELJEsíTMÉNyösZTöNZő 
rENDsZErT ALAKíTOTTAK KI
Magasabb bérezéssel várja a közfoglalkoztatottakat a Városgazda Zrt.

Ezerarcú 
képvilág 
A Xviii. kerületi Pedagógiai szak-
mai szolgáltató és a tomory la-
jos Pedagógiai és helytörténeti 
gyűjtemény közös szervezésében 
kettős könyvbemutatót tartottak 
szeptember 20-án a rózsa művelő-
dési házban. 

A rendezvényen az Ezerarcú világ – Múltunk 
értékeinek bemutatása múzeumi eszközök-
kel című pályázatot összefoglaló, a progra-
mot tartalmazó emlékkönyvet, valamint a 
kisiskolások verseiből és illusztrációiból ösz-
szeállított Nagy Verseskönyvet mutatták be.  
A rendezvény családias hangulatban, az ifjú 
alkotók, szüleik és felkészítő tanáraik köré-
ben zajlott. A nyitóbeszédet Kucsák László 
alpolgármester tartotta, aki a későbbiekben 
az oklevelek, ajándékkönyvek átadásában is 
segédkezett, és minden díjazotthoz volt egy 
személyes szava. Ezt követően a Vörösmarty 
Mihály Ének-zenei Nyelvi Általános Iskola 
és Gimnázium tanulóinak előadásában egy 
népdalokkal fűszerezett táncbemutatót él-
vezhettek a jelenlévők. 

A Nagy Verseskönyv alkotásait E. Kottek 
Péter festő, restaurátor értékelte, aki szerint 
folyamatosan meg kell adni a gyerekeink-
nek az alkotás lehetőségét és szabadságát, 
hiszen, ahogy fogalmazott, „ebből a határ-
talan képvilágból sarjad majd ki a jelenkor 
gyermeke”. Az Ezerarcú világ című pályázat 
keretében 10 oktatási intézmény vett részt a 
havi szakkörök és témahetek lebonyolításá-
ban, amelyek olyan programokat foglaltak 
magukba, mint régi kézműves játékok ké-
szítése, a helyi zenei hagyományok felidé-
zése vagy a kerületi diákélet megismerése. 
 
A szervezők a későbbieben is hasonló mó-
don és továbbra is tudatos pedagógiai mun-
kával, a múlt és a jelen összekapcsolásával 
szeretnék szélesíteni a gyermekek látókörét, 
felkelteni érdeklődésüket a hagyományok 
iránt, és arra ösztönözni őket, hogy a ben-
nük rejlő mesevilágot szavakba és képekbe 
öntsék azért, hogy átéljék az alkotás örömé-
nek minden pillanatát.

➜ csernai

A BéreK AlAKUlásA 
a 47 029 forintos közfoglal-
koztatotti nettó alapbér helyett 
a Városgazdánál munkát 
vállaló közfoglalkoztatottak 
munkakörtől és teljesítménytől 
függően akár nettó 59 ezer, 
illetve 65 ezer forintot is 
hazavihetnek. Vagyis a szellemi 
munkát végzők és az egyes 
nem fizikai munkát végzők 
bére az általában szokásos 
bruttó 71 800 forint helyett 100 
ezer forint, míg a könnyű fizikai 
munkát végzőké bruttó 90 000 
forint.

Az alacsony közfoglalkoztatotti bérek kompenzálására teljesít-
ményösztönző rendszert vezetett be az önkormányzat megbí-
zásából a kerületben a közfoglalkoztatást szervező városgaz-
da Xviii. kerület nonprofit zrt. 

FelKészülés 
még JoBB 
PályázAtoKrA
A havanna-lakóte-
lep felzárkóztatá-
sának lehetősége 
egyfajta tanulmány 
is lehet, kísérlet, 
hogy milyen lehető-
ségeket kínál egy 
ilyen európai uniós 
kezdeményezés.
– magam is kíván-
csi vagyok, hogy 
mire jutunk, és 
bizakodva várom, 
mire lesz ez jó, és 
mire lesz elég – 
mondta az alpol-
gármester. – Azt 
tudjuk, hogy az 
UrBACt kiváló elő-
szoba a nagyobb 
uniós pályázati 
lehetőségekhez, az 
eU ugyanis elősze-
retettel ad olyan 
építési projektekre 
pénzt, amelyeket 
az UrBACt prog-
ram segítségével 
készítettek elő. 
ezért is bízom 
abban, hogy ez a 
lehetőség közép-
távon segítséget 
nyújt a havan-
nának. Az előző 
városvezetést fo-
lyamatosan figyel-
meztettük, hogy 
nincs mihez nyúlni, 
amikor jön egy pá-
lyázati lehetőség. 
Az UrBACt viszont 
tipikusan egy olyan 
projekt, amelynek 
keretében elkészül-
hetnek olyan ter-
vek, amelyek egy új 
pályázat kiírásakor 
azonnal elővehe-
tők a fiókból és 
benyújthatók.
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� a háromszögletű 
Kerekerdő alapít-
vány a Kerekerdő 

óvoda pedagógusainak 
kezdeményezésére 
2005-ben jött létre, szülői 
támogatással. az ala-
pítvány kuratóriumának 
tagjai az óvodapedagó-
gusok, az elsődleges cél 
pedig a Kerekerdő és a 
tagóvodák – a zöldike és 
a Vadvirág – támogatása. 

Ennek jegyében az alapítvány 
támogatja a Kerekerdő óvodá-
ban zajló pedagógiai munkát. 
A legfontosabb cél a tárgyi felté-
telek javítása, oktatástechnikai 
eszközök vásárlása és korszerű-
sítése, valamint az anyanyelvi és 
a népi kultúra ápolása. 

loVas rendőröK
– A Háromszögletű Kereker-

dő Alapítvány az elmúlt években 
is igyekezett a lehetőségeihez 
mérten mindhárom óvodában 
igyekezett fejleszteni, az udvari 
játékokat pótolni, a családi kéz-
műves programokhoz eszközö-
ket biztosítani. Az intézmény 
költségvetése mellett az alapít-
vány támogatásával is fejleszt-
hető az óvoda eszközkészlete, 
legyen szó játékról, hűtőszek-
rényről vagy éppen egy rádiós 
magnóról – beszélt a célokról 
Kékesi Szilvia, az alapítvány el-
nöke, az óvoda igazgatónője.
Az óvodák legfontosabb feladata 
az egészséges életmód, a kör-

nyezettudatosság kialakítása, az 
anyanyelvi nevelés vagy a társas 
kapcsolatok fejlesztése, a szocia-
lizáció elősegítése.

nagyon lelKes 
támogatóK

– Ünnepek közeledtével min-
den évben tartunk kézműves 
programokat, amelyeken a gye-
rekek olyan dolgokkal ismer-
kedhetnek meg, amikkel otthon 
már csak ritkán találkozhatnak. 
Gyertyát öntünk, mézeskalácsot 
sütünk vagy éppen agyagozunk. 
Minden évben tartunk családi 
egészség- és sportnapot is, ahol 
játékos programok keretében 
hívjuk fel a gyerekek figyelmét 
többek között a szelektív hul-
ladékgyűjtés fontosságára. A 
kicsik idén lovas rendőrökkel 
is találkozhattak, akik a helyes 
közlekedésről beszéltek. Mon-

danom sem kell, hogy imádták 
őket a gyerekek – mesélte Kékesi 
szilvia. 
Az alapítvány támogatói első-
sorban az óvodába járó gyerme-
kek szülei, akik aktívan vesznek 
részt az óvodai programokon is, 
és minden évben közreműkö-
désükkel szépül meg az óvodák 
udvara. Az alapítványt azonban 
nem csak a szülők támogatják.

– A munkánkat segíti a sár-
kány Center vezetősége is. Az el-
múlt években Mikulás-műsorral 
kedveskedtek a gyerekeknek, és 
karácsonyi ajándékkal is meg-
lepték őket. A cég udvari játé-
kokat is vásárolt, és hozzájárult 
a Vadvirág tagóvoda elektromos 
rendszerének felújításához is – 
mondta az alapítvány elnöke.

KereKerdő  
KereK világA
A Kerekerdő óvodát 2007 
szeptemberében vehette 
birtokba 5 csoportban 
125 gyermek. 2009 
szeptemberében már 
6 csoportban 143 
gyermeket tudtak 
fogadni. Az óvoda 
tornateremmel, jól 
felszerelt játszóudvarral, 
zöld környezettel várja a 
gyermekeket a Balázs-
tó szomszédságában. 
A Kerekerdő zöldike 
tagóvoda 3 csoportjába 
73 gyermek jár. 
Kerekerdő vadvirág 
50 gyermeknek nyújt 
családias jellegű 
ellátást.



családbarát 
gyermeknevelés
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A „rózsások” igyekeznek aktívan élni 
a napjaikat, éppen ezért nyugdíjas uta-
zóklubként is emlegetik őket. A heti 
rendszeres találkozókon különféle té-
májú előadásokat hallgatnak meg a 
klubtagok, a gyógyturizmus jegyében 
elsősorban fürdőket látogatnak, de mú-
zeumokat is gyakran felkeresnek. 

– sok idős, egyedül élő ember véli 
úgy, hogy jó a XVIII. kerületben lakni 
és a rózsa Nyugdíjas Klubhoz tartoz-
ni, mert van hova elmenni, ahol meg-
oszthatjuk egymással az örömeinket, a 
gondjainkat. régi barátságokat ápolha-
tunk, újakat köthetünk, és amennyire 
tudjuk, támogatjuk is egymást – mesélt 
az előnyökről Kovács Ferencné, a klub 
vezetője.

A rózsások idén is pályáztak az ön-
kormányzat által a civil szervezetek 

saját programjainak támogatására kiírt 
projektre. Pályázatuk az egészségmeg-
őrzést, a betegségmegelőzést és a kul-
turális tevékenység támogatását célozta 
meg. Mivel nyertek, a buszköltség sem 
okozhatott gondot, hogy nekivágjanak 
a nagy utazásnak, így a klub tagjai kö-
zül ötvenen idén nyáron a kiskunhala-
si csipkemúzeumba és a kiskunmajsai 
Jonathermál gyógy- és élményfürdőbe 
látogathattak el.

– A múzeum csipkéit több mint 
száz éve varrják hatalmas sikerrel. Lá-
togatásunkkor bemutatták nekünk 
a csipkevarrás alapjait, fortélyait. 
Mindannyiunkat elbűvölt a magyar 
iparművészet eme csodája, és remek 
délutánt tölthettünk együtt – osztot-
ta meg velünk az élményeit a témában 
jártas Kovács Ferencné.

A csipkemúzeum csodáinak megte-
kintése után a pihentető és gyógyító ki-
kapcsolódás következett a Jonathermál 
fürdőben. Az 1800 méter mélyről, 
72 °C fokos hőmérsékleten feltörő víz 
mindenkinek elnyerte a tetszését.

– A fürdő kellemes környezetben, 
fásított ligetben, sok-sok virággal díszí-
tett helyen található. Mindenki kedvére 
választhatott a 38, 36 és 30 fokos me-
dencék közül. A gyógyvíz reumatikus, 
ízületi és nőgyógyászati betegségek 
gyógyítására, műtétek utáni rehabili-
tációra egyaránt alkalmas, de van ott 
sóskamra és szauna is. Mivel a klub 
egyik fő célja az egészségmegőrzés és 
a betegségek megelőzése, ez a prog-
ram igazán kedvező volt számunkra, 
s a jótékony hatású fürdőzés után jó-
kedvűen indultunk vissza Budapestre. 
Ezúton is szeretnénk megköszönni a 
polgármester úrnak és az önkormány-
zatnak a támogatást, és reméljük, hogy 
a következő években sem feledkeznek 
meg rólunk – mondta végezetül Kovács 
Ferencné.

rózsás nyugdíjas évek
Testileg és lelkileg is felfrissültek a klubtagok

EGy HÉT 
A BALATONON
A szeretve tanulni Közhasznú ok-
tatási egyesülettel párhuzamosan 
működik a Pedagógiai intézet-
hez tartozó esélyteremtő műhely, 
amely a kerületben élő hátrányos 
helyzetű gyerekeken kíván segíte-
ni. ezúttal egyhetes balatoni nya-
rassal járultak hozzá a szegény 
családokból származó gyermekek 
nyári kikapcsolódásához.

Tanárok, óvónők, pszichológusok, szociális 
munkások hozták létre 2004-ben az egye-
sületet a Havanna-lakótelepen. Programjaik 
megvalósítása érdekében rendszeresen pá-
lyáznak. Idén az önkormányzat jóvoltából 
35 gyereknek nyújthattak egy vidám hetet a 
XVIII. kerület üdülőjében, Balatonakaliban, 
amelyet az egyesület szponzorai is támogat-
tak.

– Augusztus 20-án reggel indultunk 
a Kondor Béla sétányról, és háromórás uta-
zás után megérkeztünk a táborba, amely 
egy héten át kellemes otthona volt a csapa-
tunknak. Mivel a kerület több iskolájából is 
jöttek táborozók, az első napon ismerkedési 
estet tartottunk, ahol összebarátkozhattak a 
gyerkőcök – mesélt a táborról Lőke Maya, 
az egyesület elnöke.  

Kikapcsolódásban és krea-
tív szórakozásban nem volt 
hiány, a tábor vezetői így 
minden napnak olyan nevet 
adtak, amilyen szellemben a 
játékokat és a versenyeket 
alakították. ennek jegyében 
volt Forró nyomon címmel 
„nyomozójáték”, Játék ha-
tárok nélkül sportvetélkedő, 
időutazás, újkori olimpia, Ki 
mit tud?, smink-, fodrász- és 
szépségverseny.



– A Forró nyomon egy helymegismerő 
játék volt. Különböző pontokon különféle 
helyi ismeretekhez köthető feladatokat rej-
tettünk el, például a gyerekeknek a helyi 
pékkel kellett interjút készíteniük. Minden 
sikeres feladat után egy puzzle-darabot kap-
tak, amiből a végén Balatonakali térképe 
rajzolódott ki – mesélte az egyesület elnöke.  

Az idő egész héten csodálatos volt, így 
mindennap fürödhettek a gyerekek a Bala-
tonban. Az esték közös énekléssel, tánccal 
teltek. Az egyik kedvenc program mégis az 
időutazás volt, amelyben a táboroztatók hol 
indiánnak, hol Kleopátrának, hol éppen ős-
embernek öltöztek be és korhű játékos fel-
adatokat adtak a gyerekeknek. 

a fürdőben tett látogatás mindenkinek kellemes emlék marad

Az oldalt összeállította: Kovács viktor

az alapítványnak köszönhetően változatosabb az óvodások programja

Civil
 hírek
készülőben 
a tetőtér
A pestszentimrei Szent 
Imre-plébániatemplom 
tetőterének a felújítási 
munkálatai szeptember 
végéig tartanak, ezért 
a vasárnapi szentmisék 
ebben a hónapban is az 
eddigi ideiglenes helyszíne-
ken lesznek. A munkálatok 
befejeztével ünnepélyes 
szentmise keretében adják 
át a megújult templomot.

kurzusok indulnak 
a főiskolán
A Pünkösdi Teológiai 
Főiskola új kurzusokat 
ajánl a továbbképzésein 
részt venni szándékozók-
nak. Szeptemberben a 
következő tanfolyamokra 
lehet jelentkezni: Szenve-
délybetegek lelki gon-
dozása; Az Újszövetség 
pneumatikus szakaszainak 
írásmagyarázata; 
Bib liai héber nyelvi képzés. 
A képzések díja 3000 
forint, továbbá egyszeri 
5000 forint adminisztrációs 
díj, kivéve a bibliai hébert. 
A kiválasztott képzést vizs-
gával vagy anélkül is lehet 
teljesíteni.
Jelentkezés: ptf@ptf.hu

gyakran hallani, hogy nem fordítunk kellő figyelmet az idősebb 
korosztályra, sem magánemberként, sem társadalmi szinten. 
szerencsére a rossz példák mellett bőven akad jó is – ez utóbbi-
ra kiváló példa a kerületünkben működő rózsa nyugdíjas Klub, 
amely levéllel fordult lapunkhoz.

hirdetés
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� Jövőre, július 
utolsó hétvégéjé-
től, 16 napon át 

a brit fővárosra figyel 
a sportvilág, ugyanis 
Londonban rendezik 
meg a XXX. Nyári 
Olimpiai Játékokat. Két 
kerületi kiválóság – az 
ökölvívó Káté Gyula 
és az öttusázó Marosi 
Ádám – már kivívta az 
indulási jogot. A má-
sik kettő, vagyis a 
taekwondóban induló 
Tóth Balázs és a birkó-
zó Fodor Zoltán egy-
előre csak potenciális 
résztvevő. Nekik még 
meg kell küzdeniük 
azért, hogy a játékokon 
képviselhessék a ma-
gyar színeket.

  

CsAK KÁTéNAK 
Kezdjük a legfrissebben kvali-
fikált sportemberrel, a londoni 
részvételt a két héttel ezelőtti 
ökölvívó-vb-n kiharcoló bu-
nyóssal, a 29 éves Káté Gyulá-
val. A kispesti öklöző elmond-
ta, hogy valójában nem is a 
helyezésért, az éremért ment a 
bakui (azerbajdzsáni) ringbe, 
hanem azért, hogy kivívja pá-
lyafutása harmadik olimpiai 
indulását.

„Semmihez sem hasonlít-
ható hangulata van az olim-
piának. Eddig kétszer adatott 
meg, hogy ott legyek. Hét éve 
csapattag voltam Athénban 

és három éve Pekingben is.” 
Tudni kell, hogy Káté a saját 
maga számára szerzett kvótát, 
át nem ruházhatót, kizárólag 
az ő személyére szólót.

 „Ha csak nem sérülök meg, 
akkor ez a hely az enyém. Sa-
ját magamnak vívtam ki. A 64 
kilóban nem lehet más a helye-
men, s én is csak ebben a súly-
csoportban léphetek ringbe.”

 NeM sZABAd 
A LuTrirA vÁrNi
Moszkvában vívta ki a londoni 
szereplést a 27 éves öttusázó, 
Marosi Ádám, aki azóta már át-
esett egy orrműtéten is.

 „Azt már el is felejtettem, 
olyan jól sikerült. A héten el-
kezdtük az edzéseket, igaz, még 
nem százszázalékos terheléssel.”

Ádám is a saját személyét ju-
talmazta meg a kvótával, de…

 „Abban az esetben lehetne 
kérdéses az indulásom, ha egy 
országból, esetünkben Magyar-
országról, többen szereznének 
kvótát, mint ahányan rajthoz 
állhatnak egy nemzetből. Jelen-
leg Kasza Róberttel ketten va-
gyunk a kedvezményezettek. Ha 
túl sokan lennénk, akkor dönt 

a szövetségi kapitány, Pálvölgyi 
Miklós.”

Mindenesetre a márciusi 
egyesült államokbeli és brazíliai 
Vk-versenyen már úgy verse-
nyezhet Marosi, hogy tudja: van 
egy olimpiai repülőjegye.

NéGy hóNAp és 
MiNdeN reNdBeN
Fodor Zoltánnak kijutott a jó-
ból. Térdszalagszakadása miatt 
műtéten esett át a közelmúltban, 
de ettől függetlenül egyértelmű 
a célja.

 „Már jól vagyok, s várom, 
hogy szőnyegre léphessek. Kijut-
ni Londonba nem lesz egyszerű, 
mert a kvalifikációs Európa-
bajnokság után három egymást 
követő hétvégén rendezik meg 
az európai kvalifikációs viadalo-
kat. Nem fogunk unatkozni.”

Egészen biztosan nem, hiszen 
– bár ez szakmailag megkérdő-
jelezhető – szinte egymásba ér 
áprilisban a bulgáriai, a kínai 
és a finnországi kvalifikáció, 
amelyekről versenyenként csak 
a két-két döntős lesz olimpiai 
induló.

„Ebből a háromból kell ki-
választani, mondjuk, kettőt, s 
azokon kell a lehető legjobban 
szerepelni. Utazni, súlyt hozni 
és tartani nem egyszerű, de az 
olimpiáért mindent meg kell és 
meg is fogok tenni.”

Fodor, aki a szentimrei Ne-
mes Fitnessbe is jár gyógyulni, 
azt reméli, hogy négy hónap 
múlva már eszébe sem jut a sé-
rülés, az operáció.

„Februárban már olyan for-
mában és erőnlétben akarok 
lenni, hogy semmi és senki ne 
tudjon meglepni sem az Eb-n, 
sem az európai kvalifikáción.”

  
Irány Kazany!
nem lesz könnyű 
dolga a taekwondóban 
kvótára hajtó Tóth 
Balázsnak. Ő Kazany-
ban küzd majd meg 
Londonért, ráadásul 
a feladatát nehezíti, 
hogy nincs javítási 
lehetőség, ez az egyet-
len esélye a kijutásra. 
Erről alábbi cikkünk-
ben beszél.



Káté és Marosi már biztos résztvevő, Tóth és Fodor reménykedhet
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Rendôrkapitányság
Üllôi út 438. Tel.: 292-9200

Tûzoltó-parancsnokság
Üllôi út 235. Tel.: 459-2319

Pestszentlõric-Pestszentimre
Polgármesteri hivatal
Üllôi út 400. 
Tel.: 296-1300
Városház utca 16.
Tel.: 296-1400
H.: 13.30-18, Sz.: 8-16, P.: 8-12

Ügyfélszolgálati irodák
Üllôi út 400. 
Tel.: 296-1440
Ady E. u. 100. 
Tel.: 297-5619
H.: 10-18, K., Cs.: 8-16,
Sze.: 8-18, P.: 8-12

Okmányirodák
Városház u. 16. Tel.: 296-1450
Batthyány u. 80. Tel.: 296-1453
Ady E. u. 100.
Tel.: 297-5640, 297-5641
H.: 13.30-18, K., Sze.: 8-16,
Cs.: nincs, P.: 8-14
12-13-ig ebédszünet

Városüzemeltetô Kft.
Zöldszám: 06-80-202-471

Közjegyzõk
Üllõi út 423. I. em.
T.: 296-0809
Bartók L. u. 5. III. 6.
T.: 297-4110
Üllõi út 365. I/1. 
T.: 290-0809

Közbiztonsági Centrum
Kondor B. stny. 1.
T.: 294-1011
Diszpécserszolgálat: 
T.: 06-30-581-7310

Imre-Pont
Kisfaludy u. 68/b. 
T.: 291-4617
E-mail: imrepont@pikhaz.hu

Zsebõk Zoltán Szakrendelõ
Thököly út 3.
Pintér Kálmán Szakrendelõ
Nemes u. 18.
www.18euszolg.hu
Telefon: 297-1210

Elküldheti kérdését
észrevételét
mobiltelefonon, sms-ben:
dr. Ternyák Péter Lajos 
irodavezetõnek
(okmány és hatósági iroda), 
SMS: 06-30-439-0266;
dr. Szabó Imréné irodavezetõnek
(szociális és gyermekvédelmi
iroda), SMS: 06-30-439-0260.

Ingyenes zöld szám
üzenetrögzítõ 

tel.: 06-80-204-080

Kerületi hírek:
www.bp18.hu

Fontos telefonszámok

Az I. sz. Etalonsport iskolá-
ban működő Gloriett SE
szenzációs teljesítményt
produkált fociban.

SZERKESZTÕSÉG

Szeptember 25-26-án ren-
dezték meg a IV. Cordial CUP
küzdelmeit. Ezen a 2000-es
korosztály 32 csapata küzdött a
kupáért és az európai döntõbe
jutásért. Ez Magyarország en-
nek a korosztálynak megren-
dezett legnagyobb és legrango-
sabb labdarúgó tornája. A „ha-

zai” fiúk rögtön az elsõ mérkõ-
zésen a Ferencváros csapatá-
val találták szemben magukat,
és gyõzelemnek örülhettek. Az
Abony és a Baráti Bõrlabda FC
csapata ellen is gyõzelemmel
távozhattak a pályáról. Ezzel a
legjobb 16 közé kerültek. Ott a
Siófok ellen biztosították a 8
közé jutást. A Dalnoki Akadé-
mia legyõzésével a döntõért
mérkõzhettek, de az elõdöntõ-
ben a Debreceni Olasz Foci Su-
li az útjukat állta (0-2). A har-
madik helyért ismét a Ferenc-
város várt rájuk és õsszel már

harmadszor is gyõzelemnek (3-
2) örülhettek, így a tornán a
harmadik helyen végeztek. A
tornát a Videoton FC Fõnix
csapata nyerte. 

Az etalonos csapat tagjai: Il-
lés Bence, Komisszár Kristóf,
Östör Martin, Maglóczki Márk,
Lefler Benjámin, Pisont Patrik,
Csonka András, Kerékgyártó
Marcell, Kerékgyártó Zalán,
Sápi Zoltán, Balogh Dominik,
Béres Bence, Vancsay Márk,
Lutzer Bence, edzõk: Varga Ist-
ván, Gombos László. (Forrás:
Berger Zoltán)

Szinte a világ minden szeg-
letéből érkeztek a karate
sport képviselői, hogy részt
vegyenek a sportkastélyban
szeptember 25-26-án ren-
dezett XIII. Budapest Open
– Széf 97 kupa nyílt nemzet-
közi karate bajnokságon.

PEJ LÁSZLÓ

A kétnapos küzdõsport via-
dalt a Magyar Goju-Kai
Karate-do Szövetség rendezte.
A versenyre közel ezer játékos
adta le a nevezését olyan orszá-
gokból, mint: Szlovákia, Egyip-
tom, Dél-Afrika, Ukrajna, Len-
gyelország, Horvátország,

Csehország, Szerbia, Románia,
Palesztina, Lettország, Izrael,
Katar, Chile, Brazília, Portugá-
lia, Finnország és természete-
sen Magyarország. A hazai ka-
rate világ kétszázötven induló-
val vágott neki a hétvégi ver-
senynek. Összesen 61 kategóri-
ában álltak szõnyegre a sporto-
lók. A kategóriákat több szem-
pont szerint alakították ki. Élet-
kor szerint. Felnõtt, U21, juni-
or, 15-14, 13-12, 11-10 és 8-9
éves. Természetesen nem sze-
rint, fiú és lány és testsúly sze-
rint is. Például felnõtt férfiak-
nál –84 kg kategória vagy 15-14
éves lányoknál –47 kilogram-
mos csoportba lehetett kerülni.

A verseny formája szerint is in-
dulhattak a karatésok. Kata,
vagyis formagyakorlat bemuta-
tásban és kumitéban, ami a
párharcot jelenti. A szõnyege-
ken reggeltõl estig zajlottak a
küzdelmek. Az edzõk hangos
tanácsai és a harcolók kiáltásai
betöltötték a sportkastély épü-
letét páratlan hangulatot köl-
csönözve a terembe. A magyar
versenyzõk nagyon szépen tel-
jesítettek, az éremtáblázaton
összesen 53 érem került az or-
szágunk neve mellé. Tizenhét
versenyzõnk végzett az elsõ,
huszonegy a második helyen és
tizenöt hazai karatés örülhetett
a bronzéremnek.

PEJ LÁSZLÓ

Feladták a leckét Adorján Gá-
bornak, a PLER K.C. edzõjé-
nek. Ha egy csapat sikeres sze-
zonját a matematika érettségi-
hez hasonlítanánk, akkor a tré-
nernek bizony emelt szintû
érettségi vizsgát kellene ten-
nie, számológép, vonalzó és
függvénytáblázat nélkül. Aki
kicsit is informált a csapat kö-
rüli híreket illetõan az tudja,
hogy több kulcsjátékos is a sze-

zont egy másik gárdában kezd-
te meg. A megüresedett helye-
ket az ifibõl feljött és más
együttesekbõl igazolt játéko-
sokkal töltötték fel. Tehát egy,
a tavalyi szezonban igen elõke-
lõ helyet záró összeállításból
lett egy összeérésre váró csa-
patszerkezet. Persze biztos
nem lehet mindent, beleértve
az FTC–Sporek elleni veresé-
get az eligazolások számlájára
írni, de elég, ha belegondolunk
abba, hogy Paul Teodor tavaly

még a PLER kapuját õrizte,
idén pedig már a Fradi zöld fe-
hér mezében védi ki a lövése-
ket. Nem is akárhogyan! A
mostani PLER elleni meccsen
például messze kimagasló tel-
jesítményt mutatott. Említhet-
nénk Bakos Györgyöt, aki szin-
tén most nyáron búcsúzott a
lõrinciektõl, hogy az FTC-ben
folytassa kézilabdás karrierjét.
Õ is négy góllal járult hozzá a
zöld fehérek gyõzelméhez.  To-
vább nehezítette a PLER hely-
zetét, hogy a bal átlövõ,
Lendvay Péter sem tudott mez-
be bújni a ferencvárosiak el-
len. Hiányzott egy biztos kéz a
lõrincieknél, mert sokkal több
akciót dolgoztak ki, mint
amennyit sikerült pontokra
váltani. Az FTC szinte egész
végig kézben tartotta a mecs-
cset és a több gólos elõnyüket a
mérkõzés végéig meg is tartot-
ták. Természetesen azért vol-
tak nagyon szép megmozdulá-
sok a hazaiaknál is, a fiatalok
pedig szívüket, lelküket bele-
adták a zöld fehérek elleni
harcba. Ám ez sajnos kevésnek
bizonyult. Tehát a végered-
mény 25:32 az FTC –
Sporeknek, mely ezzel a gyõze-
lemmel a tabella második he-
lyén áll. A PLER K.C. követke-
zõ fordulóban a 10. helyen lévõ
Budapest Bank Kecskeméti
KKSE-hez utazik, hogy végre
pontok kerüljenek a neve mel-
lé a tabellán. A csapat hivata-
los oldala: www.plerkc.hu.

Lõrinc United FC
GYEREKEK
JELENTKEZÉSÉT
VÁRJUK
FOCISULINKBA
FOLYAMATOSAN 

óvodástól iskolás korig

Érd.: BUBCSÓ NORBERT
T.: 06-70-383-5400
www.lorincunited.hu

Pályázat
Budapest XVIII. kerület
Pestszentlőrinc-Pest-
szentimre Közművelődé-
si és Sport Közalapítvá-
nya pályázatot írt ki a ke-
rületi sportegyesületek
és kiemelkedő sportered-
mények támogatására. 

A pályázat célja: a ver-
seny-, és élsportban, után-
pótlás-nevelésben, szabad-
idõsportban résztvevõk
rendszeres sporttevékeny-
ségének támogatása és a te-
vékenységi feltételek javítá-
sa; a sportegyesületek mû-
ködésének elõsegítése; a ki-
magasló sporteredmények
elérésében résztvevõk tá-
mogatása; elõre nem tervez-
hetõ: tevékenység, vagy do-
logi kiadás támogatása. 

Pályázhatnak: hivatalo-
san bejegyzett kerületi
sportegyesületek, azok
szakosztályai, edzõi.

Fõbb támogatandó tevé-
kenységek:

1. Utánpótlás-nevelõ és
tehetséggondozó tevékeny-
ség támogatása; 

2. Sportegyesületek mû-
ködésének támogatása;

3. Versenyek, konkrét
sportesemények támogatá-
sa; szabadidõsport, termé-
szetjárás;

4. Kiemelkedõ sportered-
mények elérésében részve-
võk támogatása;

5. Tartalékalap – elõre
nem tervezhetõ tevékeny-
ség, v. dologi kiadás támo-
gatása. Értékelésre és ked-
vezõ elbírálásra csak azok a
sportegyesületek számíthat-
nak, akik eleget tesznek a
sportegyesületeket érintõ
jogszabályi elõírásoknak.

A pályázat rendelkezésé-
re álló összeg: 2 millió fo-
rint. A pályázat vissza nem
térítendõ támogatás, szerzõ-
dés szerint a közalapítvány
felé tételes elszámolási kö-
telezettséggel. 

A pályázatokat az erre a
célra rendszeresített nyom-
tatványok felhasználásával
1 példányban kell benyújta-
ni és annak tartalmaznia
kell: a pályázó részletes
adatait, a felhasználási cél
konkrét megjelölését, rész-
letes kifejtését, a megvalósí-
táshoz szükséges igényelt és
teljes összeget. 

A pályázatok beérkezésé-
nek határideje: 2010. októ-
ber 29. (péntek) 14 óra; il-
letve a 4. és 5. pontban fel-
sorolt támogatandó terüle-
ten a határidõ folyamatos.

Határidõ után érkezett
pályázatokat nem fogadunk
el. A pályázatokat 2010. no-
vember 30-ig bírálja el a
Budapest XVIII. kerület
Pestszentlõrinc-
Pestszentimre Önkormány-
zat Közmûvelõdési és Sport
Közalapítványának Kurató-
riuma.

A pályázatok benyújtásá-
nak helye: Budapest XVIII.
kerület Pestszentlõrinc-
Pestszentimre Önkormány-
zat Polgármesteri Hivatal
1183 Budapest, Üllõi út 400.
sz. 401. szoba.

Információ és ûrlap be-
szerezhetõ: Fellegi Ildikó
sportreferensnél (a kurató-
rium tagja); 1183 Budapest,
Üllõi út 400. sz. 401. szoba;
telefon: 296-1464

Szenzációs focitel jesítmény a sportiskolában

Focikupa az Etalonsportban

Pont nélkül a kézilabda-tabellán

Kevésbé sikerül a PLER-nek

A karatésok világa Pestszentimrén

A világ karatésai az imrei 
sportkastélyban

Nem mondhatjuk, hogy könnyen indul a 2010-2011-es ké-
zilabda bajnokság a PLER K.C. számára. Szeptember 25-én
egy másik fővárosi csapat, a Ferencváros ellen volt a ne-
gyedik találkozója a XVIII. kerületi fiúknak, ám sajnos
most sem sikerült a mérkőzés végén győztesen lesétálni a
Lőrinci Sportcsarnok pályájáról. 

Bushido 
Európa Kupa

Gyermek, serdülõ, ifjúsági,
junior meghívásos karate ver-
senyt rendez a Magyar
Shidokan Karate Szövetség és
a Bushido Sportegyesület no-
vember 13-án (szombaton) 10
órától a Pestszentimrei Sport-
kastélyban (Kisfaludy u. 33/c.).

A nevezés határideje: 2010.
október 31. a bushido-
se@bushido.hu email címen.
Részvételi feltételek: nevezés a
nevezési határidõn belül, 2010.
évre érvényes Buda Pass, ver-
senyengedéllyel, orvosi be-
jegyzéssel, érvényes övfokoza-
ti és versenyezhet/alkalmas.

SZAC bál 2010.
SZAC bál lesz november 27-

én 18.30-tól a Lõrinci Sport-
csarnokban (Thököly út 5.). Az
október 31-ig megváltott je-
gyek külön sorsoláson vesznek
részt melyen 2 fõ részére
Zamárdiban eltölthetõ hosszú
hétvégét félpanziós ellátással,
egész napos hajókirándulást 2
fõ részére teljes ellátással a
Balatonon stb. lehet nyerni. A
bállal kapcsolatos történések-
rõl folyamatosan lehet tájéko-
zódni az egyesület honlapján
is: www.1908szac.hu. 
HIrdETés

Az oldalt összeállította: Róth Ferenc

Számba vettük a kerületi sportolók indulási esélyeit a nyári olimpia előtt Sport

KeRületi spoRtolóK is 
leszneK a londoni olimpián

Sport
hírek
Siker – súllyal
A budapesti atlétikai ügyességi 
csapatbajnokságon a Pest-
szentlőrinci Közgazdasági és 
Informatikai Szakközépiskola fiú 
súlylökőcsapata első helyezést ért 
el. A bajnokcsapat tagjai: Varga 
Tamás, Szuhai Gergő, Tóth Ádám, 
Kerekes Attila, Szabó Imre. 

Menetelő 
BLSZ‑csapatok
Lendületben van a BLSZ I/B 
osztályában játszó két kerületi 
csapat. A legutóbbi három 
fordulóban a Pestszentimre 
7 pontot gyűjtött, a SZAC 
pedig 6-tal lett gazdagabb. Az 
imreiek eddig büszkék lehetnek 
az őszükre, hiszen a vezető 
Goldballtól mindössze egyetlen 
ponttal lemaradva állnak a má-
sodik helyen. A SZAC 5 ponttal 
a 9. helyen várja a folytatást.
Az utóbbi három forduló ered-
ményei: MAFC– Pestszentimrei 
SK 0-2, PSK–43. sz. Építők 3-1, 
PSK–Internacionale 0-0. SZAC–
MAC 3-1, Duna SK–SZAC 4-1, 
SZAC–Ferencvárosi FC 3-1. 

Otthon ikszeltek
Október 8-án az FTC-PLER csak 
a jó véghajrájának köszönhetően 
mentett pontot a Kecskemét 
ellen a férfi kézilabda-bajnokság 
első osztályában. Meglepetésre 
a szünetben a vendégek már 
öt góllal vezettek, innen sikerült 
az egyenlítés Zsiga Gyula 
együttesének. FTC-PLER–
Kecskemét 20-20 (9-14).  

Futottak, 
kerekeztek 
a Bókay 
Kertben
a hűvös idő ellenére több 
százan vettek részt október 
8-án a Bókay Kertben meg-
rendezett családi futó- és ke-
rékpárosnapon.

  
A Pestszentlőrinc-Pestszentimre 
Önkormányzata és a Porsche M5 
által a Magyar Hegyi- és Terepfutó 
Szövetség és a soroksári Decathlon 
áruház együttműködő támogatásá-
val rendezett sportnapot – ellentét-
ben a két héttel korábbi Sportízelítő 
elnevezésű rendezvénnyel – nem fo-
gadta igazán a kegyeibe az időjárás. 
Azonban a hűvös, felhős idő ellené-
re is százak látogattak ki a Bókay 
Kertbe, hogy kései nyárbúcsúztatót 
tartsanak. A családi nap fővédnöke 
Lévai István Zoltán alpolgármester 
volt.

Baumann Gizella, az önkor-
mányzat sport-, közművelődési és 
ifjúságpolitikai munkacsoportjának 
vezetője elmondta, hogy kellemesen 
csalódtak, hiszen ötszáznál is többen 
látogattak ki a kertbe, hogy sporttal, 
mozgással töltsék el a napot.

 – Amint a rendezvény nevében 
is szerepel, családi napról volt szó, 
így mindenkit nagy szeretettel vár-
tunk. Jöttek is, sok volt az iskolásko-
rú, de számtalan óvodást is láttam, 
amint éppen kerékpáron vagy futva 
teljesíti a távot. A célunk nem volt, 
nem lehetett más, mint hogy jó kö-
rülmények között színvonalas ki-
kapcsolódási és versenyzési lehető-
séget biztosítsunk mindenkinek, aki 
kedveli a mezei terepet, és sporttal, 
sportolással akar eltölteni néhány 
órát. Az egészséges életmód népsze-
rűsítésén túl a környéken és a kerü-
let vonzáskörzetében lévő iskolákkal 
való kapcsolatunk felfrissítésére is jó 
volt ez a családi rendezvény.

A különböző távokon megrende-
zett futó- és kerékpáros próbák he-
lyezettjeinek a soroksári Decathlon 
áruház ajánlott fel díjakat, az önkor-
mányzat képviseletében pedig Szar-
vas Attila, a sportbizottság elnöke 
adott át elismeréseket.

A vb-bronzérmes Tóth Balázs 
hasznos napokat tudhat maga 
mögött.

– Négy éve ismerkedtünk 
meg az iráni sportolóval egy 
szerbiai edzőtáborozáson, ott 
barátkoztunk össze. Azóta 
tartjuk a kapcsolatot, nemegy-
szer találkoztunk is már azóta 
– mondja Balázs, aki ennyire 
fáradtnak és kimerültnek még 
sosem érezte magát.

Az olimpiára kacsingató 
fiatalember iráni barátjának 
a tudásáról az eredményei 
árulkodnak a legjobban. Az 
58 kilótól a 87-ig valamennyi 
súlyban állt már vb-dobogó 
tetején. 

– Ha a számok nyelvére 
akarom lefordítani a közös 
két hetet, akkor azt mondom, 
hogy 24 átlagosan kétórás 
edzés. Ez azt jelenti, hogy 48 
órát kifejezetten a taekwondo 
bűvöletében töltöttem el.

A kérdésre, hogy milyen 
volt, s hogyan bírta, a legért-
hetőbb választ adta Balázs:

 – Nem egy edzést követően 
örültem annak, hogy nem et-
tem előtte, mert biztosan nem 
maradt volna meg bennem az 
étel… A teljesítőképességem 
határait feszegettem, sőt néha 
el is jutottam a legvégső pontig. 
Ezt nem panaszként mondom, 
mert belegondoltam: mások 
is „meghalnak” a sikerekért. 
Most még fáradt vagyok, de 
tökéletes erőállapotban érzem 
magam.

Az edzések során az iráni 
„mester-barát” az állóképes-
ség, az erőnlét javítását tartot-
ta szem előtt, meg azt, hogy 
gyorsasági képességfejlesztő 
gyakorlatokkal adjon segítsé-
get.

Balázzsal beszélgetve fel-
vetődik, hogy a közös edzé-
seknek lesz-e folytatása, és 
persze az is eszembe jut, 
hogy a szakmában ily maga-
san jegyzett sportoló kér-e 

pénzt a titkai felfedéséért. 
– Ennek a két hétnek csak ak-
kor lesz haszna, ha folytatni 
is tudjuk. A terveim szerint 
a következő közös edzésekre 
én utazom Iránba, ott készü-
lünk majd együtt. Ami pedig a 
pénzt illeti, a barátom egyetlen 
forintot sem fogadott el, csak 
azt kérte, hogy a repülőjegyét 
és a szállását biztosítsuk – me-
sélte Balázs, aki büszke lehet a 
közös edzésekre, mert egy-egy 
ilyen „továbbképzésért” 1500–
2000 dollárt is elkérhetett vol-
na a 33 éves iráni.

A barátság 
többet jelentett 
a dollároknál
Tóth Balázs: két hét az iráni mesterrel
Még az sem biztos, hogy a kerületben élő kiváló taekwondo-harcos, Tóth Balázs 
ott lesz az olimpiai játékokon, ám az utóbbi időben, ha lehet, többet tett a rész-
vételért, mint eddig bármikor. a sportoló a többszörös világbajnok iráni Mehdi 
Bibak aslt láthatta vendégül, akivel két héten át közösen készült a januári kvalifi-
kációs versenyre.

nEM LEHET HIBáznI 

„Világselejtező már volt az idén, a januári 
versenyt az európaiaknak írták ki. Mindenki 
ott lesz, 2012-ben ugyanis ez lesz az egyetlen 
esély a kijutásra. ráadásul összevont 
súlycsoportokkal rendezik meg, tehát följebbről, 
nagyobb súlyból is lesznek ellenfelek.” 
nemcsak az ellenfelek lesznek kemények, de 
az a tény is, hogy csak az 1-3. helyezett lép 
tovább a játékokra. „akár öt győzelem is kellhet 
a dobogóhoz, ami egyetlen nap alatt pokolian 
nehéz.” Balázs nem a saját személyének 
szerezne részvételt, hanem Magyarországnak, 
de nem kellene aggódnia, mert itthon nincs 
olyan versenyző, aki helyébe léphetne.



Káté Gyula harmadik 
olimpiáján próbálhat 
meg érmet nyerni 
londonban
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10 Kultúra Megmozgatta a kerületet a Havanna Lakótelepi Napok rendezvénysorozat

�nem csupán 
a záró hétvégén, 
hanem az egyhe-

tes rendezvény egésze 
alatt rendkívül nép-
szerűek voltak a XIV. 
havanna lakótelepi 
napok különféle prog-
ramjai. a szeptember 
16-i záróbuli fergete-
gesre sikerült, Fenyő 
miklós koncertjén 
megrázta a rock and 
roll a panelházakat.

PusKás attila   

A szeptember 9. és 16. között 
tartott rendezvénysorozaton 
kitettek magukért a Havanna-
lakótelepen működő intézmé-
nyek, civil szervezetek munka-
társai. A változatos programok 
vonzották a látogatókat, a záró 
hétvégén rengeteg családi és 
gyerekprogram közül lehetett 
választani, este pedig sztárfellé-
pők várták a lakosokat.

megIsmertéK 
a Kondort
A lakótelepi napok legfonto-
sabb feladata az, hogy minőségi 
kulturális programokat hozzon 
karnyújtásnyi közelségbe az itt 
élőknek, akik a rendezvény ha-
tására az elmúlt két évben sok-
kal érdeklődőbbek lettek a ha-
sonló típusú önálló programok 
iránt is.

– Három éve, amikor ideke-
rültem, ha megkérdeztem vala-
kit az utcán, hogy merre van a 
Kondor Béla Közösségi Ház, so-

kan nem tudták megmondani. 
Mára ez szerencsére megválto-
zott, ami nagyban köszönhető 

a Havanna-napoknak – mondta 
Császár Bíró Lilla intézményve-
zető. – Nagyon köszönjük a ke-

rületi önkormányzat segítségét, 
amely idén is jelentős összeggel 
támogatta a rendezvényt, se-

gítve, hogy a helyiek ingyenes 
szórakozási lehetőségekhez jus-
sanak.

aKtíV részVétel 
hét Közben Is
A szervezők számára kellemes 
meglepetés volt, hogy nemcsak 
a záró hétvége sztárfellépőinek 
műsora vonzotta az érdeklődő-
ket, hanem a hétközbeni civil és 
egyéb intézményi programokra 
is jóval többen voltak kíván-
csiak, mint a korábbi években.

A program összeállításakor 
nem kellett toborozni a civil 
szervezeteket, egyesületeket, 
hanem már jó előre maguktól 
jelezték, hogy milyen program-
mal kívánnak részt venni a Ha-
vanna-napokon – tette hozzá 
Császár Bíró Lilla, aki szerint 
egy ilyen kulturális hét rövid 
távú hozadéka ugyan megjele-
nik a következő hónapokban a 
látogatottság növekedésében, de 
a hosszú távú hatása sokkal na-
gyobb jelentőségű.

 – reméljük, hogy a hétköz-
napi programok összeállításá-
nak közösségépítő szerepén túl 

sikerül még inkább felkelteni a 
Havannán a minőségi kulturális 
programok iránti érdeklődést. 

A rendezvény sikeréhez hoz-
zájárult az is, hogy szinte min-
dennap más-más tematikájú 
programok közül lehetett vá-
lasztani, elkerülve az átfedése-
ket, így az érdeklődőknek nem 
kellett lemondaniuk például egy 
sportprogramról egy koncert 
miatt.

Fenyő, 
az öröKzöld
Természetesen a helyi progra-
mokon, fellépőkön túl idén sem 
hiányozhattak a sztárvendé-
gek. Augusztus 15-én, szomba-
ton este Mészáros János Elek, 
a Csillag születik idei győztese 
lépett fel, míg vasárnap, a záró-
napon Kocsis Tibort, a tavalyi 
X-Faktor győztesét rohanták 
meg koncertje után autogramért 
a rajongók. A stand-up comedy 
sem maradhatott ki a sorból, 
a műfaj egyik legrégebbi hazai 
képviselője, Badár sándor moz-
gatta meg a rekeszizmokat.

A rock and roll magyar kirá-
lyának, Fenyő Miklósnak az élő-
zenekaros koncertjére zsúfolásig 
megtelt a Kondor Béla sétány 
mellett felállított nagyszínpad 
előtti tér, sőt még a környező la-
kóházak ablakaiban és erkélyein 
is sokan hallgatták. Az énekes 
a koncert után azt is elárulta, 
hogy pályafutásának egyik leg-
hangulatosabb koncertélményét 
szerezte a hálás közönség sze-
retete és fergeteges hangulata 
által. 

A záró tűzijáték során pedig 
egy kis ideig mindenki ismét 
gyermekké válhatott.

nem csak a sztárokra 
voltak kíváncsiak 
A hétköznapi programok is vonzották az érdeklődőket
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ebben az évben is közönség-
sikert aratott a nemzetiségi 
fesztivál, amelyen közelebb 
kerülhettünk azokhoz, akikkel 
együtt éljük a hétköznapjain-
kat.

 
A Havanna-napok keretében szeptem-
ber 15-én tartották a Kondor Béla Kö-
zösségi Ház előtti szabadtéri színpadon 
a nemzetiségi fesztivált, amelyen nyolc 
sátor jelezte: ennyi nemzetiség mutat-
kozott be, illetve öregbítette a hírnevét.

Már maguk a puszta sátrak is sok 
jót ígértek, hiszen a bemutatkozás ven-
déglátással is együtt jár, s ennek jegyé-
ben az e programot választó lőrinciek 
tudhatták: nem távoznak éhesen és 
szomjasan a fesztivált rendező művelő-
dési ház melletti sétányról.

Ezt persze megelőzte a hivatalos 
aktus, vagyis a nemzetiségi fesztivál 
ünnepélyes megnyitója. Csomó Tamás 
alpolgármester nem „panelgondolatok-
kal” köszöntötte az érdeklődőket.

Elmondta, hogy büszkék és sike-
resek lehetnek azok a nemzetiségiek, 
akik eljöttek a fesztiválra, mert saját 

maguk jó hírét költik. Bebizonyítják az 
egységüket, az életre való képességüket 
és azt, hogy beilleszkedtek a társadal-
munkba.

A nemzetiségi szóval kapcsolatban 
pedig kifejtette:

– E kifejezésben benne foglaltatik a 
nemzet, tehát ők is képviselik ezt, kép-
viselnek bennünket, ők is részei a ma-
gyarságnak. Ezért is örülünk annak, 
hogy a kerületben élő tíz nemzetiség 
közül nyolc megjelent itt.

Ennyi jött el, s hozta magával a kul-
túráját, a gasztronómiáját, és tükrözte 
már a jelenlétével is a szokásait, a ha-
gyományait.

Jó alaphangot adott a színpadi 
programoknak a német nemzetiségi 
tánccsoport, amely a táncaikból muta-
tott be egy csokrot, s csalt ki tapsot az 
érdeklődőkből.

Walter Géza, a Német Nemzetiségi 
önkormányzat képviselője elmondta, 
hogy sokan vallják magukat németnek 
a kerületben.

– Pontosak az adatok, 802-en tar-
toznak a nemzetiségünkhöz. Ennyien 
vallották ezt, s közülük mintegy ötszá-

zan el is mentek szavazni, tehát igye-
keztek hallatni a hangjukat.

Mint rendesen, ezúttal is vérpezsdí-
tő hangulatot varázsolt a színpadra az 
a cigányzenekar, amelyik magas szin-
ten képviselte és mutatta be a romák 
zenei kultúráját.

– Már az elégedettséggel tölthet el 
mindenkit, hogy a kerületben lévő tíz 
nemzetiség közül nyolc itt van – fog-
lalta össze tapasztalatait Kohut Gyula, 
az önkormányzat nemzetiségi referen-
se. – A szlovénok a rendezvénysorozat 
megnyitóján léptek fel, akkor mutat-
koztak be, s nem először, az érdeklő-
dőknek. A jelen lévő németek, romák, 
horvátok, szerbek, ruszinok, lengyelek, 
görögök és bolgárok színesen, magas 
színvonalon képviselték a nemzetisé-
güket. Csupán a 31 személyt számlá-
ló örmény nemzetiség maradt távol a 
fesztiváltól.

A műsorok után a felállított sátrak-
ban megtapasztalhatták az érdeklő-
dők: a „szomszédban” sem okoz gon-
dot, hogy finom ételek kerüljenek az 
asztalra, nemes italok a poharakba. 

➜ (róth)

Csinos németek, 
jókedvű romák

természeti 
szépségek 
nyomában
A tihanyi-félszigeten és 
erdélyben, a Boga-pa-
tak völgyében, illetve a 
Pádis-fennsíkon jártak az 
érdeklődők ravasz Ba-
lázs természetfotós kala-
uzolásával a Kondor Béla 
Közösségi házban. 

A szinte interaktív tárlatveze-
téssel felérő szeptember 16-i 
vetítés során számos csodálatos 
felvételt láthattunk, amelyek az 
említett tájegységek növény-, 
rovar- és madárvilágának sok-
színűségéből adtak ízelítőt.

A közösségi házban művelő-
désszervezőként dolgozó fotós 
hét éve döntött úgy, hogy addigi 
hobbiját tudatosabban űzve má-
soknak is megmutatja környe-
zetünk szépségeit. Előadásának 
első képgalériájában Magyaror-
szág tavaszi, nyári virágait mu-
tatta be olyan perspektívából, 
ahogy egy egyébként természet-
járó ember sem figyeli meg eze-
ket az aljnövényzetben megbújó 
szépségeket.

A Pádis-fennsík virágairól 
és a Boga-patakról készült fo-
tók közé olyan különlegesség is 
került, mint a Magyarországon 
is honos, de igen ritka vízirigó, 
amelynek lencsevégre kapása 
csemege egy vérbeli természet-
fotósnak.

– Egy természetfotós számára 
gyakorlatilag számtalan helyszín 
létezik a világban, ahova szeret-
ne eljutni – mondta ravasz Ba-
lázs. – Nem vagyok trófeagyűjtő 
típus, de természetesen jó dolog 
megméretni magam versenye-
ken, pályázatokon. számomra a 
fotózás mégis inkább a termé-
szet szeretetéről szól. 

➜ P. a.

A TELEP 
össZEHOZ
régi barátok, ismerősök, szom-
szédok örültek a viszontlátásnak 
szeptember 11-én a Kondor Béla 
Közösségi házban, ahol 5. alka-
lommal rendezték meg az állami 
lakótelepiek baráti találkozóját. Az 
összejövetelt idén a 100 éve szüle-
tett somogyi lászló plébános em-
lékének szentelték.

A Havanna-lakótelep helyén terült el 1924 
és 1976 között a régi Állami lakótelep, az 
egykori Magyar Lőszergyár Rt. telepe, 
amelynek első lakói a trianoni békeszerző-
dés során elcsatolt magyar területekről ide 
menekülők voltak. A lakótelepet 1945-ben 
csatolták Pestszentlőrinchez.

Az 1976-ban lebontott telepen 1939-től 
volt hivatalban Somogyi László plébános, 
aki 1993. évi haláláig valódi összetartó erőt 
jelentett az egykor itt élők, majd a régi épü-
letek helyén létrehozott Havanna-lakótelep-
re költözők körében. 

– Ez az összejövetel Laci bácsiról szól, 
aki a szegények papja volt – mondta Torma 
Imre ipartörténész, a Hofherr-Dutra Emlék-
társaság korelnöke. – őt mindenki ismerte, 
szerette, ő mindenkivel csak jót tett. 

A Dobóruszkán 1912. július 1-jén szü-
letett somogyi Lászlót 1935-ben szentel-
ték pappá Vácott. Lelkészként Albertirsán, 
Zagyvarékason, majd a pestszentlőrinci fő-
plébánián teljesített szolgálatot. A tisztelet-
beli kanonok és címzetes esperes 1990-ben 
lett a XVIII. kerület első díszpolgára.

Emlékét a lakótelepiek találkozóján a 
szent László-plébánián filmvetítéssel is fel-
idézték. A portréfilmben egykori paptársai, 
hívek és tanítványok emlékeztek meg az itt 
élőket valódi közösséggé kovácsoló katoli-
kus papról.

A filmvetítés után zenei aláfestéssel – 
tangóharmonika-muzsikával –, kötetlen be-
szélgetéssel, a telep múltjának régi emlékek-
kel való felidézésével folytatódott az estébe 
nyúló baráti találkozó.

➜ Puskás

Közönségsikert aratott a nemzetiségek változatos műsora

a legfontosabb feladat az, hogy minőségi kulturális programokat láthassunk
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Utcára vonultak 
a festők
ha szeptember, akkor Kerítéskiállítás. 
A szabad Alkotók Köre ismét kivonult 
az utcára.

− Milyen érdekes alkotások! – mondta egy idős 
hölgy, megtorpanva a Teleki utcában a kerítésre 
aggatott festmények előtt.

− És milyen érdekes alkotók! – felelte rá va-
laki a csapatból.

Az utcában működő Fehéren Feketén Ga-
lériához kötődő szabad Alkotók Köre (sZAK) 
évek óta minden szeptemberben megrendezi ezt 
a furcsa egynapos tárlatot, mégis minden alka-
lommal sikerül meglepni a járókelőket. És vég-
tére is ez a cél: tudatni, hogy a képzőművészet 
ma is tud friss lenni, meglepetést szerezni, hogy 
képes ott lenni egy karnyújtásnyira a minden-
napoktól.

A Kerítéskiállítás két hagyományt ötvöz. Az 
egynapos tárlatét, amelyre a kerületben is akad 
példa (gondoljunk csak a Kondor Béla Közös-
ségi Házban minden április 1-jére megszer-
vezett tréfás kiállításra), és az utcai kiállításét, 
amilyet már a hatvanas évek végén szerveztek 
a szentendrei Vajda Lajos stúdió művészei. Ez a 
tárlat mégis más, mégis új. Például abban, hogy 
a sZAK alkotóin kívül minden évben bemutat-
koznak fiatalok is, avagy abban, hogy a nézők 
nemcsak a műteremből, a galériából kihozott 
művekkel találkozhatnak, hanem mindig szüle-
tik mű ott helyben is.

− Gyere csak, gyere! – intett E. Kottek Péter 
festőművész annak az autósnak, aki megtorpant 
a kereszteződésben az aszfaltra terített, Jackson 
Pollock modorában megfestett vászon előtt. 
Ez a helyzet minden alkalommal megismétlő-
dik, és érdemes megfigyelni az autósokat, akik 
a bátorító szavak ellenére is roppant óvatosan 
hajtanak át a már elkészült vagy még készülő 
műalkotásokon.

Nem csoda, hogy a sok szellemes ötlet sok 
nézőt vonz. A Kerítéskiállítás nem csupán kép-
zőművészeti, hanem társasági esemény is, ahol 
felszabadultan, esetleg némi borfogyasztás mel-
lett lehet beszélgetni az élet szép dolgairól.

➜ K. gy.

Gyógyítás 
a művészet 
erejével
A Jahn Ferenc dél-pesti Kórház iii. 
Pszichiátriai rehabilitációs osztályán 
kezelt betegek alkotásaiból nyílt kiállí-
tás lelki betegek kreativitása címmel a 
havanna-napok keretében szeptember 
10-én a Kondor Béla Közösségi ház-
ban.  

A Dél-pesti Kórházban kezelt pszichiátriai be-
tegek immár negyedik alkalommal mutatkoz-
nak be alkotásaikkal. A kiállítás megnyitóján 
dr. Horváth Szabolcs kandidátus, a Pszichiát riai 
rehabilitációs Egyesület elnökségének tagja el-
ismerően szólt az osztály tevékenységéről, és dr. 
Ralovich Zsolt, a kórház főigazgatója méltatta 
az alkotásokat. A megnyitón Kubicsár László, 
a Havanna Gitáriskola vezetője és a tanítványai 
működtek közre.

A kiállításon kerámiaplasztikák, kas-
pók, vázák, párnák, textilképek, a természet-
ben fellelhető anyagokból készült falidíszek, 
montázsok mellett művészi értéket kép-
viselő képek és rajzok sokasága látható.  
Az alkotó betegek minden alkalommal maguk 
is részt vesznek a kiállítás megnyitóján, hogy 
közvetlen visszajelzést kaphassanak tevékenysé-
gük sikeréről. 

– Az osztályunkon magas színvonalú rehabi-
litációs tevékenység folyik, ami azt jelenti, hogy 
nem csupán biológiai kezelésben részesítjük 
a betegeket, hanem pszicho- és szocioterápiás 
foglalkozáson is részt vesznek, amelynek egyik 
része a foglalkozás-, a másik a művészetterápia  
– mondta dr. Kővári Edit osztályvezető főorvos. 

➜ fülep erzsébet

(+4. anyag)

Ismerkedés 
a KrEsZ 
szabályaival
A szakadó esőben egy rövid átadási ün-
nepség keretében vehették birtokba az 
apróságok szeptember 13-án a Kresz-
pályát a zenevár óvoda udvarán.  

Takács Katalin, a Zenevár Óvoda vezetője ün-
nepi köszöntőjében elmondta, hogy néhány 
évvel ezelőtt a KrEsZ-pálya felújítását a szü-
lők alapítványi támogatásával kezdték meg, 
de pénz hiányában nem tudták befejezni.  
Később Kádár Tibor, a településrész önkor-
mányzati képviselője szorgalmazta a felújítást, 
és kerületi szponzorokat keresett az óvoda ud-
varának felújításához. A KrEsZ-pálya festésé-
hez több kilogramm festéket kapott az intéz-
mény, és az önkormányzati képviselő is több 
köbméter jó minőségű termőfölddel járult hoz-
zá az udvar gyepesítéséhez. 

A kivitelezést ezúttal is a Városgazda XVIII. 
kerület Nonprofit Zrt. végezte, amely a KrEsZ-
pálya mellett a villámhárító és az udvari játékok 
kijavításával, a homokozó ülőkéinek kicseré-
lésével, a járda építésével is részt vett az óvoda 
megújításában. 

– Büszkék vagyunk a szép udvarra, a fel-
újított KrEsZ-pályára – mondta Takács Ka-
talin. – Az óvodásaink biztonsága, a kicsik 
közlekedésre nevelése a nevelőmunkánk része. 
Ezen a szépen kialakított pályán a gyerekek 
megismerhetik a legfontosabb jelzőtáblákat, 
gyakorolhatják a gyalogos és a kerékpáros 
közlekedést, a kulturált közlekedés szabályait.    
Az óvodavezető az ünnepség végén em-
léklapot nyújtott át mindazoknak, akik-
nek segítségével megvalósulhatott a közle-
kedési pálya, és megszépülhetett az udvar.  
– Az 540 ezer forint értékű beruházás a kerületi 
önkormányzat intézmény-karbantartási alapjá-
ból valósult meg – tudtuk meg Kádár Tibortól. 

A pálya felfestése Molnár Istvánnak, a Mar-
gó Tivadar utcai festékbolt tulajdonosának fel-
ajánlásából készült el, Horváth Mihály vállalko-
zó pedig 75 négyzetméter gyepszőnyeggel járult 
hozzá az udvar szépüléséhez. 

➜ f. e.

hírek
FogArAsi AttilA Gondolatkiállítás 
című könyve rendhagyónak ígért bemu-
tatója október 5-én 18 órakor kezdődik a 
Fehéren Feketén Galériában.  Köszöntőt 
mond Kucsák László alpolgármester, 
országgyűlési képviselő, a rendezvényt 
Garamvölgyi Béla festőművész nyitja meg, 
s közreműködik Tósoki Anikó előadómű-
vész. 

Fehér imre KiállításA 
szeptember 24-én nyílt meg a Városháza 
Galériában. A festő legszívesebben a Ba-
laton fényeit, nádasait, a Körös árterét és 
az erdő sűrűjének fényjátékát örökíti meg. 
A tárlat október 5-ig tekinthető meg. 

téglás tivAdArné – írói nevén 
Téglás-Hajós Éva – magyar–történelem 
szakos tanár, kerületi helytörténész közel-
gő 80. születésnapja alkalmából mutatták 
be Vallomások című hatodik kötetét szep-
tember 21-én a városháza dísztermében.  
A költő-író tiszteletére műsort adott az 
Andor Ilona Baráti Társaság Kodály Zoltán 
Női Kara is.  

Hűek voltak az örökséghez
már a gyülekező helyszínének, a rózsa művelődési ház épületének története is 
számos meglepetést, újdonságot tartogatott azok számára, akik szeptember 16-án 
részt vettek a Kulturális örökség napjai keretében tartott „legyünk hűek az örök-
séghez” elnevezésű várostörténeti sétán.  

Ünnep a szomszédban
A szomszédolás nemrég még természetes, mára azonban kiveszőben lévő szoká-
sát igyekezett visszacsenni a városba az első kerületi szomszédünnep.

Nem is olyan régen még büszkén mondtuk: ven-
dégszerető nép a magyar. Ma – elsősorban a város-
okban – arra panaszkodunk, hogy még a szomszé-
dunkat sem ismerjük. Ezen az állapoton igyekszik 
változtatni a kerületi szomszédünnep, amelyet a 
Losonc utcában rendezett meg a reform régió 
Egészségnevelő, Oktatási, Kulturális és sporttánc 
Közhasznú Egyesület.

− A kertvárosi övezetben is nagyon kicserélőd-
tek az emberek. Tíz-tizenegy éve lakunk egymás 
mellett, és éppen hogy csak köszönünk egymásnak, 
mert személyesen alig-alig találkozunk. A rendezvé-
nyünkkel ezért azt a húsz évvel ezelőtti régi szokást 
szeretnénk feleleveníteni, amikor az utcán, a kis 
boltban, a piacon vagy a játszótéren találkoztunk, 
akkor szóba elegyedtünk egymással, és érdeklőd-
tünk egymás iránt – magyarázta Farkasné Erzsé-

bet, az egyesület elnöke, az esemény főszervezője. 
Az alapötletet évekkel korábban kidolgozta Er-
zsébet, de egymagában hiába pályázott anyagi 
forrásokra. A kezdeményezés most kívülről, egy 
másik civil szervezettől jött, és több fővárosi ke-
rület – így a XVIII. – is csatlakozott hozzá. Jöttek 
is a közeli utcákból a mosolygós emberek házilag 
sütött pogácsákkal, süteményekkel, saját gyü-
mölccsel, az alkalomra süttetett parasztkenyérrel, 
hogy beszélgetéssel, közös lakmározással, tánccal 
és énekléssel töltsék együtt a szombat délutánt.

− Negyven évvel ezelőtt éppen így szeptem-
berben ismertem meg életem legjobb barátnőjét. 
A rendezvénnyel a múlt évben elhunyt kedves ba-
rátnőm, Horváth Károlyné, Emmike emléke előtt 
is szeretnék tisztelegni – árulta el a főszervező.

➜ K. gy.

A 40 főnyi csoportot, amelyhez később még töb-
ben is csatlakoztak, Heilauf Zsuzsanna történész, 
muzeológus, gyűjteményvezető és Kardos Gábor 
önkormányzati képviselő, a XVIII. kerületi Kul-
turális Értéktár Alapítvány szervezője kalauzolta 
a lőrinci Bókay-kertvárosban tett körsétán. 

A május 19-i sétához hasonlóan ismét gazdag 
program és ezúttal mintegy 4 órás útvonal várta 
az érdeklődőket. A 26 állomásból álló túra a rózsa 
Művelődési Háznál kezdődött, ahol megtudhat-
tuk, hogy 1910-ben ebben az épületben nyitotta 
meg kapuit Pestszentlőrincen az első állandó épü-
lettel rendelkező mozgóképszínház, a Japán Moz-
gó. Majd átsétáltunk a kerületünk helytörténetét, 
személyiségeit bemutató Múzeumsarokhoz. 

A Kossuth Lajos utca és a Vasvári Pál utca sar-
kán állt egykor a Krautschneider kocsilámpagyár, 
amelynek épületében az elmúlt 100 évben műkö-
dött iskola, szakrendelő és posta is. Ellátogattunk 
a Zsebők család Garay utcában lévő egykori laká-
sához és rendelőjéhez. A Kossuth Lajos utcában 
áll az Erlesbek–Boncza-ház, amelyben Ady Endre 
apósa, Boncza Miklós élt a családjával.

A városnéző csoport Jobbágyi-Homolya Jenő 
festőművészre emlékezett a művész Wlassics 
Gyula utcai házánál. Kardos Gábor jelezte, hogy 

reményei szerint sikerül majd megoldást találni 
a művészház állagának megóvására, segítve ezzel 
Jenő bácsi feleségének, Éva néninek. Egyben véd-
ve a gazdag festői hagyatékot, amely kerületünk-
nek is kiemelt értéke. 

A túra során a reményi családdal az éne-
kes pályáról beszélgethettünk, a Lovag-villánál 
Pestszentlőrinc város kezdeti lépéseit idézte fel 
a család a kerület talán legidősebb fájánál, egy 
hatalmas japán akácnál. A Makovecz-tanítvány 
által tervezett ház előtt a Kapás mérnökcsalád 
tagjai beszéltek röviden a mindennapjaikról, míg 
a Farkas család az erdélyi gyökereiről, az anyaor-
szágba történő átköltözésről és a beilleszkedésről 
mesélt. Vasy Géza személyében a Magyar írószö-
vetség elnökségi tagja fogadott minket a házában. 
A beszélgetés során írói munkásságáról hallhat-
tunk, jegyzett tankönyveinek mintegy 600 ezres 
példányszáma generációk művelődését segíti.

A séta – immár hagyományosan – a szent Lő-
rinc-kápolnánál ért véget, ahol a kerületért oly 
sokat tevő reformkori birtokos Mayerffy család 
leszármazottai vártak minket. Gábor Mihályné, 
Mayerffy Katalin a családtörténet relikviáit be-
mutatva csaknem 200 év munkájáról mesélt.

➜ Puskás attila
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hirdetés

�Kulturális és 
valódi éhségét 
is csillapíthatta 

az, aki ellátogatott 
a lakatos-napra 
a görögdombhoz 
szeptember 16-án. 
a legkisebbektől 
a nyugdíjasokig 
mindenki talált ma-
gának szórakoztató 
programot.

A megnyitó nem volt min-
dennapos. A Lakatos Lakóte-
lep Környezetéért Egyesület 
rendezvényének fővédnöke, 
Kucsák László alpolgármester 
szavak helyett a tettek meze-
jére lépett, és gitárt ragadva 
az Eötvös Loránd Általános 
Iskola zenekarával együtt 
játszotta el az „Újra itt van a 
nagy csapat” című slágert.
Hasonlóan jó hangulatban 
és egyre növekvő látogatói 
létszámmal folytatódott a 
minifesztivál, amelynek a 
színpadi produkciók mellett 
a hagyományos lecsófőző 
verseny adott körítést.

A lecsófőzésből alapo-
san kivette a részét Pásztor 
János és Kádár Tibor is. Az 
önkormányzati képviselők 
60 kg paprika, 30 kg para-
dicsom és 15 kg hagyma fel-
használásával egy hatalmas 
bográcsban 200 adag lecsót 
készítettek, amelyet szétosz-
tottak a látogatók között, és 
értékes tárgynyereményeket 
is felajánlottak a főzőverseny 
legjobbjainak.

– Fontos, hogy közelebb 

kerüljünk a Lakatos-lakótele-
pen élőkhöz, és hogy ne csak 
a képviselői fogadóórákon ta-
lálkozzunk velük – mondták 
a képviselők. – Úgy gondol-
tuk, hogy ezen az évtizedes 
hagyományra visszatekintő 
rendezvényen a saját költ-
ségünkön főzünk lecsót, és 
szétosztjuk azt, hogy aki 
eljön ide, annak ne kelljen 
pénzt adnia egy tál ételért. 

Kádár Tibor elmondta, 
hogy szeretnék a Lakatos-nap 
helyszínét megváltoztatni. 
Idén megkezdték a Nefelejcs 
pihenőpark felújítását a Büdi-
tónál, és ha az elkészül, ak-
kor új helyen, hangulatosabb 
környezetben lelhet otthonra 
a rendezvény. 

– A program sokszínű-
ségére már most sem lehet 
panasz – tette hozzá Pásztor 
János. – Igyekeztünk azt úgy 
összeállítani, hogy a legki-
sebbektől a nyugdíjasokig 
mindenki a neki megfelelő 
napszakban szórakozhasson.

A nyári napsütésben a 
gyerekeket a bohóc Moha 
bácsi vonta be tréfás produk-
ciókba, a nagyobbakat pedig 
a Tébláb iskola táncosai és a 
kerületi Görög Nemzetiségi 
önkormányzat tánccsoport-
ja mozgatta meg, s a bábelő-
adástól a rockkoncertekig va-
lamennyi programnak nagy 
sikere volt.

➜ Puskás attila

a hatalmas bográcsot keverni is együtt kellett

AMIT rÓLUNK TUDNI ÉrDEMEs:
● 8 db világítással felszerelt tágas kifutójú teniszpályával rendelkezünk;
● 6 kiválóan képzett edző várja a tanulni és fejlődni vágyókat 4-99 éves korig;
● Egyéni és csoportos oktatási struktúránk folyamatos csatlakozási lehetőséget 

nyújt;
● Tanítványaink és vendégeink számára teniszpartnerek szervezését vállaljuk;
● A téli szezonban kedvező áron foglalhatók pályáink;
● recepció és pályafoglalás:
 +36/30/87 47 324
● 30-35 fő kényelmes befogadására alkalmas éttermünkben, mely klubházunk-

ban található, kiváló gasztronómiai finomságokkal, várjuk kedves vendége-
inket;

● Vállaljuk céges szemináriumok, összetartó estek, baráti, karácsonyi és szüle-
tésnapi összejövetelek, esküvők, keresztelők lebonyolítását.

● Asztalfoglalás és rendelésfelvétel: 
 +36/30/427 3661
● Gyönyörű ősfás környezet, kényelmes parkolási lehetőség;
 Címünk: 1183 Budapest, szélmalom utca 33.
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A szépség 
és a szeretet 
közvetítése
A Krúdy-kör kiállításmegnyitóval 
egybekötött irodalmi rendezvényt 
tartott szeptember 20-án a zila ká-
véházban. 

A Krúdy Gyula Irodalmi Kör szervezé-
sében havonta egy alkalommal zsúfolásig 
megtelik a Zila kávéház galériája a művé-
szetkedvelő közönséggel. Szabados István 
festőművész kiállítását Fényesi Tóth János 
irodalomszervező előadó, költő üdvözlő 
szavait követően Kanizsa József költő, író, 
a Krúdy Gyula Irodalmi Kör titkára, a 
Magyar Kultúra Lovagja nyitotta meg. A 
79 éves szabados István Budapesten él, s a 
festményeken kívül grafikákat készít. Tu-
dását a szőnyi István Zebegényi Főiskolán, 
az újpesti, valamint a pedagógus képzőmű-
vészeti körben gyarapította. számos kiál-
lításon vett részt, és festményeit, grafikáit 
rendszeresen közli a Kláris irodalmi-kul-
turális folyóirat. A Krúdy  Gyula Irodalmi 
Kör pártoló tagja.

– Azért festek és rajzolok, mert másképp 
nem tudom elmondani azt, amit fontos-
nak tartok – mondta a művész. – Ha ké-
pileg mutatom meg, ami foglalkoztat, attól 
a problémák nem múlnak el, de könnyebb 
azokat elviselni.  Hagyom, hogy jöjjenek az 
érzések és az asszociációk, s ha ez megtör-
tént, már csak a kezemet mozgatom. Képe-
immel a szépséget és a szeretetet kívánom 
közvetíteni azoknak, akik megnézik az al-
kotásaimat.

A tárlat megnyitóját követően az irodalo-
mé volt a főszerep, a rendezvény a csongrádi 
Faludy György Irodalmi Műhely irodalmi 
estjével folytatódott. A műsorban közremű-
ködött Fényesi Tóth János előadó, Góg János 
Juhász Gyula-díjas, Gulyás Katalin nívódí-
jas és Sebestyén István Pro Urbe-díjas költő. 

A tárlat október 16-ig tekinthető meg. 
➜ fülep erzsébet

Össztánc és lecsóillat 
a lakatos-napon
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Apróhirdetés

 szolgáltAtás
n redőny, reluxa, szalagfüggöny, rolleta, napellenző, harmonikaajtó készítés – szerelés – 

javítás kedvező áron! Szalagfüggöny tisztítás!  Nyílászárók beépítése – szerelése – cseréje! 
Gurtni csere! Redőnyök átalakítása, napellenzők ponyvacseréje! Nemeskéri Árnyékolás 
technika. T.:257-1875, 06-20-9719-201

n gázkészülék szerelés, karbantartás valamint fűtés- víz-gázvezeték szerelés. A 
hirdetés felmutatásával min. 10% kedvezmény. Tel: 0670/948 7751

n ABlAK, AJTÓ, REDŐNY, MŰANYAG NYÍLÁSZÁRÓK, redőnyök, szúnyoghálók beépítése, 
cseréje 35% kedvezménnyel! Helyreállítással, ingyenes munkafelméréssel, garanciával. Tel.: 
0630-849-4294

n Kaiser  viktor gázkészülék  javító  Cirkók, kazánok, vízmelegítők, konvektorok és 
tűzhelyek tisztítása, javítása,  karbantartása, ellenőrzése.  Víz, gáz és fűtésszerelés 
tervezéstől a kivitelezésig. Telefon:06-309-400-495, 06-306-755-647

n Bádogos - tetőfedő munkák, javítások, pala – cserép javítás. Vízvezetékszerelés, 
fürdőszoba felújítások, WC – tartály csere, csőcsere, ereszcsatorna cserék. T.: 0620/391-
5982, koczohzolim66@gmail.com

n szőnyegtisztítás, KÁRPÍTTÍSZTÍTÁS a leggyorsabban! Melegvízes mélymosás, 
vegytisztítás, szegés, javítás garanciával! NON-STOP HÍVHATÓ! Kárpittisztítás 2 napon belül! 
Telefon: 280-75-74, Mobil: 06-30-94-94-360, www.szonyegexpressz.hu 

n áCs-tetőFedő-KŐMŰVES MESTER VÁLLAL A LEGKISSEBB MUNKÁIG 
TETŐJAVÍTÁST, BEÁZÁS MENTESITÉST, LAPOS TETŐSZIGETELÉST TETŐÉPÍTÉST, 
HOMLOKZATI SZIGETELÉST, FESTÉS-MÁZOLÁST IS, ASZFALTOZÁST 20% 
KEDVEZMÉNYEL HÉTVÉGÉN IS. BIZALMÁT KÖSZÖNÖM! 06-30-318-21-73

n szőKe tüzéP ajánlata! BudaPest Xviii., üllői út 731. (a BéKe 
térnél) tel.: 06-1/294-4059 BudaPest Xviii., KirályHágó u. 88. 
tel.: 06-1-/290-2423 PorotHerm eurotHerm tégláK aKciós 
áron! szállítás megegyezés szerint! tondacH cseréP aKció! 
ytong, Betongerenda, Béléstest, zsaluKő HomoK, sóder, 
murva, termőföld. válaszfaltégla, Kistégla. HullámKő, 
ParKetta 1800 ft/m2 aKciós áron!!! HázalaPKiszedés, 
földszállítással! az aKció a Készlet erejéig érvényes!

n redöny  -fix-mobil szúnyoghálók, napellenző a gyártótól! 5% kedvezmény kerületieknek. 
Ingyenes kiszállás és felmérés. SZOBAFESTÉS, mázolás gyönyörűen, precízen és főleg most 
OLCSÓN! 06-30-401-1029

n lom-, szemét-, sitt-szállítás konténerekkel,4-6-8 m3 konténerek, sóder, homok, 
termőföld megrendelhető. Szabó konténer. T.:0620-983-2890

n Festőmester vállal szobafestést, mázolást, tapétázást, penészes falak szakszerű 
rendbehozatalát. Villany és fűtésszerelők utáni kisebb kőműves munkákat. Hosszútávú 
garanciával! Tel.:285-2882, Mobil: 0630/878-8977

n víz – gáz - FÜTÉSSZERELÉS GYORSSZOLGÁLAT, CSŐREPEDÉS MŰSZERES KERESÉSE 
- JAVÍTÁSA, DUGULÁSELHÁRÍTÁS, TELJES VEZETÉK CSERE LAKÁSBAN ÉS UDVARON 
FÖLDMUNKÁVAL IS. KAMERÁS CSATORNAVIZSGÁLAT. 06-30-914-3588

n redőny készítés, javítás! Fix és mozgatható szúnyogháló szerelés, javítás. Faredőny 
javítás, gurtni csere. 1 DB IS! Tel.: 0620-986-30-44, http://rolos.hu vagy rolos11@gmail.
com

n megoldás Délpesti Gyorsszerviz Mosógép, bojler, tűzhely, takarítógép, mikró, hűtő  
szervizelése. Javítás esetén ingyen kiszállással, alkatrészcserénél 1 év garancia.285-34-88 
06-30-9-50-17-17 www.megoldasszerviz.hu Minőségi szolgáltatás 18 éve

n varrógéP alKatrész  szaKüzlet. javítás, Kiszállással is. 
nyitva: 9-17-ig. cím: Xviii. Ker., KirályHágó u. 110. tel.:283-7282

n ács – Köműves munKáK laKatos munKáK, szoBafestést, 
mázolást, taPétázást, vízszerelést, dryvitozást és 
villanyszerelést. nyugdíjasoKnaK 20% Kedvezmény Ha Kell: 
sürgösen is! t.: 0670/576-4709

 

oKtAtás
n olaszt tanít minden szinten, vizsgákra felkészít tolmács-nyelvtanárnő. Tel.: +36-20-918-

5613

n Beszédhibás gyermekek és felnőttek beszédjavítását vállalja logopédus. Óvodásoknak 
komplex felkészítés, iskolaelőkészítés. Tanulási zavarok megelőzése, megszüntetése. Sindelar 
terápia, T: 2907534, 70-3199334

n matematikából, fizikából korrepetálást vállalok általános- és középiskolás tanulók 
számára. Telefon: +36-1/294-5985

n Honismereti táBor! július 1-14-ig. ismerd meg Hazádat 
Határon innen és túl, gyűjts értéKet Két Héten Keresztül! 
Hagyományőrző táBorozás 1994 óta: gazdag Program, teljes 
ellátás, részletfizetés. folyamatos BejelentKezés előre, 
regisztráció jelentKezési sorrendBen. +36-70-602-0752

n matematika, fizikatanítás általános és középiskolások részére, nagy hatékonysággal 
szaktanártól! Házhoz megyek! T.: 06-20-9-590-134

n mAtemAtiKA, MECHANIKA OKTATÁS egyetemi szintig mérnők magántanárnál. 
Felkészítés érettségire, ZH-ra, vizsgákra magas szinten. HÍVJATOK BIZALOMMAL! Tel.: 06-
20-806-9655, 290-1699, Kovács Katalin

állás/PályázAt

n Belga élelmiszeripari cég keres 3 műszakos munkarendbe, Budapest 
18.kerületben, elsősorban speciális ostyarúd sütőgép kezelésére női 
munkaerőt. jelentkezés önéletrajz küldésével az alábbi címre, ill. 
e-mail címre lehet: H-1186 Budapest, Besence utca 4-6.; e-mailben: 
eva.tothne@bakeryworld.hu

n Budapesten a XiX. és a Xviii. kerületben keresünk önálló munkavégzésre 
képes, munkaerőt ingatlanforgalmazó munkakörben. Kiemelkedő kereseti lehetőség, rugalmas 
munkaidő. (FŐÁLLÁS) Érdeklődni: 0630-455-2127, Horváth Péter, Budahouse Partners 
Ingatlanforgalmazó KFT

KözérdeKű
n drogproblémákkal küzdők és hozzátartozóik számára nyújt széleskörű segítséget 

a Válaszút MIsszió Drogkonzultációs Iroda Budapesten! 1122 Bp., Csaba utca 3.T.: 
061/2240122 www.valaszutiroda.hu

n A tájak Korok múzeumok egyesülete, Bp. XVIII.kerületi nyugdíjas klubja 
autóbuszos kirándulást szervez. 2012.10.13-án Pápa és környéke. Jelentkezés telefonon 
Horváth Lászlóné 294-59-93, és Harmathi Istvánné 290-36-07 telefon számon. Minden 
kedves érdeklődőt szeretettel  várunk.

n szentlőrinci ltp. nyugdíjas Klub külön buszos kirándulást szervez Polgármesteri 
Hivatal pályázati támogatásával. 2012 október 6-án  szombaton „Bp-Gyula-Arad” útvonalon. 
Melyre mindenkit szeretettel várunk. Érdeklődni lehet:: Hidasi Oszkárné klubvezetőnél 291-
68-03 számon /reggel 9-óráig  és este 20-óráig/

Festmény
n diplomata lakás berendezéséhez Batthyány, Perlrott, Gulácsy, Aba-Novák festményt 

vásárolnánk. T.: 0630/949-2900

egyéB
n olCsón elAdó! 4 lapos GÁZTŰZHELY:15000Ft., 5 éves CENTRIFUGA:12000Ft., 4 

éves LÉGELSZÍVÓ:2500Ft. Telefon: 06-20-9145-240

ingAtlAn
n elcserélem Bp. XVIII. kerületi 1 ½ szobás nagyerkélyes öröklakást a kerületben 43 m2-

ig, 2. emeletig öröklakásra, vagy házrészre. T.: 708-7587, 06-20-5782-531

n kiad-lak.hu albérlet kínálatába keresek kiadó lakást és házat. Hívjon! Tel: 20-241-0000  

n ingatlant vásárló,  befektető  ügyfeleinknek  keresek  Budapest, XVIII. kerületben  
újszerű,  jó állapotú lakásokat, házakat. Rozdalszki  László T: 70 454 1805 

n Befektetésnek is alkalmas ingatlanokat várunk a XVIII. kerületből, Gyálról, 
Vecsésről. Ingyenes ügyvitel egészen az általunk közvetített eladásig!!! A legnagyobb 
választék nálunk van, ebben rejlik erősségünk. Tel.: +36-70-454-1818, nyari.piroska@
oc.hu. Köszönöm hívását, e-mail-jét.

n őrzött ParKolóK a Havannán a vörösmarty és Barcsay 
utcáBan. fizetési KedvezményeKKel! érdeKlődés : városgazda 
Xviii. Kerület nonProfit zrt. tel: 290-3165   vagy a Helyszínen. 
tiszteljen meg Bizalmával!

n Xviii. XiX. kerületben eladó - kiadó családi házat vagy lakást keresek, lehet 
felújítandó is. Hívását előre is köszönöm. Tel.: 0620/397-4055

n ingatlan iroda keres KIADÓ és ELADÓ ingatlanokat a 18. kerületben regisztrált kereső 
ügyfelei számára. T.: 0630-460-5500

n gloriett lAKótelePen eladó 40m2 –es másfélszobás, második emeleti, 
igényesen felújított lakás. A lakáshoz tároló valamint közös használatú belső kert is tartozik. 
Óvoda, iskola és bevásárlóközpontok a közelben. Jó közlekedéssel. Irányár: 9 500 000 Ft. 
kp. Érdeklődni a 06-30-940-1536 sz. telefonon.

Cím: 1024 Budapest, Margit körút  27. I./1.
Tel: 06/1-315-3367,  Fax: 06/1-315-3367
mobil: 06/70-500-4467 | E-mail:info@budahouse.hu
Web:www.budahouse.hu

n KétúJFAlU UtCáBAn 78 NÉGYZETMÉTERES 2+2 FÉLSZOBÁS ÖRÖKLAKÁS 
ELADÓ. Garázs az árban benne van. Irányára 17,9 M/Ft  T.: 0630-455-2121

n gloriett telePen elAdó SORHÁZI LAKÁS!! A ház 1999-ben épült 
tégla falazattal. 90 nm 3 egész (27,5 nm 13,5 nm 12nm) és 7 nm-es fél szobából áll. 
Garázzsal együtt. Ára: 20,9M/Ft T.:0630-455-2127

n eladó 18.kerűletben  70m2  alapterületű, 3 szobás ,új építésű ikerház. Irányár: 
21,7 Mft. Érdeklődni: 06703905747

n eladó 18.kerületben Ganz kertvárosban 70m2 alapterületű, ikerház . Irányár:16,9 
M ft. Érdeklődni: 06703905747

n BomBA ár! Szemeretelepen eladó egy TEHERMENTES,FELÚJÍTOTT, SZIGETELT, 80 
nm-es, 2 nagyszobás, földszintes, klasszikus MASSZÍV "kockaház",

melléképülettel, garázzsal,150 nöl telken. 23,5M Ft T.:0620/4444988
n Jó lehetőség! XVIII. kerület Szent Imre kertvárosban, erdőközeli, újszerű 

társasház első emeletén, 2 szobás,49 nm-es,10nm-es teraszos lakás ELADÓ:12,5 MFt 
T.: 0620/4444988

n olCsó széP LAKÁS! XVIII. kerület Kisz lakótelepen eladó 2. emeleti 44 nm-es, 1.5 
szobás, konvektoros,déli teraszos, részben felújított tégla lakás. 8,5 M Ft  
T.: 0620/4444988

n 18.ker 1.emeleti felújított 52 nm-es panel lakás eladó! Ir.ár:7.25MFt T.: 0670-590-
8440

n 19.ker önálló családi ház 70nm-es 370-es telken eladó! Ir.ár: 21.9 Mft  
T.: 0670-590-8440

n 18. ker havannán 9.emeleti 60nm-es lakás eladó! Ir.ár: 7.49Mft  
T.: 0670-590-8440

n eladó Kispesten a metróhoz közel egy 58 m2-es felújtott házrész, melynek tetőtere 
beépíthető. Az egy szoba hallos lakás fiatalosan kialakított, jó terekkel rendelkezik és 
méltó alternatívája a paneleknek. Ár: 12,4 MFt T.:06 30 9317174

n eladó Kispesten, közel a metróhoz egy 62 m2-es két és félszobás panel öröklakás. 
Az igényesen felújított lakás praktikus kialakítása révén /tolóajtók és esztétikus beépített 
szekrények/ tágas terekkel rendelkezik. Ár: 9,5 MFt. T.: 06 30 9317174

Cím: 1024 Budapest, Margit körút  27. I./1.
Tel: 06/1-315-3367,  Fax: 06/1-315-3367
mobil: 06/70-500-4467 | E-mail:info@budahouse.hu
Web:www.budahouse.hu
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FÜGGÖNY-FÜGGÖNY
MINŐSÉG ELÉRHETŐ ÁRON

Óriási választékkal 
várjuk vásárlóinkat.

TEXTIL UDVAR Bp. Üllői út 519.
Nyitva: H-P-ig 9-16h-ig

 
A Városgazda XVIII. kerület Nonprofit Zrt. 
a következő pozíciókba keres munkatársat: 

 

KERTÉSZETI CSOPORTVEZETŐ 
Hasonló munkakörben szerzett tapasztalat, kertészeti szakirányú végzettség, gépkezelői 

jogosítvány-bizonyítvány, vezetői tapasztalat és B kategóriás jogosítvány előny. 
Kérjük az e-mail tárgyában, vagy a borítékon tüntessék fel: ”Csoportvezető”! 

 
VILLANYSZERELŐ 

Villanyszerelő végzettséggel rendelkező munkatársakat keresünk határozott időre. Feladatai közé 
tartozik többek között,az áramellátásához szükséges vezetékrendszer kiépítése és javítása, a  

vezetékek kereszt-metszetének meghatározása, védelmek méretezése, védőcsövek falba 
süllyesztése, vezetékek behúzása, csatlakozó aljzatok elhelyezése. A tervezéstől, az üzembe 

helyezésig felel az elektromos hálózatért. Hasonló munkakörben, kivitelezői területen szerzett 
több éves tapasztalat és érintésvédelmi végzettség előnyt jelent. 

Kérjük az e-mail tárgyában, vagy a borítékon tüntessék fel: ”Villanyszerelő”! 
 

VÍZVEZETÉK ÉS FŰTÉSSZERELŐ MUNKATÁRS 
Vízvezeték és fűtésszerelői végzettséggel rendelkező munkatársakat keresünk határozott időre. 

Hasonló munkakörben, kivitelezői területen szerzett több éves tapasztalat előnyt jelent. 
Kérjük az e-mail tárgyában, vagy a borítékon tüntessék fel: ”Vízvezeték és fűtésszerelő”! 

 
Jelentkezés módja: 

Önéletrajzzal, e-mailben vagy postán, az alábbi elérhetőségeken: 
E-mail: allas@varosgazda18.hu 

Postacím: Városgazda XVIII. kerület Nonprofit Zrt. 
1181 Budapest, Üllői út 423. 

 
 

1. oldal 
 

P Á L Y Á Z A T I    F E L H Í V Á S   
ÜRES HELYISÉGEK ÉS TELKEK  BÉRLETÉRE 

A Projekt18 Kft. a XVIII. kerületi Önkormányzat tulajdonát képező, az alábbiakban felsorolt 
üres helyiségek és telkek bérbeadására közzé teszi pályázati  felhívását 

 
„Endrődi Ház ” (Üllői út 339./Endrődi 2. sarok) – 4 db gépkocsi beálló – 12 m2   

Baross u 4. fsz. 11. – 45 m² - vegyes élelmiszer 
Benedekfalva u 9. fsz. 136. – 14 m² - raktár (fűtés nincs) 

Csontváry u 15. fsz. 6. – 20 m² - kutyakozmetika 
Csontváry u 15. fsz. 7. – 20 m² - vegyi áru 

Csontváry u 21. fsz. 225. – 23 m² - péküzlet 
Csontváry u 23. fsz. 293. – 20 m² - iroda 

Csontváry u 23. fsz. 298. – 30 m² - vegyes iparcikk 
Csontváry u. 21. fsz. 221. – 18 m² - állateledel 

Deák Ferenc u. 9-11. – 1332 m² - területhasználat 
Egressy G. u. 23. – 138 m² - raktár 

Goroszló u 12. fsz. 2. – 13 m² - garázs 
Havanna u 1. fsz. 63. – 9 m² - raktár 

Havanna u 1. fsz. 64. – 20 m² - vegyes élelmiszer 
Havanna u 1. fsz. 66. – 24 m² - vegyesbolt 

Havanna u 1. fsz. 69. – 26 m² - üzlet 
Havanna u 1. fsz. 71. – 24 m² - zöldséges 

Havanna u 13. fsz. 443. – 9 m² - használt ruha 
Havanna u 13. fsz. 451. – 24 m² - üzlet 

Havanna u 44. fsz. 4. – 23 m² - üzlet 
Havanna u 44. fsz. 9. – 9 m² - varroda 

Havanna u 50. fsz. 217. – 9 m² - varroda 
Havanna u 52. fsz. 290. – 29 m² - vegyesbolt 
Havanna u 52. fsz. 292. – 23 m² - ruhajavító 

Havanna u 52. fsz. 295. – 20 m² - üzlet 
Havanna u 52. fsz. 296. – 9 m² - üzlet 

Havanna u. 1. fsz. 67. – 24 m² - szerviz  
Havanna u. 50. fsz. 10. – 9 m² - papír, írószer   
Havanna u. 52. fsz. 299. – 9 m² - vegyesbolt   

Havanna u. 52. fsz. 5. – 9 m² – iroda   
Kaszás u 6/a – 646 m² - hobby telek 

Krasznahorka u. 19-21 – 1105 m² - telek  
Küllő Hrsz.: 152638/2  - 5025 m² - területhasználat 

Lakatos út 13. fsz. 5-6. – 164 m² - iroda 
Lenkei u 20-22. fsz. 19. – 26 m² - raktár 
Margó T. u 144. fsz. 1. – 16 m² - iroda 

Margó T. u. 140. fsz. 162. – 14 m² – iparcikk kereskedelem   
Margó Tivadar u 148. fsz. 1. – 24 m² - raktár 
Margó Tivadar u 154. fsz. 2. – 17 m² - garázs 

Margó Tivadar u. 140/163. sz. – 14 m2 – raktár   
Margó Tivadar u. 142. fsz. 133. sz. – 14 m² – iroda   
Nagybecskerek u 30. – 21 m² - göngyöleg raktár  

Nagybecskerek u 30. – 45 m² - élelmiszer bolt 
Nemes u 26. fsz. 4. – 31 m² - zöldséges 

Rákóczi F. u 35. fsz. 7-7/A. – 68+55 m² - élelmiszer bolt 
Reviczky Gy. u 76. fsz. 4. – 82 m² - borozó 

2. oldal 
 

Sina Simon sétány 1. fsz. 131. – 20 m² - iroda 
Sina Simon sétány 1. fsz. 132. – 14 m² – raktár   
Sina Simon sétány 1. fsz. 133. – 14 m² - raktár 

Sina Simon sétány 2. fsz. 134. – 42 m² - iroda (fűtés nincs) 
Sina Simon sétány 3. fsz. 3. – 14 m² - raktár   
Sina Simon sétány 4. fsz. 161. – 14 m² - üzlet 
Sina Simon sétány 5. fsz. 4. – 41 m² - iroda 

Sina Simon sétány 6. fsz. 158. – 14 m² - vegyesbolt 
Sina Simon sétány 6. fsz. 160. – 41 m² - ruhajavító 

Sina Simon sétány 8. fsz. 2. – 31 m² - iroda 
Tövishát u 11. fsz. 163. – 14 m² - élelmiszer bolt ( fűtés nincs ) 

Tövishát u 13. fsz. 133. – 14 m² - raktár 
Tövishát u 13. fsz. 134. – 20 m² - raktár 

Tövishát u 23. fsz. 146. – 14 m² - használt ruha 
Tövishát u 25. fsz. 150. – 17 m² - garázs 

Tövishát u 33. fsz.1. – 20 m² - üveges 
Tövishát u 37. fsz. 49. – 13 m² - garázs 

Tövishát u 7. fsz. 157. – 29 m² - szerviz (fűtés nincs) 
Tövishát u. 1. fsz. 148. – 14 m² - raktár (fűtés nincs)   
Tövishát u. 11. fsz. 162. – 14 m² - iroda (fűtés nincs)  

Tövishát u. 13. fsz. 131. – 20 m² - iroda   
Tövishát u. 23. fsz. 147. sz. – 14 m² – zöldséges   

Tövishát u. 33. fsz. 2. – 20 m² - iroda 
Tövishát u. 5. fsz. 153. – 14 m² - raktár   
Üllői út 286. fsz. 10. – 41 m² - autósbolt   

Üllői út 286. fsz. 11. – 45 m² - nyílászáró bemutató 
Üllői út 313. fsz. 8. – 17 m² - olcsó áruk boltja 
Üllői út 317. fsz. 5. – 157 m² - autóalkatrész 

Üllői út 340. fsz. 2. – 18 m² - söröző rész 
Üllői út 361 – 1074 m² - területhasználat 
Üllői út 367. fsz. 4. – 16 m² - virágüzlet 
Üllői út 483. fsz. 7-8. – 27+11 m² - iroda  
Üllői út 628. fsz. 3. – 50 m² - élelmiszer 

Üllői út 641. fsz. 7-8. – 21+22 m² - zöldséges 
A helyiség címe mellett az utolsó bérbeadás tevékenységi körét tüntettük fel. 

A pályázat benyújtásához szükséges jelentkezési lap a XVIII. ker. Kondor Béla sétány 16. szám alatt 
az OTP 11718000-20444615 számú számlára történő 3.000.-Ft befizetés,  vagy a fenti cím alatt 
készpénz befizetés ellenében az  ügyfélfogadóban átvehető. A jelentkezési lap kitöltése után a 

mellékletekkel együtt ugyanitt leadható. 
 

A pályázat benyújtásának határideje:  
2012. október 15. 11.00 - 16.00 óra 

Pályázati eredmény hirdetése:  
2012. október 19. 14.00 óra  

Megtekintési időpont egyeztetése:  295-48-01/128 mellék 
Internet elérhetőség: www.projekt18.hu,  www.vagyon18.hu, www.varosgazda18.hu  
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14 A szelektív hulladékgyűjtőknél rendszeresen razziáznak a közterületesekKörnyezetünK

temesi lászló   

szemet szúrt a sok szemét az 
utóbbi hónapokban minden-
kinek, aki a szelektív hulla-
dékgyűjtő szigetek környékén 
járt. Többen jelezték is ezt az 
önkormányzatnál, így Lévai 
István Zoltán alpolgármester 
kezdeményezésére figyelőszol-
gálatot hozott létre az önkor-
mányzat. a rendőrség, a közte-
rület-felügyelet, a rákosmenti 
Mezei őrszolgálat, a lőrinci, az 
erzsébet-bélatelepi és az imrei 
polgárőrség összefogásával.

egymIllIárd 
a tIsztaságért
– Jártunk az Fővárosi Közte-
rület-felügyeletnél is, hogy az 
együttműködés új, lehetséges 
formáiról illetve a szorosabb 
együttműködésről egyeztessünk 
– tájékoztatott Péntek Tamás, a 
Városgazda Zrt. Városüzemel-

tető Divíziójának vezetője, aki 
kollégáival részt vesz a figyelő-
szolgálat működtetésében. – Bu-
dapesten egyébként ezer ilyen 
„sziget” van, ebből nálunk 44, s 
évente egymilliárd forintot költ 
a fővárosi felügyelet arra, hogy 
rend legyen a szelektív gyűjtő-
helyeken.

Arra a megjegyzésemre, hogy 
úgy látszik, ez nem mindig sike-
rül, így reagált Péntek Tamás:

 – A század legnagyobb kihí-
vása a szemét elhelyezése, ami 
sok pénzbe kerül minden állam-
nak. Ahhoz, hogy sikeresen le-
hessen az embereket rászoktatni 
a szelektív hulladékgyűjtésre, a 
lakosság tudatát kell formálni, 
ami hosszú folyamat. Legtöbb-
ször nem is a kerületiekkel van 
probléma. Egyes környékbeli 
kisvállalkozók nagyban végzik a 
szemetelést, például lomtalaní-
tást vállalnak, ám az elszállítás a 
„szigetekig” tart… Az is előfor-
dul, hogy ezeket a szelektív tar-

tályokat nem ürítik ki időben, 
ezért még a gondos, szelektíven 
gyűjtő emberek is egyszerűen 
leteszik melléjük a hozott sze-
metet.

Persze nem velük van a fő baj, 
hanem azokkal, akik mindenfé-
le veszélyes hulladékot raknak le 
az említett helyeken. 

éJszaKa Is 
ellenőrIzneK
Zelember Tibor, a kerületi köz-
terület-felügyelet csoportvezető-
je a razziasorozat tapasztalatait 
ismertette: 

– Nagyon jók a tapasztala-
taink. Jól dolgozunk együtt a 
polgárőrökkel, rendőrökkel és 
mezőőrökkel, párokban járjuk 
a szigeteket, de állandó rádió-
kapcsolatban állunk egymással, 
így hatékonyabban intézkedhe-
tünk. A váratlan megjelenésünk 
sok szemetelőt meglep. Voltak, 
akiket elég volt szóban figyel-
meztetni, és nyomban elvitték 
a szemetüket, de voltak olyanok 
is, akik ellen szabálysértési eljá-
rást indítottunk, a súlyosságnak 
megfelelő pénzbírsággal. A ve-
szélyes hulladék lerakása akár 
több százezer forintos büntetést 
vonhat maga után. A megfigyelő 
szolgálatot egyébként különböző 
napokon és napszakokban vé-
gezzük – még éjszaka is! szükség 
is van a folyamatos jelenlétünk-
re, mert akadnak olyanok is, 

akik nagyüzemi módszerekkel 
rakják tele ezeket a szigeteket.

 A tartályokat sokszor felbo-
rítják azok, akik visszaváltható 
dobozok és üvegek után kutat-
nak. Ellenük kalodarendszer 
kialakítását tervezik, hogy ne 
tudják feldönteni ezeket a ha-
talmas gyűjtőládákat, de talán 
a leghatékonyabb védekezés az 
volna az illegális szemetelők el-
len, ha kamerákat állítanának 
fel a gyűjtőhelyeken. szó van 
erről is az önkormányzatnál, 
bár ez igen költséges megoldás. 
A legolcsóbb persze az lenne, 
ha mindenki rendeltetésszerűen 
„szelektálna”.

 „Fertőzött” 
területeK
Ahogy a szakem-
berek mondták, 
borzalmas álla-
potok vannak a 
Bókay utcában 
a „gödörnél”, a 
Barcika téren, a 
vasút utca 54. 
számnál, a szálfa-
vasút utca sarká-
nál, de a többi hely 
is igen „fertőzött” 
az illegális szeme-
telők miatt.



gyakRan 
táVolabbRól 
éRkezik 
a szemét 
Szabálysértési eljárás az illegális szemétlerakók ellen

LEsZ-E 
ALACsKAI 
PArKOCsKA?
A Fővárosi Közgyűlés döntésén múlhat, lesz-e végre 
park az Alacskai úti lakótelep ma még beépítetlen és 
kihasználatlan füves területén. A kerületben készült 
olyan terv, amelyik minden elvárásnak megfelel.

A képviselő-testület utolsó nyári ülésén interpellációval fordult a 
polgármesterhez Csabafi Róbert képviselő, a Pestszentimrei Vá-
rosrészi önkormányzat (PVö) elnöke: lesz-e végre pihenőpark 
az Alacskai úti lakótelep ma még beépítetlen és kihasználatlan 
füves területén? A sürgető kérdést az magyarázza, hogy a park 
létesítésének ötlete már jóval korábban, az előző városvezetés 
idején felmerült, tárgyalások is folytak, ám eddig érdemi lépés 
nem történt.

A parkot arra a négy egyforma méretű parcellára álmodják 
a helybeliek, amelyek 50-50 százalékban vannak a főváros és a 
kerület tulajdonában.

− A jelenleg érvényes rendezési terv szerint ezeken a parcellá-
kon négyemeletes sarokháznak kellene megépülnie. A tervek rég-
óta megvannak, az ingatlanpiac megtorpanása miatt azonban az 
építkezés eddig nem kezdődött meg. Az Alacskán lakók többsége 
jobban örülne, ha ezen a területen már nem újabb lakóházak épül-
nének, hiszen ezzel zsúfoltabbá válna a terület, nőne az infrast-
ruktúra terhelése, parkolási gondok jelentkezhetnének, nagyobb 
lenne a zaj. Ezért merült fel a park ötlete – magyarázta Csabafi 
róbert, hozzátéve: – Fővárosi képviselőként szaniszló sándor és 
Ughy Attila is adott be korábban ezzel kapcsolatos javaslatot a 
közgyűlésnek, a kérdés azonban a mai napig nem dőlt el. 

Csabafi róbert a 2010. őszi önkormányzati váltás után az első 
előterjesztései között javasolta, hogy kerüljön bele a költségve-
tésbe a parképítés finanszírozásához szükséges összeg. A testület 
mellette szavazott, a park azonban nem épülhet meg addig, amíg 
a főváros nem mond rá igent.

− A rendezési terv pontosan megjelöli a parcellákon belül 
azokat a területeket, ahova a főváros házat tervezett, és azt is 
meghatározza, hogy mekkora a kötelező zöldfelület – mond-
ta Juhász Kálmán kerületi főépítész. – Ebből kiolvasható, hogy 
mely területeket nem érint egy esetleges építkezés.

„A parkot arra a négy egyforma méretű par-
cellára álmodják a helybeliek, amelyek 50-50 
százalékban vannak a főváros és a kerület 
tulajdonában.” 



A főépítész szerint ez kínálhat megoldást a problémára:
− Azokat a területeket, amelyeket a főváros nem kíván beépí-

teni, előparkosíthatjuk. Az én elképzelésem szerint ez oldalsó fa-
sorokat jelent, illetve a középső területen egy ligetes részt. Ezeket 
kiegészíthetik padok, játékok. A parkosított területek változat-
lanok maradhatnak akkor is, ha a főváros esetleg hozzákezd a 
tervezett építkezéshez, így semmilyen érdek nem sérül. Ugyan-
akkor az sem reménytelen, hogy ha a helyiek már belakták a 
parkos környezetet, esetleg tárgyalhatunk a fővárossal a korábbi 
tervek átgondolásáról.

➜ Kerékgyártó györgy

Pestszentimre 
képes története
immár harmadik alkalommal tartott Pándy tamás 
múltidéző előadást, ezúttal Pestszentimrei képes tör-
ténelem címmel. A jövőre lezáruló városfejlesztési 
program keretében a városközpont megújítását célzó 
pályázatban szereplő, hamarosan XXi. századi formát 
öltő épületek múltját ismerhettük meg.  Az épületekről 
szóló történeteket képes diavetítés kísérte, ami még 
színvonalasabbá és követhetőbbé tette az előadást.

Az érdeklődők a városháza dísz-
termében élvezhették szeptember 
14-én a nem mindennapi, több 
mint két órán át tartó történel-
mi kalandozást. Az eseményt 
Banyár László vezérigazgató nyi-
totta meg. Bevezetésként egy par-
cellázási térképen követhettük 
nyomon Pestszentimre központi 
városrészének kialakulását a szán-
tóföldektől az utak és az épüle-
tek megjelenéséig. Bár az egykori 
Cséry hulladéktelep miatt a kerü-
letrészen nem épült ki főtér, végül 
a jelenlegi Nemes utca és környé-

ke vált a központi területté. Az itt található középületek, mint 
a gyermekrendelő, az emeletes gyógyszertár, a Pestszentimrei 
Közösségi Ház, a baptista imaház vagy a római katolikus 
templom felépülésüktől fogva jelentős figyelmet kaptak, hi-
szen nagy szerepet játszottak a közösségépítésben. Többek kö-
zött a felsorolt épületek és maga a Nemes utca is részt vesz a 
funkcióbővítő rehabilitációs programban, hogy a régi emléke-
ket megőrizve, de korszerűbb módon szolgálják a lakosságot. 
Pándy Tamásnak köszönhetően az építkezés során folyamatos 
képi dokumentáció folyik, amellyel jól illusztrálható, hogy a tör-
ténelem velünk él. A helytörténész előadását hallgatva nyilván-
valóvá vált, mekkora érték az, ha nemcsak tájékozódni tudunk 
a lakóhelyünkön, és mindig megtaláljuk a hazavezető utat, ha-
nem ismerjük utcáinak, épületeinek a történetét is. A cél tehát 
az, hogy közkinccsé váljon a történelem. 

➜ csernai

� sokszor úgy látszik, hiábavaló a kerület vezeté-
sének az a törekvése, hogy a szelektív hulla-
dékgyűjtők környékén rend legyen. Vannak, 

akik a speciális konténerek mellett szemétdombokat 
építenek, több hulladékgyűjtő sziget nyújt elszomo-
rító látványt a szeméthalmazók miatt. megelégelte 
ezt az önkormányzat, amely egy hónapja széles körű 
összefogással rendszeres razziákat tart, aminek már 
látható eredménye van…
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Az oldalt összeállította: róth ferenc

Szép emlékekkel, tapasztalatokkal, hívő emberekkel gazdagodott Lőrincen a sportos plébános egyHáz
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A lőrinci unitárius gyüle-
kezet egyházgondnoka, 
Bánó miklós részt vett az 
unitáriusok június 28-án 
Kolozsváron tartott egye-
sítő zsinatán.

 
– A kolozsvári zsinat több fontos 
döntést hozott. Logikus, hogy idő 
kell, ameddig azok „élni” kez-
denek, de vajon érzékelhető-e 
a zsinat hatása már most is az 
unitárius egyház mindennap-
jaiban, azon belül is a kerületi 
unitáriusok tevékenységében, le-
hetőségeiben?

– 1568-ban, János Zsigmond 
uralkodása idején, Tordán új 
törvény született, amely a vi-
lágon először mondta ki, hogy 
mindenki szabadon gyakorol-
hatja a hite szerinti vallást. Az 
unitáriusokhoz fűződő törvény 
ma is él. Bevezetőként azért 
gondolom fontosnak megemlí-
teni ezt, mert a keresztény egy-
házak egyik fontos eseménye-
ként a történelemkönyvekben is 
megtalálható mindez – mondta 
Bánó Miklós. 

rendkívül fontosnak tartja 
az egyházgondnok, hogy Ko-
lozsváron a zsinati határozat 
értelmében egyesült az Erdélyi 
Unitárius Egyház és a Magyar-
országi Unitárius Egyház, Ma-
gyar Unitárius Egyház néven. 

– Az országrészeink szétda-
rabolása, a trianoni békediktá-

tum testben és lélekben is szét-
szakította hazánkat. Az Európai 
Unió elmosta a gyakorlati hatá-
rok egy részét, s a lelki és a szel-
lemi határok is kitágultak. 

Pestszentlőrincről hárman 

vettek részt a zsinat munkájá-
ban, ahol az új egyháztörvényre 
is szavazhattak, s fontos találko-
zók is történtek. 

– Nagy örömömre szolgált a 
találkozás sok régi baráttal. Tő-

kés Lászlóval is volt alkalmam 
beszélgetni, aki megtisztelte je-
lenlétével az eseményt. Gondo-
lom, nemcsak az unitáriusokat, 
hanem általában a kereszténye-
ket is meghatotta az esemény 
valódi mondanivalója. Az, hogy 
annyi hányatott év után test-
ben-lélekben együtt vannak a 
magyarok, s pontosan Kolozs-
váron.

– Nem mondható, hogy ese-
ménytelen időszak van a lőrinci 
unitáriusok mögött. Új lelkész 
érkezett, s az ön személyében új 
az egyházgondnok is. A közös 
munkálkodásnak vajon érezhe-
tő-e már az eredménye?

– A pestszentlőrinci unitá-
riu sok örülnek, hogy hosszú 
szünet után sikerült betölteni a 
lelkészi állást. A lelkésznő mel-
lett társadalmi munkában jó-
magam töltöm be a megtisztelő 
egyházgondnoki feladatkört.

Bánó Miklós megemlítette, 
hogy nem veti fel a felekezetet a 
pénz:

– A 12 fős presbitérium szű-
kös anyagiak közepette hoz 
döntéseket a szervét Mihály 
téri templomban. Gondolom, a 
kolozsvári zsinat hatása pozi-
tív változásokat hoz majd a mi 
életünkben is. örömünkre több 
egymást követő helyi progra-
munk is erre utal. 

önKormányzatI 
támogatás

– Szó volt korábban arról, 
hogy tervezik a Havanna-lakó-
telepi templom és templomkert 
felújítását, szépítését…

– Nagy örömünkre szolgál a 
kerületi önkormányzat egymil-
lió forintos támogatása, amelyet 
a templomunk alapvető kor-
szerűsítésére fordíthatunk. Az 
összeget pályázaton nyertük. 
A saját anyagi forrásaink csak 
az üzemeltetésre elegendők, arra 
is szűkösen. Nem dicsekszünk 
vele, de tény: vannak anyagi ne-
hézségeink.

LÉLEKEMELő, 
MEGTIsZTíTÓ 
KOLOZsVÁrI NAPOK
A nyári zsinat törvényei még nem éreztetik a hatásukat

Október: Mindenszentek 
és a Skorpió hava
A hónap neve a latin ’octo’, azaz ’nyolc’ szóból ered, 
mivel a római naptárban október a nyolcadik hónap 
volt. A régi naptárakban a skorpió, illetve a minden-
szentek hava elnevezést találjuk, és mint a többi hó-
napnál, itt is az utolsó dekád csillagászati eseménye 
és jeles napja a névadó: a nap a skorpió csillagképbe 
lép, és mindenszentek ünnepe – bár november else-
jén van – szintén ehhez az időszakhoz tartozik. A cseh 
nyelv a szarvasbőgés, a horvát a levélhullás szóval 
fejezi ki az októbert, a lengyel a kender és a len tilo-
lásakor keletkező pozdorjával kapcsolja össze.

A lombhullást felgyorsító késő őszi időjárás késztette a hajdani 
névmagyarítókat arra, hogy a tizedik hónapot a halottakra való 
emlékezés november eleji ünnepéről, Mindenszentekről nevez-
zék el. szerencsére, talán az évszakeltolódásnak köszönhetően, 
Mindenszentek hónapja már nem olyan „csúf ember”, mint ami-
lyennek mondjuk az ükapáink láthatták. Ha a hajnalai csípőseb-
bek is, delente még gyakran visszacsalja a kellemes verőfényt, 
jobb kedvre derítve a szüretelőket, a szőlőshegyek puttonyosait 
és a magvetőket.

A népi jövendölés úgy tartja, ha októberben a hónap elején 
sok csillag hull, akkor szép idő lesz; ha zivatarok jönnek, az sze-
szélyes telet jelent; ha sok az eső, az sok decemberi szelet jelent; 
ha fagyra, szélre ébredünk, akkor a január enyhe lesz; ha az ok-
tóber meleg, a február hideg lesz.

Márciusra kiderül…

– Nem kevés időt töltött el a 
szemeretelepi plébánián. Néz-
zünk vissza a kezdetekre: milyen 
volt az első időszak?

– Hét évvel ezelőtt, 2005 
augusztusában kerültem erre 
a plébániára. Az első időben 

nem volt könnyű a beilleszke-
dés, mert azt megelőzően öt 
évet töltöttem a Pestszentlőrinci 
Főplébánián, ahol jól éreztem 
magam, örömmel, hittel tele vé-
geztem a munkámat. sok szép 
emberi kapcsolatom alakult ki 

ott, különösen az ifjúsággal. 
szemeretelepen az első időben 
magányosnak éreztem magam, 
idővel azonban egyre többekkel 
ismerkedtem meg. A plébánián 
kezdetben egyedül laktam, ké-
sőbb egy fiatal pár költözött oda 
pár évre, s velük sok vidám per-
cet tölthettem együtt. Később – 
és ez is nagyon sokat számított 
– egy papnak készülő fiatalem-
ber érkezett plébániai gyakor-
latra egy évre, majd másfél évvel 
ezelőtt megérkezett Mahi atya 
Indiából, akivel kiváló lett a 
kapcsolatunk. Olyannyira, hogy 
ő is jött velem az új szolgálati 
helyre.

– Mi tagadás, volt élet, volt 
mozgás ön körül, ami bizonyá-
ra segített elfelejteni az említett 
magányt.

– Ez is lehetőséget adott a 
beilleszkedésre, miközben azért 
formálódott a plébániai közös-
ség is. A szentmisékre egyre 
többen jártak, sok új csoport, 
kisközösség alakult. Karitász-
csoport és énekkar volt erede-
tileg is, de emellett alakult egy 
gyermekénekkar, létrejött a ró-
zsafüzér-társaság mintegy öt-
ven fővel, és elindult a 24 órás 
szentségimádás is. A felnőtt 
hittanon évről évre többen let-
tek. A mélyülő hit alkalmaivá 
váltak a heti találkozók, amelye-
ket sok megtérés, életrendezés 
kísért. sokaknak a heti bibliaóra 
vált fontos közösségi találkozó-
vá. Megalakult egy asszony- és 
egy férfikör, s baba-mama klub 
és dokumentumfilmklub is lé-
tesült. Fontos volt számomra a 
gyerekekkel, a fiatalokkal való 
törődés is.

Istennel és 
szolgálatKész 
embereKKel

– Ezt miként tudta valóra vál-
tani?

– Már kicsi kortól voltak 
hittanos csoportok. sokat tábo-

roztunk, közösségi hétvégékre 
jártunk a gyerekekkel. A kirán-
dulások, a túrák több csoportot 
is érintettek. Volt komoly magas-
hegyi túrázás, de volt „szolid”, 
babakocsis kirándulás is. A fia-
talokkal adventi, nagyböjti talál-
kozókat szerveztünk, összefogva 
a kerület több plébániájával. Évi 
rendszerességgel bálokat is tar-
tottunk. Isten és a szolgálatkész 
munkatársak segítségével any-
nyi szép, felejthetetlen eseményt 
mondhattunk magunkénak az 
elmúlt hét év alatt, hogy azokat 
lehetetlen volna felsorolni.

– Hol szolgál tovább, s mit vitt 
magával az új helyre?

– A tapasztalatokat, a szép 
emlékeket mind-mind magam-
mal hoztam a Pestszenterzsébeti 
Főplébániára, az új szolgálati he-
lyemre.

– Tudom, hogy sportos fiatal-
ember, kedveli a mozgást. Kérem, 

búcsúzzon egy ilyen jellegű törté-
nettel a lőrinci hívektől.

beVáltJa 
a Kupont
– Valóban fontosnak tartom a 
mozgást, a sportot, mert egész-
séget, egységet, kiegyensúlyo-
zottságot ad. Magam is szoktam 
futni, s a közösségen belül is vol-
tak sportoló emberek. Évről évre 
beneveztünk a maraton váltóra, 
ahol hat embernek kellett sze-
mélyenként hét kilométert futni, 
vagyis teljesíteni a 42 kilométert. 
Először egy csapatunk volt, az-
tán kettő, az idén tavasszal pedig 
már hármat indítottunk. A hí-
vek látták, hogy szeretem a fu-
tást, a hegy- és a sziklamászást, a 
kerékpározást. Egyre töb ben jöt-
tek, minden évben többen pró-
bálták ki magukat.

– Ez biztosan hiányozni fog. 
Erzsébeten is meg kell teremtenie 
a „sportkört”.

– Igyekszem, bár előtte van 
még egy Lőrincről kapott fel-
adatom, pontosabban egy aján-
dék beváltása. Augusztus 20-án, 
amikor elbúcsúztam, egy vicces 
ajándékot kaptam a hívektől. 
Egy ejtőernyős tandemugrás-
ra szóló kupont, amit egy 4000 
méteres ugrásra lehet beválta-
ni… Igyekszem is minél előbb 
hozzájutni az ajándékomhoz. 

 
„A tapaszta-
latokat, a szép 
emlékeket mind-
mind  magam-
mal hoztam a 
Pestszenterzsébeti 
Főplébániára.”



eRzsébeten 
szolgál 
toVább 
az atya
Négyezer méteres magassággal ajándékozták meg

az atya a nagy ugrás előtt elbúcsúzott a hívektől

�hét esztendő után szép emlékekkel és gaz-
dagabb lélekkel búcsúzott a szemeretelepi 
plébániától Czap zsolt atya, aki ejtőernyős 

tandemugrást kapott búcsúajándékként a hívek-
től. az itt töltött időszakról beszélgettünk vele.

Bánó miklós találkozott tőkés lászló püspökkel is
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� augusztus óta új 
főigazgató vezeti 
a Jahn Ferenc 

dél-pesti Kórház és 
rendelőintézetet.      
dr. ralovich zsolt egyik 
legfontosabb felada-
tának azt tekinti, hogy 
megőrizze az intéz-
mény több évtizedes 
jó kapcsolatát a XVIII. 
kerületiekkel.

KeréKgyártó györgy  

Egy orvostól talán nem meg-
lepő, ha teljes meggyőződéssel 
állítja: már gyerekkorában is 
gyógyítani szeretett volna. rit-
kább, ha az illetőt az is érdekel-
ni kezdi, hogyan szerveződik 
rendszerré egy kórház műkö-
dése, egy rutinvizsgálat mögött 
milyen finanszírozási folyama-
tok húzódnak.

gyógyít és 
menedzsel
− A szakorvosképzés során 
szükséges szakmai gyakorlatot 
több intézményben szereztem 
meg, és eközben alaposabban 
megismerhettem a kórházak 
mindennapi működését. Nagy-
jából ekkor alakult ki bennem 
az érdeklődés az intézményi me-
nedzselés iránt. Az orvosi tanul-
mányok mellett ezért 1998-tól 

közgazdaság-tudományi képzés-
ben is részt vettem, majd orvos-
közgazdász diplomát szereztem. 
Tíz éve dolgozom vezetői terüle-
teken, de mindvégig gondot for-
dítottam arra, hogy a gyógyítás-
tól se szakadjak el. szeretném, 
ha ez a jövőben is így maradna 
– mondta dr. Ralovich Zsolt, aki 

közben külföldön – Angliában 
és Hollandiában – is folytatott 
tanulmányokat. 

Az utóbbi időben sokan ag-
gódnak amiatt, hogy a fiatal 
orvosok külföldön kezdenek 
szakmai karriert. Az ezzel kap-
csolatos kérdésre mosolyogva 
válaszolt az új főigazgató:

− Mindkét alkalommal nagy 
örömmel mentem, és rengeteg 
hasznos tapasztalatot szereztem. 
Az azonban soha nem jutott 
eszembe, hogy kint is maradjak.

boldog doKtor, 
boldog beteg
ralovich doktor 2002-től a Baj-
csy-Zsilinszky Kórház kont-
rolling-osztályának a vezetője, 
majd finanszírozási és kontroll-
ing-igazgató volt. Idén tavasszal 
pályázta meg a Dél-pesti Kórház 
főigazgatói posztját.

− Nagyon fontos intézmény-
ről van szó. A fekvése ideális:, 
így nemcsak a dél-pesti régió 
betegeit tudja ellátni, hanem az 
agglomerációban élőket is, rá-
adásul sok szakterületen. Hogy 
csak egy példát említsek, uroló-
gusaink évente több mint egy-
millió beteget kezelnek a legma-
gasabb progresszivitási szinten. 
Ez a felelősség komoly szakmai 
kihívást jelent számomra, töb-
bek között ezért is pályáztam a 
posztra.

Az új főigazgató határozot-
tan fogalmazott, véleménye sze-
rint az intézmény még nagyobb 
súlyra tehet szert a jövőben. 

− Kellően nagy az ellátási 
területünk, a kollégák szakmai 
felkészültsége kiemelkedő. Akik 
tehát hozzánk fordulnak, bizto-
sak lehetnek abban, hogy a leg-
magasabb szintű szakellátást és 
ápolást kapják. Az elmúlt évek 

elmaradt fejlesztései miatt azon-
ban az infrastruktúránk min-
denképen javításra szorul, amit 
a terveim szerint hamarosan 
megoldunk. Legalább ilyen fon-
tos az, hogy olyan munkahelyi 
légkört alakítsunk ki, amelyben 
a dolgozók motiváltak, magu-
kénak érzik a kórház gondjait és 
sikereit, szóval, hogy akár egy 
egész életpályát tudjanak erre 
alapozni. Ez már csak azért is 
fontos, mivel a hozzánk fordu-
ló betegek csak akkor lehetnek 
elégedettek, és akkor gyó gyul-
hatnak minél hamarabb, ha a 
dolgozóink is elégedettek. Tisz-
tában vagyok azzal, hogy a szak-
mai hozzáértés fabatkát sem ér, 
ha az orvos, az ápoló kialvatlan 
és fásult. 

A siker érdekében a nyár vé-
gén profi menedzsment állt fel a 
Jahn Ferenc Kórház élén.

– Nagyon fontos, hogy az 
egészségügy jelenlegi helyze-
tében egy kórház vezetősége 
egységes legyen, azaz a kitűzött 
célok érdekében közösen dolgoz-
zanak a vezetők. Az nem műkö-
dik, hogy a főigazgató elindul 
egy irányba, de az orvosigazgató 
ezt szakmailag nem támogat-
ja, a gazdasági igazgatóra senki 
sem hallgat, az ápolási igazgató 
pedig a rengeteg konfliktustól 
elfásul. Ennek végül a betegek, 
a munkavállalók, végső soron 
az egészségügyi rendszer látja 
kárát. A mostani vezetőségről 
egyet bizton állíthatok: egyetér-

tünk a stratégiai célokban és a 
megoldásokban. És természete-
sen számítunk a kórház minden 
dolgozójára. 

lőrInC, Imre 
Jöhet!
− A XVIII. kerülettel három év-
tizedre nyúlik vissza a kórház 
kapcsolata – mondta a főigaz-
gató. – régiek, és jól működnek 
az orvos-beteg és az orvos-orvos 
kapcsolatok. remekül tudunk 
együttműködni a szakrende-
lőkkel és a háziorvosokkal, így 
ennek a hatalmas kerületnek a 
fekvőbeteg-ellátását is jól tudjuk 
végezni. 

Igaz, a jogi szabályozás apró 
változást hozott ebben a kap-
csolatban. A törvény értelmében 
2012 júliusától Pestszentlőrinc és 
Pestszentimre területi ellátását a 
szent István és a szent László 
kórháznak kell biztosítania.

− sietek leszögezni, ez nem 
jelenti azt, hogy a Dél-pesti Kór-
ház nem fogadhatja be a bete-
geket. Ha a XVIII. kerületiek a 
régi bizalomnak köszönhetően 
hozzánk fordulnak, ugyanolyan 
szeretettel fogadjuk őket, mint 
eddig, és ugyanabban a profi el-
látásban részesülnek. szintén a 
legfontosabb feladataim között 
tartom számon, hogy megőriz-
zük a jó kapcsolatot a kerület-
tel. Hadd biztassak mindenkit 
ezúton is: forduljanak hozzánk 
továbbra is bizalommal.

toVábbRa is VáRja 
a betegeket a dél-pesti
Ezután sem kell máshova menni a megfelelő egészségügyi ellátásért
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A munka sem a földszinten, 
sem az emeleteken nem állt meg 
a két héttel ezelőtti szombaton a 
szakrendelőben. A földszinten 
azok fúrtak, hegesztettek, akik 
csak e napon tehették ezt gond 
nélkül. Az emeleteken, a szak-
rendeléseken pedig ugyanúgy 
szólították a pácienseket, mint 

a hét köz na po kon. Különbség 
nem volt, hacsak azt nem szá-
mítjuk annak, hogy ezúttal 
nem volt kezelés, csak vizsgá-
lat. Akinél betegséget észleltek 
az orvosok, azt visszarendelték, 
hogy folytassák a vizsgálatokat.

– Minden évben tavasszal 
és ősszel rendezünk lakossági 

szűrőnapot, amelyre minden-
kit várunk – mondta Margetin 
Gyöngyi, az intézetvezető főnő-
vér helyettese, aki azt is elárul-
ta, hogy elsősorban az időseb-
bek és a középkorúak körében 
népszerű a szűrőnap.

Tegyük hozzá, érthető, hi-
szen ki tudna meggyőzni egy 

magát makkegészségesnek val-
ló ifjút arról, hogy rendelőben, 
fehér köpenyes orvosok között 
töltse el a szombat délelőttjét, 
ha nem muszáj. Ám tegyük 
hozzá azt is: sok későbbi prob-
lémát lehet kiszűrni a még tü-
netmentes fiataloknál is. 

Aki eljött a Thököly úti ren-
delőintézetbe, az egészen bizto-
san megtudta, hogy a vizsgálat 
után nyugodtan sétálhat-e ki 
az épületből, vagy pedig be kell 
írnia egy időpontot a naptá-
rába, amelyre visszarendelték 
őt újabb szakrendelésre, netán 
kezelésre.

– A bennünket felkeresők 
tüdőgyógyászati vizsgálato-
kon, légzésfunkció- és tüdő-
kapacitás-vizsgálaton esnek át. 
A kardiológián lehetőség nyílik 
EKG-ra, vérnyomásmérésre, 
testsúly- és testzsírellenőrzésre, 
s megkapja a páciens a BMI-
indexét, amely arra figyelmez-
teti, hogy mire vigyázzon – tá-
jékoztatott a főnővérhelyettes. 
– A laboratóriumban kolesz-
terin- és vércukorszintet mé-
rünk, s ennek az eredményéről 
azonnal tájékoztatjuk az ille-
tőt. A szemészeti és a fogászati 
vizsgálatoknak az esetleges be-
tegségek felfedezésén és kiszű-
résén túl az az elsődleges sze-
repük, hogy megelőzzük a bajt. 
Magyarán, hogy éles szemmel 
lássunk, ép fogakkal éljünk.

Margetin Gyöngyitől azt is 
megtudtuk, hogy a szűrőnapon 
száznál többen keresték fel a 
Zsebők Zoltán szakrendelőt.

– Mindig, minden fórumon 
elmondom, mert nem lehet 
elégszer hangsúlyozni, hogy a 
megelőzés, a prevenció a leg-
fontosabb, akár életet menthet – 
mutatott rá a főnővérhelyettes, 
akinek egyetlen szavával sem 
lehet vitatkozni. 

➜ róth ferenc

rá kell ébredni 
a megelőzés 
fontosságára!

 

A zsebők zoltán szakrendelőben szeptember 15-én ismét megrendezték a ha-
gyományos kerületi szűrőnapot.

A fogamzóképes korú nők 
gyakori megbetegedése 
a méhizomzat jóindulatú 
daganata, amely minden 
4. (!) nőnél előfordulhat. 
dr. mikecz tibor szülész-
nőgyógyász, klinikai on-
kológus főorvostól meg-
tudtuk, hogy könnyen 
felismerhető, jól gyó-
gyítható betegségről van 
szó, éppen ezért fontos a 
rendszeres szűrés.

A szakrendeléseken megjelenő 
nők panaszait gyakran okozza 
mióma, amelynek nagyon sok-
féle tünete lehet, de gyakran 
semmiféle tünete nincs, csak a 
nőgyógyászati vizsgálat során 
fedezik fel. 

– sok esetben elfedhet rossz-
indulatú daganatos megbete-
gedést is – mondja a lőrinci 
szakrendelő főorvosa. – Kiala-
kulásának pontos oka nem is-
mert, de bizonyosan tüszőhor-
mon-, vagyis ösztrogénérzékeny, 
mert az elősegíti a növekedését. 
A menstruáció kialakulása előtt 
és annak elmaradása után nem 
jön létre. A mióma jól körülha-
tárolható. 

A göbök sokfajta panaszt 
okozhatnak, ezért a tünetekkel 
orvoshoz kell fordulni.

– Többféle elhelyezkedésű le-
het. Vérzészavar (bő), elhúzódó, 
esetenként darabos menstruáció, 
rendellenes, menstruációtól füg-
getlen vérzés, vérezgetés, rendes 
időben jelentkező, de elhúzódó 
vérzés, menstruáció előtt vagy 
utána fellépő vérzés, meddőség 
lehet a jele. 

A mióma mérete és a tüne-

tek nem mindig állnak egyenes 
arányban egymással. 

– A miómagöbökben gyakori 
a degeneráció. ritkán veszélyes 
rosszindulatú daganattá, szar-
kómává alakulhatnak át. 

Panaszok esetén minden 
esetben szükséges a nőgyógy-
ászati kivizsgálás. 

– Jól felismerhető kismeden-
cei tapintásos, nőgyógyászati 
vizsgálattal. Ultrahangvizsgá-
lattal pontosan megítélhető a 
miómás göbök mérete és elhe-
lyezkedése. Meddőség esetén a 
hiszteroszalpingográfia (a méh-
üreg és a petevezetékek kont-
rasztanyagos röntgenvizsgála-
ta) segít kimutatni a miómát. 
Hiszteroszkópia (a méhüreg és a 
méhnyak tükrözéses vizsgálata) 
segítségével a méhüregben elhe-
lyezkedő miómagöbök nemcsak 
kimutathatók, de el is távolítha-
tók.

A mióma gyógykezelésekor 
több szempontot vesznek figye-
lembe.  

– A kis miómagöbök, ha nem 
növekednek, ha nem okoznak 
panaszt, nem igényelnek beavat-
kozást, de rendszeres orvosi el-
lenőrzés szükséges. Műtétre van 
szükség, ha a mióma panaszt 
okoz, ha gyors a növekedése, ha 
meddőséget okoz.  szükség ese-
tén a méhet el kell távolítani (ál-
talában klasszikus hasi műtét-
tel), de egyre inkább terjednek a 
méhet lehetőség szerint megtar-
tó endoszkópos műtétek. 

Mióma-szűrővizsgálatra a 
szakrendelők onkológiai és nő-
gyógyászati rendelésein lehet 
jelentkezni.

➜ sütő-nagy zsolt

HA KIsZűrIK, JÓL 
GyÓGyíTHATÓ

az új főigazgató reméli, hogy a Xviii. kerületiek továbbra 
is bizalommal keresik fel az intézményt
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17ProgramajánlóDarabonként értékesítette Gyöngyvirág utcai villáját Fedák Sári

Programok

Lebontatta, és darabonként ér-
tékesítette Gyöngyvirág utcai 
villáját Fedák sári, a századfor-
duló ünnepelt primadonnája. 
Az épület hasznosítható darab-
jaiból – elsősorban ajtókat, ab-
lakokat és cserépkályharészle-
teket – a művésznőért rajongó 
pestszentlőrinciek is vásároltak, 
ez a magyarázata annak, hogy 
egyes kerületi házak ma is őriz-
nek egy-egy darabot a hajdani 
villából.

− Évek óta kutatjuk a helyi 
Fedák-relikviákat − mondta Feitl 
Írisz, a Tomory Lajos Peda gó giai 
és Helytörténeti Gyűjtemény 
mun katársa, a „Fedák sári, a 
primadonna Pestszentlőrincen” 
című kiállítás rendezője. 

Az anyag, amelynek mag-
vát a XVIII. kerületi közönség 
nemrég láthatta, január elejéig 
kibővítve tekinthető meg a Bu-
dapesti Történeti Múzeumban 
(BTM).

− A fotók, levelek és más 
dokumentumok mellett fény-
képeken mutatjuk be azokat a 
kerületi épületrészeket, ame-

lyek az egykori villa darab-
jait őrzik. De berendezünk 
egy korabeli fotóműtermet is, 
ahol Fedák sári módjára lehet 
fényképezkedni. Ezen túlme-
nően olyan érdekességek is lát-
hatók lesznek, mint a színésznő 
fémmel díszített emlékalbuma, 
négyhúros gitárja, előlapján a 
Bob hercegben szereplő címerrel 
és Pestszentlőrincről írt levelei. 
Fedák sári egykori gazdagságát 
és a színház pompáját illusztrál-
ja a piros gyöngyös fekete strassz 
koktélruha – mondta Feitl írisz.

A szeptember 28-án a BTM-
ben nyíló kiállítás nagy lehető-
ség a Tomory-gyűjteménynek is.

− Eddig nem dolgoztunk 
közösen a Budapesti Történeti 
Múzeummal. Most viszont kis 
helytörténeti gyűjteményként 
olyan anyagot tudunk a Várba 
vinni, amelyik az egész buda-
pesti közönség számára érdekes 
lehet – vélekedett Heilauf Zsu-
zsanna, a Tomory Lajos Peda-
gógiai és Helytörténeti Gyűjte-
mény vezetője.

➜ K.gy.

sáRié Volt 
ajtó, ablak

Az egykori Fedák-villa maradványai mai Xviii. kerületi 
házak részét képezik. A várban hamarosan nyíló kiállí-
táson ezek is láthatók lesznek.

rózsA művelődési ház
városház utca 1–3.
Telefon: 290-9498, 291-2896
www.rozsamh.hu
Szeptember 29. 16 óra: Magyar táncház 
gyermekeknek. Zenél Túri András és 
zenekara. Belépőjegy: 300 Ft/fő. A táncházba 
érkezők számára 17.30-tól kézműves 
foglalkozás is lesz, amelyet Gattyán Ágnes 
népi képzőművész vezet.
Szeptember 29. 19 óra: Magyar táncház 
felnőtteknek. Zenél Orosz György és 
zenekara. Belépőjegy: 500 Ft/fő.
Október 6. 9 óra: „Egészségnap – 
életmódnap” – a Rózsa Művelődési Ház és az 
Eltérő Alapítvány közös szervezése
Október 7. 11 óra: Nils Holgersson csodálatos 
utazása vadludakkal – zenés mesejáték. A 
Fogi Színház előadása. Belépőjegy: 990 Ft/fő.
Október 13. 20 óra: „Táncoló talpak”– 
évadnyitó bál. Zenél a Főnix Együttes. 
Belépőjegy: 2000 Ft/fő.
Október 14. 18 óra: Heltai Jenő: A néma 
levente – vígjáték két részben. Az Éless-Szín 
előadása. Belépőjegy: 2800 Ft/fő.
Terembérlési lehetőség esküvőre, bemutatóra 
előzetes egyeztetés alapján. A Rózsa 
Művelődési Házban Ticket Express-jegyiroda 
és Jegymester működik. Nyitva tartás: 
hétfőtől péntekig 9–19 óráig.

4seAsons sí- és 
snowBoArdPArK

városház utca 40.
Telefon: 06-30-575-3262
www.4seasonsiiskola.hu
Október első hetében indulnak őszi sí és 
snowboard tanfolyamaink. Síiskolánkban 
a csoportokat (gyermek és felnőtt) életkor 
és tudásszint szerint állítjuk össze. 
Oktatóink a sítanfolyamokon maximum 
10 tanítvánnyal foglalkoznak (a kezdő 
csoportoknál két oktató van). Az edzések 
hétköznap délutánonként és hétvégén 
vannak. A tanfolyamok 10 héten keresztül 
folyamatosan tartanak. Beiratkozás 
szerdánként 16–19 óráig, szombatonként 
10–13 óráig. Szeptember 29-én nyílt napot 
tartunk. Ezen a napon ingyenes az oktatás 
és pályahasználat. További információ az 
elérhetőségeinken kapható. 

Pestszentimrei
sPortKAstély

Kisfaludy utca 33/c
Telefon: 297-3018
Szeptember 29., egész nap: Kangoo Fitt 
Nap a Nemes Fitness szervezésében
Október 14. 10 óra: Táncverseny a Funky 
SE szervezésében

lőrinCi sPortCsArnoK
thököly út 5.
Telefon: 291-0535
Szeptember 29.: Floorball bajnoki 
mérkőzések a Cartoon Heroes csapatának 
részvételével
Szeptember 30. 16 óra: FTC-PLER 

II–MKB Veszprém II NB I/B-s férfi bajnoki 
kézilabda-mérkőzés
Október 6. 13 óra: Astra Közterület 
SK–Győr női futsal-mérkőzés
Október 7. 15 óra: Rendezvény az idősek 
világnapja alkalmából
Október 13. 18 óra: Astra Közterület 
SK–Újbarok SE női futsal-mérkőzés

lőrinCi nAgyKönyvtár
thököly út 5.
Telefon: 291-2575
www.fszek.hu/thokoly
Szeptember 28.: A népmese napja – egész 
napos rendezvénnyel emlékezünk Benedek 
Elek születésnapjára. Mesélés, bábkészítés, 
mesetotó. Minden érdeklődőt szeretettel 
várunk!
Szeptember 28. 17 óra: Izgő-mozgó klub – 
népi mondókák
Október 1–7. között Országos Könyvtári 
Napok! Ennek keretében az alábbi 
programokkal várjuk kedves olvasóinkat:
Október 2. 14 óra: Bevezetés a festészet 
eszköztárába. Jankovics Edina Rita 
kortárs dekorfestő előadása. Akit érdekel 
a festészet, és szeretné tudni, mivel és 
mire fessen, ne mulssza el a részvételt! A 
program 6 éves kor fölött ajánlott.
Október 5. 9 óra: Idősen, de nem egyedül – 
találjon társaságra a könyvtárban!
Október 5. 17 óra: Lehet ma egészségesen 
élni? Érvek az egészséges étrend mellett. 
Lehetőségek és kiutak egy teljesebb élet 
felé – Tóth Gábor élelmiszer-ipari mérnök és 
táplálkozáskutató előadása.
Október 7. 10–14 óra: Könyves vasárnap. 
Benne: 11 órakor a Sajtkukacz Zenekar 
műsora, 12 órakor a ZöldBéka kalandjai 
című irodalmi pályázat ünnepélyes 
eredményhirdetése, 13.30-kor a Könyvtár 
Barátja díj átadóünnepsége.
Október 12. 17 óra: Rejtekajtón régi házba 
– a Budapest folyóirat estjei. A budapesti 
villamosok története, közlekedéstörténet 
címmel Szigeti Dániel okleveles 
közlekedésmérnök, közlekedési szakértő 
előadása.
Ismét internethasználói foglalkozás 
indul a könyvtárunkban, 20 órában, 
délelőttönként 9–14 óráig. Első csoport 
(kezdő): szeptember 24., október 1., 8. és 
15. Második csoport (kezdő): szeptember 
26., október 3., 10. és 17. Jelentkezni 
szeptember 12-től személyesen, a részvételi 
díj befizetésével lehet. A részvétel díja: 
beiratkozott olvasóknak 100 Ft/óra, 
regisztráltaknak 200 Ft/óra.
62 éven felüli olvasóink ingyen 
internetezhetnek a könyvtárban!

Pestszentimrei 
Könyvtár 

nagykőrösi út 56.
Telefon: 291-2392
Szeptember 26. 14 óra: Kézműves 
foglalkozás – tolltartókészítés
Október 1. 14 óra: Társasjáték klub

gAlériA 18
thököly út 5.
Telefon: 291-2575
Szeptember végéig Nagy Tiborné Lászki 
Erzsébet kiállítása.
Október 9. 17 óra: Menyhárt Norbert (a 
Magyar Képzőművészeti Egyetem ötödéves 
hallgatója) kiállításának megnyitója

Kondor BélA
Közösségi ház

Kondor Béla sétány 8.
Telefon: 290-2863, 291-6564
www.kondorkh.hu
Szeptember 28. 17 óra: Gergely Sándor 
fotográfus kiállításának ünnepélyes 
megnyitója
Szeptember 29. 8 óra: Közös varrás a 
foltvarrók körének szervezésében
Szeptember 30. 15 óra: Nyugdíjas 
táncklub
Október 6. 14 óra: Mulassunk együtt! – a 
Marsai Dalkör műsora
Október 7. 15 óra: Nyugdíjas táncklub
Október 13. 8 óra: Baba-mama holmik 
börzéje
Október 14. 15 óra: Nyugdíjas táncklub
Október 18. 14 óra: Szüreti bál a NYÉVE 
szervezésében

városházA díszterem
városház utca 16.
Szeptember 30. 18 óra: Fellegi Ádám 
Liszt-díjas zongoraművész előadóestje
Október 1. 18 óra: a Dohnányi Ernő 
Zeneiskola ünnepi hangversenye
Október 12. 18 óra: 15 éves a 
Németszármazású Polgárok Egyesülete. 
Ünnepi hangverseny a jubileumra 
emlékezve. Fellép: a Liederschatz-kórus.

tomory lAJos PedAgó-
giAi és helytörténeti 
gyűJtemény

Kondor Béla sétány 10.
Telefon: 297-4951
www.pihgy.hu
gyujtemeny@pihgy.hu, pihgymuzeum18@
gmail.com
 „A pusztától a parkvárosig” címmel 
állandó kiállítás.
Kutatószolgálat előzetes egyeztetés 
alapján. Kerületi iskolai csoportok számára 
különféle ingyenes múzeumpedagógiai 
programok, foglalkozások a 
kiállítótermekben előzetes egyeztetéssel 
a PIHGY telefonszámán. A kínálat 
megtekinthető a pihgymuzeum.gportal.
hu oldalon.
Nyitva tartás: hétfőtől csütörtökig 9–15 
óra, pénteken 9–14 óra között.
A gyűjtemény új honlapja: 
www.muzeum18ker.hu.

múzeUmsAroK 
Kiállítóterem

szent lőrinc sétány 2.

Település- és oktatástörténeti állandó 
kiállítás. Címe(i): 200 év emlékei 
– Pillanatképek Pestszentlőrinc-
Pestszentimre történetéből. 
Tablókiállítás a városrész kiemelkedő 
helytörténészeinek emlékére. 100 éve 
született Tomory Lajos; In memoriam 
Kovács Márk, Tekes Sándorné, Zsebők 
Kornélia.
A Múzeumsarok kiállítóterem nyitva 
tartása: kedden 10–18 óráig, szerdától 
szombatig 14 és 18 óra között.

Csontváry UtCAi FióK-
Könyvtár

csontváry utca 32.
Telefon: 291-1069
Október 4. 10 óra: Csevegő csütörtök
Október 4. 14 óra: Időskorban is aktívan – 
Dolmány Márta előadása

hAvAnnA Kiállítóhely
Havanna utca 9.
Telefon: 297-4951
Állandó kiállítás: Élet a régi-új 
lakótelepeken – Az Állami lakóteleptől a 
Havannáig

Pestszentimrei
Közösségi ház

vasút utca 48.
Telefon: 291-9202, 294-5971
www.pikhaz.hu
Szeptember 26. 17 óra: Kreatív kézműves 
klub – lakberendezés
Szeptember 29.: Kerítéskiállítás a 
PIK Kandó téri klubjának kerítésén, a 
Pestszentimrei Jövőműhely Egyesület 
szervezésében. Bográcsolás az udvaron. 
Kiállítók jelentkezését várjuk a 291-9202-
es telefonszámon vagy a pikhaz@pikhaz.
hu e-mail címen. Jelentkezési határidő: 
szeptember 26.
Szeptember 28.: Barangoló kör. Bővebb  
információ Reiman Katalintól kérhető a 
06-30-350-3266-os telefonszámon. A 
részvétel önköltséges.
Ovis aerobic Szilvi nénivel. A 
foglalkozásokat hétfőn és szerdán tartjuk, 
a helyszínük a Borostyán Gondozási 
Központ (Címer utca 88.).

PolgároK házA
üllői út 517.
Nyitva tartás: szerdán 9–17, csütörtökön 
és pénteken 14–16, szombaton 9–12 
óra között.
Szeptember 30. 16 óra: Madách Filmklub: 
Zongoralecke – Oscar-díjas, Golden 
Globe-díjas alkotás. Rendezte: Jane 
Campion. Főszerepben: Holly Hunter, 
Harvey Keitel és Sam Neill.
A jogi tanácsadás átmeneti ideig szünetel.

BAl 18
üllői út 337. (mszP-székház)
A Bal18 Közéleti kávézó havonta változó 
programmal várja a politikai és társadalmi 
kérdések iránt érdeklődőket. Az Ütközőben 
két eltérő szemléletű vendég vitáját, 
a Kibeszélőben pedig egy szakember 
véleményét hallhatják.
Október 11. 17.30: Kibeszélő 
Meghívott vendég: Petschnig Mária 
Zita közgazdász, a Pénzügykutató Zrt. 
tudományos főmunkatársa
Várható témák: A régió országai közül 
egyedül Magyarországon van gazdasági 
visszaesés. Miért?; A Fidesz szerint válság 
előtti szinten van a foglalkoztatottság, de 
mit mutatnak a tények?; Naponta változó 
kormányzati IMF-kommunikáció; Miért 
akarja megszüntetni a Fidesz a Nemzeti 
Bank autonómiáját?; Giró-Szász András: 
Húzódik a tárgyalás a Világbankkal, mert 
„túl jók a számaink”…; Mik a nemzetközi 
konfliktus következményei?
A vita moderátora: Dési János újságíró
A belépés díjtalan!

nAtiK – nőK A Xviii. 
Kerületért AlAPítvány

üllői út 453.
Telefon: 295-0777, fax: 295-0666
www.natik.hu
Október 19. 18 óra: Fellegi Ádám 
lakáskoncertje. Műsoron: Bach Goldberg- 
variációi. Helyszín: VI., Zichy Jenő utca 
41. Jelentkezni a NATIK elérhetőségein, 
valamint e-mailben (natik@natik.hu) lehet.

Kedves 
nézőinK!
a XVIII. kerület, pestszentlőrinc-
pestszentimre hivatalos közéleti 
televíziójának adásait mindennap 
10, 16, 18 és 20 órai kezdettel te-
kinthetik meg. az adásszünetben 
képújságunk látható.
minden szombaton 10 órakor új 
műsorral jelentkezünk!
a televízióban látható tudósításo-
kat, riportokat egytől egyig meg-
találják a www.bp18.hu internetes 
oldalon.
Várjuk véleményüket, észrevételei-
ket és javaslataikat!
tV18-szerkesztőség és hirdetés-
felvétel: 1181 budapest, 
üllői út 423. telefon: +36/1-296-
0397, e-mail: tv@bp18.hu

meseszínHázi 
ősbemutató 

Nils Holgersson csodálatos utazása 
– Magyarországon!

Mesekönyv, film, 52 részes rajzfilm, képregény készült belőle. Nils 
Holgersson meghódította a világot, egyúttal a hazai közönséget is. 
s egyedülálló módon még pénzérmét is díszít svédországban. Ma-
gyarországon a rajzfilm 1988-as bemutatójakor szinte mindenkinek 
hamar kedvencévé váltak a főszereplők (Nils, a szőke kisfiúcska, 

valamint barátja, a Márton névre hallgató lúd), s sokan dúdolták 
a kísérő dalt. Azóta eltelt 24 év, de a történet és annak hősei iránti 
szeretet nem csökkent. 

Végre a történet színpadi változatát is megtekinthetjük Magyar-
országon, a fővárosi Fogi színház előadásában. A mesejáték pre-
mier jét februárban tartották a Karinthy színházban. A zenés me-
sejátékot selma Lagerlöf azonos című regénye nyomán írta Benedek 
Gyula. A főbb szerepekben − Nils Holgersson: Vinyarszki Janó/Bo-
ros Ádám, Pocok: Szabó Zsuzsa, Akka: Benedek Gyula, szmörre, a 
róka: Fogarassy András/Lénárt László, Ingrid: Fogarassy Bernadett, 
Márton lúd: Ondrik Janó/Bárkány Miklós. 

A sokak által kedves mesefigura október 7-én, vasárnap 11 óra-
kor életre kel a rózsa Művelődési Házban.
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KedVet CsInálnI 
a sportághoz
Bizonyára jó kedvre derítette 
az FTC-PLEr Budapest kézi-
labdacsapatának vezetőit az az 
utánpótlástorna, amelyet ma-
gabiztosan nyert meg a fővárosi 
csapat. A második alkalommal 
kiírt, Gyöngyösön megrende-
zett négyes tornán, a Mátra 
Kupán első lett a gárda. A fiúk 
biztosan szerezték meg az első-
séget, jelezve ezzel azt is, hogy 
nem csupán szavakban figyel-
nek oda a klubnál az utánpót-
lás-nevelésre és annak fontos-
ságára. A siker egyrészt azért 
emlékezetes, mert 40 ifjú csapat 
közül bizonyult a legjobbnak 
az FTC-PLEr Budapest U10-
es együttese, másrészt azért, 
mert a reményteli és sok tehet-
séget felvillantó együttes ezen 
a tornán lett igazán „naggyá”. 
Ugyanis Gyöngyösön váltott 
a csapat a szivacskézilabda-pá-
lyáról az egész pályás játékra és 
a kétszer 20 perces játékidőre. 
Úgy tűnik, a lehető legtökélete-
sebben sikerült az átállás.

A fiataljaink az Éles Kézisuli, 
a Gyönyösi KK és a Törökszent-
miklósi KE elől hozták el az 
aranyérmet. 

A szeptember közepén tar-
tott toborzónapot is az után-
pótlás-nevelés szélesítésének a 
jegyében rendezték meg. Azért, 
hogy az olimpiai sikereken (a 
magyar csapat a 4. helyen vég-
zett) felbuzduló, elsősorban he-
lyi fiatalok eljussanak hozzájuk, 
megismerjék az egyesületben 
folyó szakmai és nevelőmun-
kát, találkozzanak a szakembe-
rekkel. Magyarán, hogy kedvet 
kapjanak ahhoz, hogy itt kézi-
labdázzanak.

 Az FTC-PLEr Budapest 
elsősorban kerületi gyerekek-
ből álló csapatainak jól megy. 
A 2002-es gárda országos baj-
nok lett, s négy jelentős orszá-
gos tornát is megnyert. Ahol 
csak elindult – egyetlen kivé-
telével – mindent besöpört. 
A 9 évesek a 2. helyen végeztek 
a korosztályuk országos bajnok-
ságában, tehát nem csak szóban 
kíséri figyelem a felnövekvő ge-
nerációkat.

a VaJKtól 
VeCsésIg
Mint az utánpótlásra figyelő 
egyesületeknek, az FTC-PLEr-
nek is több kihelyezett részlege 
van, a Vajk, a Kandó, a Kastély-
dombi és a Csontváry iskolában 
is tartanak edzéseket. Ezeken 
túl soroksáron és Vecsésen is 
keresik, kutatják a talentumo-
kat. Mivel nem lehet elég ko-
rán a gyerekek elébe menni, két 
óvodában is tartanak amolyan 
rávezető, a mozgást és a labdát 
megszerettető edzéseket. Az 
egyik a szivárvány óvoda, a má-
sik egy soroksári óvoda.

a törpétől 
a baJnoKIg
Amelyik oviban helyet kap-
nak, ott a szakemberek máris 
megkezdik a munkát, játékos 
formában. Az edzések 70 szá-
zaléka különféle játékokból áll, 
ami természetesen labdával 
történik. A programot úgy ál-
lítják össze, hogy sok versenyt 
iktatnak be. Van dobó-, futó- és 
ügyességi verseny, amelyeknek 
köszönhetően egyetlen percig 
sem unatkoznak a gyerekek, 
mert ki ne szeretné legyőzni a 
másikat?  A lényeg, hogy min-
dig más és más élményben ré-
szesüljenek azok, akik az első 
(futó)lépéseket megteszik afelé, 
hogy igazi sportember váljon 
belőlük. Jó példa lehet, hogy 
akik az egyesületben elkezdik 
a szivacskézilabdát, azok meg-
állják, megtalálják a helyüket, 
s nem véletlen, hogy minimá-
lis a lemorzsolódás. A gyermek 
eközben észre sem veszi, hogy 
„kézis” lett belőle…

Akikből valóban az lehet, 
azokat az egyesületben működő 
Törpe Kézi sE gondozza, figyeli, 
s innen kerülhetnek fel az FTC-
PLEr Budapest valamelyik kor-
osztályos csapatába.

Fontos, hogy a kezdő cso-
portokban nem csupán fiúk, 
de lánykák is vannak, akiknek 
a „krémjét” a Malév sE-be irá-
nyítják át a szakemberek. 
 
„Az edzések 70 
százaléka különféle 
játékokból áll, ami 
természetesen 
labdával történik.”



számtalan csapat, számtalan korosztály – valamennyi egy célért

mindenHol figyeliK 
a jövő teHetségeit A 2004-ben alakult és eddig 

a Wekerle-telepen működő 
Minorex sportegyesület meg-
nyerve a Városgazda XVIII. 
kerület Nonprofit Zrt. tenisz-
pálya-üzemeltetési pályázatát, 
augusztustól a kerületben foly-
tatja a működését. Az egyesü-
letben elsősorban gyerekeket 
oktatnak: mind az óvodás-
korúak, mind a nagyobbak 
kedvükre való sportolási, ki-
kapcsolódási lehetőséget talál-
hat nak itt. A tanfolyamokon 
az edzők és az oktatók az ITF 
(International Tennis Fede-
ration) és az MTsZ (Magyar 
Tenisz szövetség) Play and 
stay programjához csatlakoz-
va egységes és egymásra épü-
lő, a korosztályi sajátosságokat 
figyelembe vevő oktatási mód-
szer szerint tanítanak. A kor-
osztályos versenyzők több éve 
szerepelnek a magyar szövet-
ség versenyein, ahol több ma-
gyar bajnoki érem és helyezés 
mutatja az előrelépésüket. 
A felnőtt férficsapat játékosai 
az idén már az OB III. osztály-
ban mutathatta meg a tudását.

A tervek szerint a jövő nyá-
ron már napközis táborokat is 
szerveznek a Thököly úti pá-
lyán, ahol a tenisz mellett más 
sportágakkal is megismerked-
hetnek a gyermekek. A fel-
nőttek számára az egyesület 
vezetősége egy olyan klub-
rendszert tervez, amelyben a 
tagok számára kedvezményes 
játéklehetőséget biztosít, te-
niszpartnert ajánl, és számos 
eseményt is szervez. Telente 
síelési lehetőséggel kombinált 
teniszpályabérlet, nyaranta vi-
torlázási lehetőség kapcsolód-
na a klubtagsághoz. A pályá-
kat klubtagsági nélkül is bárki 
igénybe veheti. Egyéni oktató 

is rendelkezésre áll, s tenisz-
ütőt és labdát is biztosítanak.

Annak ellenére, hogy a 
Thököly úti pályákat csak au-
gusztusban vette át az egyesü-
let, már 6 salakos szabadtéri 
pályát újítottak fel teljesen. 

Az új bérlő elbontotta a 
kerület szégyeneként emlege-
tett ósdi és nem utolsósorban 
életveszélyes fóliaépítményt. 
Helyére november 1-jétől a téli 
időszakra biztonságos, légtar-
tásos teniszsátor kerül, amely 
méreteiben is megfelel a szab-
ványoknak. A fűtött, megvilá-
gított 35 x 34 méter alapterü-
letű létesítmény mindamellett, 
hogy illeszkedik a környezet-
be, a sportolók minden igé-
nyét kielégíti. 

nemCsAK szeBB, 
JoBB is
új vonalak, hálók, 
padok, napernyők 
kerültek a pályákra, 
s új belsőt kapott a 
klubház is, ahol tágas 
büfé, teniszüzlet 
és fitneszterem 
várja a látogatókat. 
A klub szolgáltatásai 
közé tartozik a 
teniszütő-húrozás 
és a masszázs 
is. A minorex se 
teniszklubnak 
elnevezett 
létesítményben 
októbertől a téli 
szezon végéig 2 fűtött 
és világított pályán 
várják az érdeklődőket 
és a klubtagokat 
egyaránt.
elérhetőség:  
30-329-8958 és www.
minorexspot.hu.



JÓL söPör 
AZ ÚJ GAZDA 

új bérlője van a thököly úti teniszpályáknak. 
A sporttelepen lévő 8 pályát és a hozzájuk tartozó 
kiszolgáló épületet a minorex sportegyesület mű-
ködteti az elkövetkező években.

 

�
nem csak szavakkal dolgoznak 
a kerületben azért, hogy az FtC-
pler budapest kézilabda-szak-

osztálya az élsporton túl az utánpótlás-
nevelésben is rangos helyet vívjon ki 
magának, hanem tesznek is érte.

A naplemente 
sem akadály
A városgazda Xviii. kerület nonprofit zrt. és a 
golden Ace sport and tennis Club vezetői közötti 
hatékony és sikeres együttműködésnek köszönhe-
tően vadonatúj világítást kapott az eddig kivilágí-
tatlan négy teniszpálya. 

– Évek óta húzódó problémára tudtunk közösen megoldást ta-
lálni, aminek révén egyrészt megszűntek az őszi korai sötétedés 
okozta kellemetlenségek, másrészt a Bókay-kert technológiai fej-
lődése, ha apró lépésekben is, de egyértelműen a profizmus irá-
nyába vette az irányt – mondta el Kis Viktor, a Golden Ace TC 
létesítményvezetője, egyben a világítás ötletgazdája.

– Miért volt olyan fontos a világítás kiépítése?
– A válasz összetett, de a legegyszerűbben úgy lehetne meg-

fogalmazni: egy professzionális teniszklub az egyes szezonális 
szakaszokban nem rendelheti alá a nyitva tartását a napfelkelte 
és a napnyugta közötti időnek. Az új világításunk – és az ezen a 
télen részben még fedetlenül maradó teniszpályáink – egyedül-
álló lehetőséget kínálnak a jeges sportok szerelmeseinek. Kije-
lenthető, hogy ilyen multifunkcionális terület nincs még egy a 
környéken.

– Nagy és közös munkán vannak túl, amelynek a nyertesei a 
vendégek és minden látogató.

– Már az első próbaüzem után pozitív visszajelzések érkez-
tek hozzánk a világítással kapcsolatban. E sikerben örömmel 
osztozunk a Városgazda Zrt. vezetőségével, remélve, hogy min-
den dolgozó átérzi az elvégzett feladat eredményét és sikerét – 
mondta Kis Viktor.

hírek
négy meccs, 
két győzelem
50-50 százalékos sikerrel 
szerepelt a két kerületi 
futballcsapat a BLSZ-
bajnokság két legutóbbi 
fordulójában. A SZAC 
hazai pályán szenve-
dett 3:0-s vereséget a 
Szabadikkötő SE-től, hogy 
aztán a következő forduló-
ban magabiztosan 4:0-ra 
győzze le idegenben a 
BEAC-ot. A PSK három 
vereség után megszerezte 
első győzelmét. Az imreiek 
előbb 2:0-lal jobbnak bizo-
nyultak a MAC-nál, utána 
azonban 3:1-re kikaptak 
a Szabadkikötőtől.

ünnepség 
a Balázs-tónál
Bensőséges hangulatú 
ünnepséget tartottak 
szeptember 24-én, hétfőn 
a Vajk utcában, a Balázs-
tónál. A már korábban 
bemutatkozó, ám hiva-
talosan most „debütá-
ló” SZAC Baráti Köre 
rendezett összejövetelt, 
amelyre meghívták a klub 
korábbi nagy egyéniségeit, 
akik – ha nem is ideális 
időjárási körülmények kö-
zött – felidézhették a dicső 
múltat, s kanalazhatták 
a halászlevet.

12. helyezés 
Vóloszból
Az olimpia után sem 
pihent a Czékus–Kiss 
szinkronúszó páros. A 
görögországi junior világ-
bajnokságon szálltak vízbe, 
és a döntőbe jutva a 12. 
helyet szerezték meg. 

a szeptember közepén tartott toborzónapot is az utánpótlás-nevelés szélesítésének a jegyében rendezték meg
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� Kedves hangu-
latú ünnepséget 
tartottak szep-

tember 13-án a város-
háza dísztermében. 
a londoni olimpián, il-
letve paralimpián részt 
vevő kerületi vagy ide 
kötődő sportembere-
ket köszöntötték az 
önkormányzat vezetői.

 
Hogy híre, jó híre ment a ke-
rületet képviselő olimpikonok-
nak, arra csupán egyetlen példa. 
A városháza előtt a vendégekre 
várakozókhoz egy idős hölgy 
lépett oda, aki azt kérdezte: 
„Ugye, itt lesz az olimpián járt 
sportolók köszöntése?”

A nem éppen aktív verseny-
ző korban lévő hölgy kérdése 
egyértelművé tette: akárcsak az 
ország, úgy a szűkebb pátriák, a 
kerületek is a magukénak érzik 
azokat, akik azért utaztak el a 
XXX. Nyári Olimpiai Játékokra 
és a XIV. Nyári Paralimpiai Já-
tékokra, hogy öregbítsék a ma-
gyar sport hírnevét.

Amikor aztán a díszterem-
ben helyet foglalt a londoni 
csapat, szemben a kerület pol-
gármesterével, Ughy Attilával, 
valamint Lévai István Zoltán, 
Kucsák László és Csomó Tamás 
alpolgármesterrel, valamint 
Szarvas Attila képviselővel, az 
Oktatási, sport- és Ifjúsági Bi-
zottság elnökével minden ké-
szen állt arra, hogy az a bizo-
nyos szűkebb pátria is köszöntse 
az olimpikonjait.

Köszöntőjében Ughy Attila 
arról beszélt, hogy egy-egy olim-
piai szereplés során hosszú idő, 
több év munkája érhet be. Ek-
kor válhatnak éremmé a hajna-
li edzések, a számolatlanul rótt 
uszodai hosszok, a lefutott iz-
zadságos körök. A polgármester 
kiemelte a család fontosságát is, 
mert az eredményekhez az édes-
anyák és az édesapák is hozzá-
járultak azzal, hogy mindenben 
segítették a gyermeküket. Jogos 
volt Ughy Attila felvetése, mi-
szerint az olimpiai felkészülés 
nem egyszemélyes játék, sokak 
segítségére van szükség ahhoz, 
hogy megszülessen egy-egy szép 
eredmény.

A Kerületi 
olimPiKonoK
dudás miklós (kajak-ke-
nu), Káté gyula (ökölví-
vás), Kiss szofi (szink-
ronúszás), lékai máté 
(kézilabda), marosi ádám 
(öttusa), menczinger Kata 
(vízilabda), Póta georgi-
na  (asztalitenisz), szávai 
Csaba (paralimpikon, 
erőemelő).



Nem minden sportoló lehetett 
ott az ünnepségen. Nem azért, 
mintha nem fogadták volna szí-
vesen a gratulációt, a kedves 
szavakat, hanem azért, mert bő 
egy hónappal London után már 
készülnek az elkövetkező nagy 
versenyekre.

Lékai Mátét, a 4. helyezett 
kézilabdacsapat tagját a lehe-
tő legközelebbi hozzátartozója 
képviselte, aki jól tudhatja, mit 
jelentenek a sikerért hullajtott 
verejtékcseppek. Az édesanyja, a 
nyolcvanas évek kiváló, nem mel-
lesleg csinos magasugrója, Juha 
Olga. A ma is sportos hölgy el-
mondta, hogy Máté most igazolt 
szlovéniába, a Celje csapatához. 
Ott kell lennie az új állomáshe-
lyén, bármennyire is szeretett 
volna itt lenni, a munka az első.

az öttusázó 
Főhadnagy
Vég nélkül fogadhatta viszont a 
gratulációkat a magyar öttusasport 
jelen sztárja, Marosi Ádám. Bocsá-
nat: Marosi Ádám főhadnagy úr.

London bronzérmese hivatásos 
katonának állt, így arról számolt 
be, hogy az eredetileg tervezett no-
vember elsejei újrakezdést előbbre 
hozta.

– Ha akarnám, akkor se 
maradhatnék mozgás nélkül. 
A seregben szinte mindennap 
számot kell adni a fizikai felké-
szültségről, így a „főhadnagysá-
gommal” egy időben elkezdtem 
az edzéseket is. Nem is bánom, 
elég volt az egy hónapos kiha-
gyás, hiányoztak már a trénin-
gek.

Egy idő után biztosan így lesz 
ezzel az ökölvívó Káté Gyula is, 
aki London után jelentette be, 
hogy vége. Most azonban mint-
ha kezdene visszatáncolni…

– Nem tudom még igazán, 
mit hoz a jövő. Lehet, hogy 
megint kesztyűt húzok, mert 
ilyen hosszú pályafutás után 
nem könnyű a búcsú. Most 
még úgy vagyok, hogy jólesik 
a ring nélküli időszak, meg sok 
más dolgom is van. Például az, 
hogy pékséget nyitunk a ked-
vesemmel Vecsésen, erre pedig 
oda kell figyelni. Gondolkodom 
az edzősködésen is, de azért 
a kesztyűt is melegen tartom. 
Időm van, majd eldöntöm.

röVId Volt 
a láblóbálás
A többi hiányzó is igazoltan 
maradt távol. Az olimpia szink-
ronúszó számának legfiatalabb 
résztvevője, a 17 éves Kiss Szofi 

is „dolgozni ment”. A junior 
világbajnokságon vett részt Gö-
rögországban, míg az asztalite-
niszező Póta Georginának a kül-
földi klubjánál volt elfoglaltsága.

Jelen volt viszont a női vízilab-
da-válogatott tagja, Menczinger 
Kata, aki természetesen moso-
lyogva vette át az elismerést. Az 

olimpiai 4. helyezett csapat tag-
jának is lassan véget ér a pihenő, 
ismét a medence vize lesz a „ter-
mészetes közege”.

Még mondja valaki, hogy a 
nagy londoni előadás után sok 
időt töltenek el láblóbálással 
azok, akik miatt két héten át 
odaragadtunk a televízióhoz!

A 18-19. oldalt összeállította: róth ferenc

igazolt hiányzók és mosolygó jelenlévők a városházán

a Kerület magáénaK 
érzi az olimPiai iKonjait

www.bp18.hu n varoskep@bp18.hu

A LELKIErő 
DIADALA
A kerületi olimpikonok és paralimpikonok fogadá-
sán kitüntető figyelem kísérte szávai Csabát. Joggal, 
mert az erőemelő nem akármilyen rekorddal dicse-
kedhet. A hatodik paralimpián képviselte a színeinket 
a londonban nemrégiben befejeződött játékokon. 

– Gratulálok a szerepléséhez.
– Köszönöm…
– Ez nem hangzott elégedetten.
– Nem, mert többre lettem volna képes, mint amennyivel 

megszereztem a 8. helyet. A májusi combcsonttörésem azonban 
eldöntötte, hogy nem lehetek csúcsformában Londonban.

– Mi történt a lábával?
– Nem edzési vagy autóbaleset volt, annyi történt, hogy rosz-

szul léptem, elcsúsztam, s mivel nem tudom úgy tompítani az 
esést, mint egy ép ember, eltört a combcsontom.

mínusz 30, így CsaK 192
– Ahhoz képest csoda, hogy eljutott a játékokra.
– Nem kívánom senkinek sem azt a fizikai fájdalmat, amit átél-

tem, sem azt a lelkit, amit rám rótt a sérülés. Mindent siettetnem 
kellett, de így is jól tudtam, messze vagyok attól, hogy maximá-
lisan teljesítsek. Edzeni nem sokkal az esés után már tudtam, de 
nem teljes terheléssel.

– Mennyivel maradt el a legjobbjától?
– Nagyon sokkal. A februári vb-n 222 kilóval lettem ötödik. 

Ehhez képest a 192 felejthető. Mínusz 30…
– Ha egy tízessel többet teljesít, akkor hányadik?
– Akkor is ezen a helyen végzek. A hetedikhez 205 kiló kellett 

volna, erre most nem voltam képes. A helyezésemet egyébként 
már az első gyakorlatommal bebiztosítottam. A másik kettőt 
nem adták meg, de a nyolcadik helynél nem lettem volna elő-
rébb.

– Ezek szerint nagy szakadék lehetett a mezőny eleje és a kö-
zepe között.

– Hatalmas. A győztes iráni srác 280-nal nyert, ráadásul a 301 
kilón is tett kísérletet.

Két gyönyörű éVtIzed
– Egy-egy harmadik, negyedik, ötödik, hatodik és nyolcadik 

helyezés jelzi, hogy húsz éve ott van a jegyzett emelők között.
– Boldog is vagyok. 1992-ben, Barcelonában voltam újonc, s 

most, közel az 56. évemhez, a korosak között tudhattam magam 
Londonban. Ha visszapillantok a két évtizedre, azt mondom, 
felejthetetlen. Az egyetlen pekingi olimpiát leszámítva mindig 
pontszerző voltam. Nyolc éve pedig, Athénban, dobogós. Gyö-
nyörű húsz év van mögöttem.

– Ezt úgy kell érteni, hogy vége?
– Ami az élsportot illeti, igen. Négy év múlva már a hatvan 

küszöbén fogok állni, miközben a mezőny a harmincas ifjakból 
áll. Ha azt mondom, hogy nagypapaként nem indulok rióban, 
akkor ez szó szerint érthető. Egy hónapja ugyanis megszületett a 
lányom gyermeke, Balázs.

lőrInC 2000 se – az etalon 
– Képes hátat fordítani annak, amire feltette az életét?
– Nem fordítok hátat semminek. Most végre eljön az az 

időszak, amikor örömből emelhetek, s elindulhatok majd a 
parasportot népszerűsítő versenyeken, bemutatókon. Valamit 
legalább visszaadok abból, amit a sporttól kaptam. Balázskára 
sok időt fogok szánni, vasgyúró lesz. sajnos nekem gyermekbé-
nulás miatt „másfél rossz lábam van”, ő azonban egészséges, így 
nincs akadálya annak, hogy az épek között folytassa azt, amit el-
kezdtem. Az én felsőtestem nemcsak egészséges, de erős is. Ilyen 
lesz Balázsé is.

– A 14 éremmel csodásan szerepeltek a magyar  versenyzők Lon-
donban. Gondolja, hogy ilyen lesz a folytatás is?

– Ezt nem tudom, azt viszont igen, hogy húsz éve még szinte 
titokban versenyeztünk. Most ugyanolyan publicitást kaptunk, 
mint az épek. A legőszintébben mondom, hogy köszönet ezért a 
médiának. segítették a parasportolók ügyét.

– A Lőrinc 2000 SE-ben sportol. Gondolom, hűséges a klubhoz, 
mert, ahogy hallom, kiváló a kapcsolatuk.

– Ha mindenkinek ilyen lenne, nem létezne átigazolás.

ughy attila polgármester és lévai istván zoltán alpolgármester az olimpiai bronzérmes 
öttusázónak, marosi ádámnak nyújtja át az oklevelet

marosi ádám a kerület díszpolgárával, muraközy tiborral is elbeszélgetett

Kézilabdaezüst
A Kassa Utcai általános iskola kézilabdacsapatai 
évtizedek óta rendszeres résztvevői a diákolimpia 
országos döntőjének.

A csapat az egyesületi versenyeken (előbb Malév, most FTC-
PLEr néven) elért helyezések alapján „szivacskézis” kora óta az 
ország legjobbjai közé tartozik. Idén bejutottak a diákolimpia 
szegedi döntőjébe, ahol a fizikai erőfölényben lévő nyíregyházi 
Bem iskola csapatától egygólos vereséget szenvedtek.

A torna legjobb kapusának Vasvári Zsoltot választották, a 
gólkirály pedig Váczi Milán lett.

A 2. helyezett csapat tagjai: Benczenleitner Bence, Czopf Bá-
lint, Holdosi Bence, Merkovszki Pál, Morvai Levente, soós ro-
land Zoltán, szokol Zsombor, Váczi Milán, Vasvári Zsolt. A fel-
készítő tanárok: Vladár István, Takács Zoltán.
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HITTEL, rEMÉNNyEL, 
IMÁDsÁGGAL És sZErETETTEL…
Ágoston-Papp Mónika: A leghétköznapibb tárgynak is küldetése van

töröK andrás istván  

– A mai románia területén, a Bá-
nátban, Temesváron születtem, 
két évvel Trianon után – kezdi a 
történetét Tóth János. – Ebben a 

többnemzetiségű városban jár-
tam római katolikus elemibe, az-
tán magyar gim ná ziumba, majd 
a felsőfokú ipari iskolába. Gyer-
mekkoromban sok román, német, 
szerb barátom volt, a nemzetiségi 
különbözőségek nem okoztak el-

lentétet. Ha valamilyen gyerekes 
felindulás miatt mégis veszeked-
ni kezdett a német Emmerich és 
a román Vasilu, közéjük álltam, 
és fél óra múlva már együtt rúg-
tuk a rongylabdát. 

Vagonban 
született
A szüleim tíz évig vagonban él-
tek, én is vagonban születtem. 
Édesanyám meghalt, amikor 
tízéves voltam. Apám, mint 
mozdonyvezető, sokat volt tá-
vol, így jobbára a nevelőanyám 

felügyelt rám. Érdekes, hogy ő 
is vasutascsaládból származott. 
A város régi laktanyájából aztán 
lakások lettek, oda költöztünk a 
vagonból, s a szomszédjaink is 
mind vasutasok voltak. 

Észak-Erdély visszatértekor 
nekünk, bánátiaknak, rosszab-
bodott az életünk, és menekül-
nünk kellett ide, az anyaország-
ba. Újra vagonlakók lettünk, 
most a Józsefvárosi pályaudva-
ron. Három hónap múlva apám 
Debrecenben tudott elhelyez-
kedni a MÁV-nál, de az ottani 
életet is vagonban kezdtük. Ké-

sőbb a Piac utca egyik udvari 
lakásában sikerült berendezked-
nünk. 

Jött a háború
Debrecenből hamarosan Pest-
re jöttem, mert kínálkozott a 
MÁV-nál egy munkaalkalom a 
ferencvárosi fűtőházban. Pár hét 
után a művezetői irodába kerül-
tem, mint műszaki rajzoló és ír-
nok. 1943-ban behívót kaptam a 
budapesti Albrecht laktanyába, 
az I. gépkocsizó lövészezred II. 
zászlóaljához. 1944 tavaszán a 
Teleki-kormány a vasutasokat le-
szereltette, és tartalékállomány-
ba helyeztette, így visszamentem 
dolgozni a fűtőházba. A júliusi 
mozgósítás során azonban újra 
behívtak, s Gombára vittek. Ott 
megkaptuk a hadfelszerelést, 
és a déli határra, Alsódomború 
körzetébe irányítottak. Az volt 
a feladatunk, hogy az egymás-
sal állandó harcban álló szerb 
csetnikeket és horvát usztasákat 
megakadályozzuk abban, hogy 
harcukat kiterjesszék magyar 
területre. A csetnikek gyakran 
törtek be a horvát falvakba ra-
bolni, s láttuk, hogy gyilkolják 
az ottaniakat…

FogCsIKorgató 
Fogságban
1944 augusztusában a ro-
mán határra vittek bennünket, 
Kevermes környékére. románia 
átállása után elfoglaltuk Aradot. 
Az átállásra, annak módjára jel-
lemzően a város egyik szélén egy 
táblán ezt olvastuk: „Éljenek a 
magyar vitézek!”, a másik szélén 
meg oroszul, cirill betűkkel ez 
állt: „Üdvözöljük a szovjet had-
erőt!” szeptember 13-án azonban 
szétverték az egységünket, s ettől 
fogva már csak hátráltunk. 1945. 
január 3-án estem orosz fogság-
ba Budán. Bevagoníroztak, és 
románián keresztül a szovjet-
unióba, a mai örményország 
fővárosába, Jerevánba, majd az 

onnan hatvan kilométerre lévő 
szevánba vittek. Ott egy vízi erő-
mű építése folyt, amelyhez ren-
geteg kő kellett. Először a tufa 
nevű kőzet felhasítását végeztem, 
majd a gépészeti berendezésekkel 
kapcsolatos munkálatokban vet-
tem részt. Majdnem a semmiből 
kellett valamit teremteni; amikor 
például egy nagyméretű fogaske-
rék eltört, kiderült, hogy az újat 
három év múlva kapnánk meg… 
Kihívásnak éreztem a helyzetet, 
és a „valahogyan dűlőre kell jut-
ni” elv alapján egy esztergált, de 
fog nélküli kerékre hulladék acél-
ból fogakhoz hasonló idomokat 
hegesztettünk, majd kialakítot-
tuk a hozzávetőlegesen megfelelő 
modulú fogprofilt. A megfelelő 
alatt azt értem, hogy a végén a 
fogaskerék stílszerűen szólva kis-
sé talán fogcsikorgatva, de mű-
ködött. Más munkákat végezve 
is voltak sikerélményeim… 

VIsszatérés ör-
ményországba
Egy érdekes mozzanat: amikor 
Jereván külterületén, Elárban dol-
goztunk, a közeli Arzniban lakó 
avarok gyakran hoztak nekünk 
élelmiszercsomagot. rokoni ér-
zésekkel viseltettek irántunk, s az 
orosz parancsnok szemet hunyt 
efölött. 

1947 nyarán jöttünk haza; au-
gusztus 30-án érkezett meg a vo-
natunk, és szeptember 1-jén már 
munkába is álltam. 

– A vasútnál, a régi helyeden, 
ahol nyugdíjaskorodig dolgoztál 
– teszi hozzá János bácsi felesége, 
aki hallotta az utolsó mondatokat. 

– Igen – mondja az idős mér-
nök –, mi egymást is a vasútnak 
köszönhetjük. Mindketten ott 
dolgoztunk, ott ismerkedtünk 
meg jó hat évtizede. ’75-ben 
együtt utaztunk örményország-
ba, ahol meglátogattuk az egyko-
ri szeváni tábort is, amely átépítés 
után szellemileg sérült emberek 
gyógyhelye lett.

egy példaadó élet
A történelem forgataga gyermekkora óta formálta az életét

� Változatos és veszélyes, de példaadó életutat 
járt be a pestszentlőrincen lakó, 91. évében járó 
tóth János. hallgatva életének lényeges ese-

ményeit, két jellemzője rajzolódik ki: a megoldásra, 
megegyezésre való törekvés és a vasút iránti szere-
tet. egyébként közlekedési üzemmérnök, tavaly lett 
aranydiplomás.

tóth jános változatos, embert próbáló életútja sokak számára példa lehet

hirdetés
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    az Orex Zálog

 Megnyerheti 
   teljes hitelét!

Az akció  
2012. szeptember 1-jétől 
december 6-áig tart. 
A részletes tájékoztató 
 üzleteinkben megtekinthető.

555 ajándék!

Igazán különleges élményben 
lehet része annak, aki megnézi 
Ágoston-Papp Mónika kiállítá-
sát, ugyanis alkotásai mesélnek 
a keramikusról, s nemcsak az 
ízléséről vallanak, hanem a hi-
téről is.

a gyöKereK
A keramikusművész a megnyi-
tón elmesélte, hogy a dédszülei 
a múlt század elején vidékről 
Pestre költöztek, és itt építkez-
tek Erzsébet-Bélatelepen. Abban 
a házban laktak a nagyszülei is, 
ahol most ő is él a családjával.   
Az agyaggal való találkozását 
az első szerelmének köszön-
heti, aki ma a férje, ő kezdett 
el gimnazistaként agyagozást 
tanulni egy keramikusnál.  
Mónika is megnézte, hogy mi-
lyen egy kerámiaműhely, ho-
gyan készülnek a kerámiák, 
és neki is nagyon megtetszett 
az agyaggal való foglalatosság.  
Később, amikor a rokonai meg-
hívták az Egyesült Államokba, 
megismerkedett egy kerami-

kusnővel, akinek a munkája 
nagy hatással volt rá. Ez adta 
meg azt a bizonyos végső lökést 
ahhoz, hogy a keramikuspályát 
válassza.

egyedI stílust 
alaKított KI
Ágoston-Papp Mónika kerá-
miaképeinek a háttere öreg 
deszkákból készül. 

– A gyökereim magyaráz-
zák ezt, ugyanis az első öreg 
deszkás képet azt követően ké-
szítettem, hogy le kellett bon-
tani a dédszüleim által épített 
fészert, mert már csak a boros-
tyánok tartották össze – me-
sélte. – A kezembe vettem egy 
deszkát, amely nagyon megtet-
szett. Eszembe jutott, hogy va-
laki kivágta hozzá a fát, valaki 
megmunkálta, és az idő csoda-
szépre öregítette… Úgy gondol-
tam, ezzel valamit kezdeni kell. 
Mivel sem én, sem a férjem 
nem ért az asztalosmesterség-
hez, az az ötletem támadt, hogy 

kombinálni kellene a kerámiát 
a fával… 

Amikor kiderül, hogy mivel 
foglalkozik, sokan teszik fel a 
művésznek a kérdést, hogy mi-
ként készül a kerámia. A szíve 
szerint azt válaszolja, hogy hit-
tel, reménnyel, imádsággal és 
szeretettel. Azt vallja, hogy az 
alkotáshoz kell egy nagy adag 
szeretet, és nagyon fontos, hogy 
az embereknek örömet tud vele 
szerezni. 

– Hiszem, hogy a leghétköz-
napibb tárgynak is küldetése 
van – mondta Mónika. –  Ha 
szép csészéből isszuk a reggeli 
kávénkat, ha közben szép tár-
gyakon kalandozik a tekinte-
tünk, szép gondolatok jutnak 
az eszünkbe, és ezáltal szebb 
világot teremthetünk magunk 
köré. Abban a reményben dol-
gozom, hogy ami a kezeim közt 
születik, rátalál majd arra, aki 
annak fogja tekinteni, aminek 
szántam: ajándéknak.

➜ fülep erzsébet

A hónAP végéig
A tárlatot Bajory 
ágnes rita, az önkor-
mányzat sajtófőnöke 
nyitotta meg meleg 
szavakkal, s a megnyi-
tón nemcsics Kinga 
népdalénekes műkö-
dött közre. A kiállítás  
szeptember 30-ig 
tekinthető meg (teleki 
Pál u. 26/b) előzetes 
bejelentkezés alap-
ján a 291-9047-es 
telefonszámon vagy a 
ffgalerie@freemail.hu 
e-mail címen.



ágoston-Papp mónika keramikusművész kiállítása 
monicône címmel nyílt meg a vi. szakrális művészetek 
hete keretében a szabad Alkotók Köre szervezésében 
szeptember 14-én a Fehéren Feketén galériában. 


